
سازمان بنادر و دریانوردی در نظر دارد مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی)فشرده( تعمیرات اساسی اسکله شناور فلزی شماره 9 بندر شهید باهنر 
به شماره 1403/18 را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید.کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد 
مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها  از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد 
و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی،مراحل ثبت نام درسایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در 

مناقصه محقق سازند. تاریخ انتشار مناقصه در سامانه تاریخ 1403/09/03 باشد.
مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سایت: روز شنبه تاریخ 1403/09/10

مهلت زمانی ارسال پیشنهاد: روز شنبه تاریخ 1403/09/24
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 08:00 روزیک شنبه تاریخ 1403/09/25

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه و ارائه پاکت های الف:
آدرس: استان هرمزگان،شهر بندرعباس،بلوار پاسداران،میدان قائم،مدیریت بنادر و دریانوردی شهید باهنرو شرق استان تلفن:076-32129271

اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه:
مرکز تماس : 021-41934

دفتر ثبت نام : 85193768 و 88969737
اطلاعات تماس دفاتر تماس ثبت نام سایر استان ها،در سایت سامانه )www.setadiran.ir( بخش ثبت نام/پروفایل تامین کننده/مناقصه گر 

موجود است.

شناسه آگهی : 1830434

فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه عمومي دو مرحله ای
0301210336002 DT1 مناقصه شماره

تقاضاي شماره : 0336002-47-21-01/ قطعات یدکي اتوبوس و کامیون اسکانیا
شرکت ملي مناطق نفتخیز جنوب در نظر دارد کالاي مورد نیاز خود را مطابق جدول زیر بصورت فراخوان 
ارزیابی کیفی جهت برگزاري مناقصه عمومي از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( تأمین 
نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی 

پاکات از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام 
خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی، مراحل ثبت نام در سایت مذکور و 

دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.

لذا کلیه مناقصه گراني که فعالیت آنها مرتبط با شرح کالاي مورد درخواست مي باشد مي توانند ظرف مدت 
www. 14 روز از چاپ آگهي نوبت دوم با مراجعه به سامانه تدارك الکترونیکي دولت)ستاد( به نشاني

setadiran.ir، نسبت به چاپ و تکمیل فرمهاي شماره 1و2 شامل تعهدنامه ارائه کالا و خدمات پس از 
فروش، اقدام نمایند و مي بایست ظرف مدت 14روز پس از اتمام مهلت اولیه، نسبت به بارگزاري فرمهاي 
مذکور به همراه مدارك و مستندات تکمیلي مطابق با استانداردهاي شرکت ملي مناطق نفتخیز جنوب و بر 
اساس موارد مندرج در جدول ارزیابي کیفي )برای معاملات کمتر از بیست برابر نصاب معاملات متوسط( در 
سامانه ستاد اقدام نمایند.•شرط دریافت اسناد مناقصه توسط مناقصه گران کسب امتیاز حداقل 60 از 100 
در ارزیابی کیفی می باشد. »دریافت   امتیاز مذکور بر اساس شاخص های اعلام شده در جدول ارزیابی 
کیفی می باشد.«•اسناد و مدارك مناقصه پس از برگزاری فرآیند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه، از طریق 

سامانه ستاد براي مناقصه گران  واجد شرایط ارسال خواهد شد. 
 •با وصول حداقل دو فقره پیشنهاد معتبر در موعد زمانبندی مناقصه گشایش پاکات انجام میشود. بدیهي 

است این امر  نافي » حداقل تعداد مناقصه گران در فهرست کوتاه »، موضوع ماده 10 آئین نامه ارزیابي 
کیفي مناقصه گران نمي باشد.  •کلیه مدارك ارزیابی کیفی در قالب یک فایل PDF در سامانه ستاد 
بارگذاری گردد. ضمناً مدارك بصورت دسته بندی شده و منطبق با شاخص های اعلام شده)توان مالی/

ارزیابی و تجارب قبلی/استانداردها/گارانتی( بارگزاری گردند. 
•  گشایش پاکات مالي بین مناقصه گراني انجام خواهد شد که کلیه اقلام تقاضا مورد تائید کمیته فني 

بازرگاني قرار 
   گرفته باشند.• خرید کالا به صورت یکجا براي تمام اقلام تقاضا به یک مناقصه گر)سرجمع پیشنهادي 
مناقصه گر(صدور سفارش  میگردد.  واحد ترابري اداره تدارکات خرید کالاي داخلي )تلفن 25133-

)061-341

مبلغ ضمانتنامهشماره فراخوان در سامانه ستادجمع عدديموضوع مناقصهتعداد اقلام

قطعات یدکي اتوبوس و 14 قلم
000ر950ر747ر2 ریال16322003092288001259کامیون اسکانیا  

شرکت ملي نفت ایران
 شرکت ملی  مناطق نفتخیز جنوب) سهامی خاص(

فرم شماره دو

نوبت  دوم 

روابط عمومي شرکت مجتمع گاز پارس جنوبي شناسه آگهی : 1829740

شناسه آگهی : 1831917

آگهي فراخوان مناقصه عمومي دو مرحله ای یکپارچه

فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی)فشرده( یک مرحله ای 
پروژه تعمیرات اساسی اسکله شناور فلزی شماره 9 بندر شهید باهنر

شــرکت مجتمــع گاز پــارس جنوبــي پالایشــگاه هفتــم در نظــر دارد اقــلام مــورد نیــاز خــود را بــا شــرایط ذیــل بصــورت برگــزاری مناقصــة عمومــي دو مرحلــه ای  
یکپارچــه از طریــق ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســامانه ســتاد( تامیــن نمایــد:

بدیهــی اســت کلیــه فرآینــد برگــزاری مناقصــه الکترونیکــی از طریــق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونیکــی دولــت )ســامانه ســتاد( بــه نشــانی: WWW.SETADIRAN.IR انجــام می پذیرد وبه پیشــنهاد هــای خارج 
از ســامانه ســتاد هیچگونــه ترتیــب اثــری داده نخواهــد شــد و مناقصــه گــران بایســتی نســبت بــه ثبــت نــام در ســامانه ســتاد و دریافــت گواهــی امضــاء الکترونیکــی اقــدام نمایند.مناقصــه گــران مــي تواننــد جهــت كســب 

اطلاعــات بیشــتر بــا شــماره  1455-07731311467 تمــاس حاصــل فرمایند. 

شماره فراخوان در سامانه ستاد ایران

شماره مناقصه و تقاضا 

موضوع مناقصه/ شرح مختصر اقلام درخواستی

مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار

نوع تضمین شرکت درفرایند ارجاع کار

مبلغ برآوردي مناقصه

آدرس مناقصه گزار

آخرین مهلت دریافت اسناد ارزیابي کیفي و اسناد مناقصه در سامانه ستاد 
آخرین مهلت بارگذاري پاکات الف,ب,ج و مستندات ارزیابي کیفي )رزومه( در سامانه ستاد

2003096683000060
تقاضای  0200159 مناقصه شماره 32 /1403 

106KM107خرید باطری نیکل کادمیوم برای کمپرسور
14/500/000/000 ریال

290/000/000/000 ریال
5 روز پس از درج نوبت دوم آگهی در صفحه اعلان عمومی سامانه ستاد ایران می باشد.

ظرف مدت دو هفته پس از انقضای مهلت دریافت اسناد می باشد. 

استان بوشهر- شهرستان عسلویه-شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی-پالایشگاه هفتم-اداره تدارکات و عملیات کالا

ــن  ــق آیی ــول وف ــل قب ــن قاب ــاع کار بصــورت یکــي از تضامی ــد ارج ــن شــرکت در فراین تضمی
نامــه تضمیــن شــماره 123402/ت50659 ه مــورخ 94/09/22 هیــات وزیــران  و مطابــق شــرایط 
منــدرج در ســامانه ســتاد مــي باشــد کــه می بایســت قبــل از تاریــخ گشــایش پاکتهــا بــه صــورت 

فیزیکــی تســلیم خریــدار و در ســامانه نیــز بارگــذاری گــردد.

شرکت ملی گاز ایران
شرکت مجتمع گاز پارس جنوبی

نوبت دوم 

وزارت راه و شهرسازی
سازمان بنادر و دریانوردی 

  مدیریت بنادر و دریانوردی شهید باهنر و شرق استان

WWW.SETADIRAN.IRشرکت آب وفاضلاب استان زنجان از مشاوران واجد صلاحیت دعوت می نماید با مراجعه به سایت
نسبت به دریافت اسناد ارزیابی کیفی طبق مشخصات ذیل اقدام نمایند 

عنوان و مشخصات كلي مناقصه

www.setadiran.ir مکان دریافت و تحویل اسناد : از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی به آدرس
هزینه درج آگهی در روزنامه بر عهده برنده مناقصه می باشد .

ت  اول 
نوب

دفتر روابط عمومي شرکت آب و فاضلاب استان زنجان

آگهی ارزیابی کیفی مشاوران

شماره شماره مناقصه
فراخوان

زمان گشایش مهلت تحویل اسنادتاریخ دریافت اسنادنام پروژه
پاکات

مدت انجام پروژهروش انتخاب مشاوردستگاه نظارت
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نوبت اول

انجام مطالعات طرح ایجاد 
تاسیسات فاضلاب شهر 

سجاس و روستاهای بالادست 
سد گلابر و روستاهای بالادست 

سد کینه ورس در استان

از ساعت 8 صبح مورخه 
1403/09/03 لغایت 
ساعت 8 صبح مورخه 

1403/09/10

راس ساعت
8 صبح مورخه 
1403/09/17

راس ساعت
9 صبح مورخه 
1403/09/17

معاونت فنی و 
مهندسی

بر اساس کیفیت 
و قیمت

24 ماه

صلاحیت 
مورد نیاز

حداقل دارای رتبه 3 در گروه مهندسی آب - تخصص آب وفاضلاب و گروه تخصص های مشترك - تخصص محیط زیست و گروه خدمات برنامه ریزی و اقتصاد- 
تخصص خدمات اقتصادی باشند . گروه مشارکتی با مشاور دارای تخصص خدمات اقتصادی

با  فرمودند  شخصا  رهبری 
قهری  تابعیت  قانون  اصلاح 

هستم موافق 

روزنامه  صبح ایران 

www.Moeennews.ir
   

صفحه 2

دخالت ۲۹ نهاد در 
وسازی کشور خودر

و  MoeenDaily@پیچیدگی های مربوط به صنعت خودر

هزار توی وام ازدواج؛ 
 منابع محدود، متقاضیان نامحدود

   شنبه 3 آذر  1403   سال 21   8 صفحه    شماره 6892                                                                                                20000 تومان                                          

معاون حقوقی رئیس جمهور: 

8

تلفن :33722300-5- 33403448-50

1- رشت -روبروی فرودگاه خودروی سبک- مرکز3404
2-رشت- لاکانشهر خودرو سبک- نرسیده به تقاطع راه آهن  مرکز 4463

3-خمام- چوکام - خودروی  سبک- مرکز 3401
4-خمام-چوکام-خودروی سنگین- مرکز 5402

مـراکز مـعاینه  فـنی خـودرو
 بـرادران پـور رستگـار

 همه روزه  آماده خدمت رسانی 
 به مشتریان و همشهریان عزیز میباشد.

قرار است از 
کارشناسان

 بین المللی برای 
کنیم دعوت  مشورت 

2

6

2

انتقال پایتخت  ؛ 
ح شوخی نیست  ! این طر

رییس جمهور در سیستان   :



یادداشت

ایران و امریکا هر دو در گروه کوچک کشورهای 
مدافع اعدام در سازمان ملل متحد قرار گرفتند.

 در رای گیری طرح دعوت از کشورها به توقف 
اعدام در مجمع عمومی سازمان ملل متحد ، 
اکثریت کشورها رای مثبت و گروه کوچکی از 

کشورها هم رای منفی دادند.
قطعنامه ضد اعدام در مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد با  131  رای مثبت، 21 رای ممتنع و 36 

رای منفی به تصویب رسید.
این بیشترین رای موافق کشورها به توقف حکم 
این گونه قطعنامه  رای گیری  تاریخ  در  اعدام 

هاست.
ایران و امریکا هر دو به این طرح، رای منفی 
دادند و از ادامه اجرای اعدام در کشورهای خود 

دفاع کردند.
ایران و امریکا هر دو جزء کشورهایی هستند 
که همچنان حکم اعدام را به عنوان مجازات در 
کشورهای خود اجرا می کنند. اکثریت کشورهای 
جهان مجازات اعدام را کاملًا لغو یا تعلیق کرده 

اند یا اجرا نمی کنند.
رای گیری کشورها به قطعنامه دعوت به توقف 

اعدام در مجمع عمومی سازمان ملل متحد
قطعنامه ضد اعدام در مجمع عمومی سازمان ملل 
متحد با  131  رای مثبت، 21 رای ممتنع و 36 

رای منفی به تصویب رسید.
رای گیری کشورها به قطعنامه دعوت به توقف 

اعدام در مجمع عمومی سازمان ملل متحد
کشور چین بیشترین تعداد اعدام را در جهان انجام 
می دهد. چین در کنار عربستان سعودی و ژاپن 
هم با توقف اعدام، مخالفت کردند. چین، ایران، 
عربستان سعودی، عراق و آمریکا در فهرست 
جهان  در  اعدام  تعداد  بیشترین  با  کشورهایی 

هستند.
مهمترین کشورهایی که به قطعنامه ضد اعدام، 
رای منفی دادند و از اجرای حکم اعدام حمایت 
آمریکا،   ، ایران، یمن  قرار است:  این  از  کردند 
جنوبی،  سودان  سنگاپور،   سعودی،  عربستان 
سودان، سوریه، تونگا،  ترینیداد و توباگو ، قطر، 
مالدیو،  لیبی،  لستو،  کویت،  پاکستان،  عمان، 
گرانادا،  هند،  عراق،  جاماییکا،  ژاپن،  موریتانی، 
چین، کره شمالی، مصر، اتیوپی، برونئی، بتسوانا، 
نام  اعدام،  حامی  کشورهای  جمع  در  بحرین. 
کشورهایی آمده که معمولا در مواضع سیاسی 
دارای تضاد هستند و در بلوك های مخالف قرار 
از اجرای  بار در کنار هم یکصدا  اما این  دارند 
حکم اعدام حمایت کردند. کشورهایی مثل چین، 
شمالی،  کره  سوریه،  ژاپن،  سعودی،  عربستان 

ایران و بحرین.
آمریکا تنها کشور غربی حامی حکم اعدام در این 

رای گیری است.
دادند:  ممتنع  رای  که  کشورهایی  مهمترین 
اندونزی،  گابون،  بلاروس، کوبا، چاد، کامرون، 
مراکش، نیجر، نیجریه، اوگاندا، تایلند، امارات و 

ویتنام بودند.
تقریبا همه کشورهای اروپایی و روسیه به قطعنامه 
مخالفت با اعدام، رای مثبت دادند و از لغو حکم 
اعدام حمایت کردند. تنها استثنا کشور بلاروس در 
اروپای شرقی است که رای ممتنع داد. بلاروس 

به همسویی و حمایت از روسیه معروف است.
در میان کشورهایی که رای ممتنع داده اند نام دو 
کشور عربی مراکش و امارات و نام کشورهای 
اسلامی نیجریه، نیجر، چاد، گابن و کامرون دیده 

می شود.
این قطعنامه، غیرالزام آور است، یعنی کشورهای 
عضو ملزم به اجرای آن نیستند. در متن این 
قطعنامه از کشورهای عضو سازمان ملل متحد 
خواسته شده است » با هدف احترام به کرامت 
انسانی و توسعه و تثبیت حقوق بشر، مجازات 
اعدام را معلق کنند و به صورت شفاف درباره 

استفاده از این مجازات، گزارش  دهند«.

همسویی ایران و امریکا 
در دفاع از اعدام

گرانی 300 درصدی دخالت 29 نهاد در خودروسازی کشور

نامه جمعی از نمایندگان مجلس به مراجع تقلید درباره قیمت خودرو

رویداد
  شنبه  3 آذر  1403

 شماره 6892

 امیرحسن کاکایی، عضو هیات علمی دانشگاه علم و صنعت گفت: از این نهادها هیچ کدام مسئولیت وضعیت خودروی 2
کشور را به عهده نمی گیرد.

به گزارش دیده بان ایران؛ کاکایی به پیچیدگی های مربوط به صنعت خودرو و دخالت نهادهای مختلف در این حوزه 
اشاره می کند. او بیان می کند که حداقل 29 نهاد رسمی در این صنعت دخالت دارند و هیچ یک از آن ها مسئولیت را به 

عهده نمی گیرند. 
 همچنین این استاد دانشگاه به وجود 13 یا 14 نهاد نظارتی اشاره می کند که می توانند به راحتی افراد را تحت فشار قرار 

دهند. او تجربه خود را از جلسه شورای رقابت به اشتراك می گذارد و به این نکته اشاره می کند که در آن جلسه، رئیس 
شورای رقابت تحت فشار قرار گرفت و مجبور به تغییر تصمیمات خود شد. این موضوع نشان دهنده چالش های جدی در 

مدیریت قیمت و نظارت بر صنعت خودرو است.
او تجربه خود را از جلسه شورای رقابت به اشتراك می گذارد و به این نکته اشاره می کند که در آن جلسه، رئیس شورای 
رقابت تحت فشار قرار گرفت و مجبور به تغییر تصمیمات خود شد. این موضوع نشان دهنده چالش های جدی در مدیریت 

قیمت و نظارت بر صنعت خودرو است.

پزشکیان: قرار است از کارشناسان
 بین المللی برای مشورت دعوت کنیم

نگاه

رئیس جمهور با بیان اینکه حتما با اصلاح نگاه و رسیدن به زبان مشترك 
کار ها را به پیش خواهیم برد، گفت: از کارشناسان بین المللی برای مشورت 

دعوت می کنیم.
مسعود پزشکیان که به منظور انجام نخستین سفر استانی دولت وفاق ملی 
به استان سیستان و بلوچستان سفر کرده است، در بدو ورود به این استان 
در پارك علم و فناوری سیستان و بلوچستان حضور یافت و ضمن بازدید 
از شرکت های دانش بنیان، در جریان تازه ترین دستاورد ها و فعالیت های این 

شرکت ها قرار گرفت.
پارك علم و فناوری سیستان و بلوچستان در زمره پارك های علم و فناوری 
سطح 1 کشور میزبان 305 شرکت دانش بنیان، فناور و خلاق و 150 هسته 
فناور و نوآور است که در بخش های مختلف نرم افزار، سخت افزار، هوش 
مصنوعی، فناوری اطلاعات و اقتصاد دیجیتال، الکترونیک، صنایع خلاق، 

کشاورزی و معدن فعالیت می کنند.
رئیس جمهور در جریان بازدید از غرفه های پارك علم و فناوری سیستان و 
بلوچستان ضمن تقدیر از تلاش های جوانان نخبه استان، بر آمادگی دولت 
برای حمایت از شرکت های دانش بنیان به ویژه در زمینه تجاری سازی و 

بازاریابی محصولات این شرکت ها تأکید کرد.
مسعود پزشکیان در این بازدید با بیان اینکه برازنده ما نیست ایران با این 
چشم انداز و رهبری، عقب مانده تر از سایر کشور ها باشد، اظهار داشت: از 

کارشناسان بین المللی برای مشورت دعوت می کنیم.
وی با بیان اینکه با همفکری و همراهی هم باید این مسائل را حل کنیم، 
افزود: هفته ای نیست درباره مکران، خلیج فارس، مازندران و کریدور ها جلسه 

نداشته باشم.
رئیس جمهور با بیان اینکه قرار است از کارشناسان بین المللی با رتبه های 
بالای علمی را برای مشورت دعوت کنیم، تصریح کرد: به شما اختیارات 

خواهیم داد؛ اینگونه نیست ما در تهران نشسته و به شما دستور دهیم. 
وس با اشاره به جمله ای از حضرت امیرالمومنین علی )ع( که می فرمایند 
و  تهدید ها  ضعف،  و  قوت  نقاط  خودش،  که  بیامرزد  را  انسانی  خداوند 
فرصت هایش را می شناسد و ارزیابی می کند که در کجا ایستاده و باید به 
کجا برسد، افزود: همه کتاب ها و نظریات مدیریت تفسیر این جمله است و 
ما هم باید بر همین مبنا مشکلات را شناسایی و برای رفع آن ها راه حل ها 

را طراحی و اجرا کنیم.
پزشکیان با تأکید بر اینکه بر اساس هدف سند چشم انداز ایران باید به 
کشوری پیشرفته و در جایگاه اول منطقه تبدیل شود که در عرصه های 
صنعتی، اقتصادی، علمی و فناوری الهام بخش و الگو باشد، تصریح کرد: اگر 
قرار است به چنین جایگاهی برسیم باید خیلی چیز ها را عوض کنیم، باید 
جور دیگر در ساختار، نگاه، رویکرد، تولید، صنعت و دیگر عرصه ها نگاه و 
عمل کنیم، چرا که امروز خیلی از کار هایی که انجام می شود، برازنده ایران 

و ایرانی نیست.
رئیس جمهور با بیان اینکه ایران توصیف شده در سند چشم انداز و مورد 
انتظار رهبر معظم انقلاب اسلامی نباید از دیگر کشور ها عقب تر باشد، گفت: 
تلاش ما این است که با کمک و همراهی و همفکری شما عزیزان به نگاه، 
زبان، رویکرد و باور مشترك در مسیر اجرای اهداف سند چشم انداز برسیم. 
دغدغه ها و نکات مطرح شده از سوی شما را نیز در همین راستا جمع بندی 

و برای حل و تأمین آن ها برنامه ریزی خواهیم کرد.
پزشکیان با اشاره به اینکه هفته ای نیست که بنده برای طرح های مرتبط با 
توسعه مکران، سواحل خلیج فارس و سواحل شمالی و نیز تکمیل کریدور ها 
در کشور وقت و جلسه نگذارم، خاطرنشان کرد: هماهنگی های لازم با مقام 
معظم رهبری نیز شده و ایشان نیز رهنمود های لازم را ارائه داده اند تا در 
این راستا از بهترین کارشناسان بین المللی با بالاترین رتبه های علمی برای 
مشورت دعوت به همکاری کنیم. باید آنچه آنجا می دهید در بهترین و 

بالاترین سطح و برازنده جامعه شریف ایران اسلامی باشد.
رئیس جمهور با بیان اینکه حتما با اصلاح نگاه و رسیدن به زبان مشترك 
کار ها را به پیش خواهیم برد، اظهار داشت: در جلسات دیگری که امروز 
کارشناسی  جلسات  در  و  کرد  خواهیم  جمع بندی  را  مباحث  این  داریم 
راه حل های کاربردی طراحی خواهند شد. وزیر امور اقتصادی یکسری از 
دغدغه های بانکی شما را حل و فصل کرده، ولی این ها مقدمه کار است و 
باید به جایی برسیم که بهترین نقطه است. برای این منظور به همکاری 
شما احتیاج داریم و اختیارات لازم نیز به بخش های مربوطه داده خواهد شد؛ 

اینگونه نخواهد بود که فقط در تهران بنشینیم و دستور دهیم.

انتقال پایتخت ؛ 
این طرح شوخی نیست !

سازمان هدفمندی: پول نداشتیم؛ یارانه مردم واریز نشد!

در یکی از روزهای فروردین 1165 شمسی، شاه همان طور که زیر بار سنگینی 
تاج کیانی روی تخت نشسته بود، با لحنی دستوری گفت »بیگلربیگی به 
همه مملکت سوار بفرستید تا جار بزنند که از این لحظه از سواحل ارس تا 
جیحون و از شام تا ماوراءالنهر زیر نگین شاهی سلسله جلیله قاجاریه هستند 
و به یمن ساعت سعدِ بر تخت نشستن ما در این باغ گلستان شاهی، طهران 
به لقب دارالخلافه ممالک محروسه ملقب می شود. حکم ملوکانه ما بر این 

است به نام پایتخت و سلسله تازه سکه ضرب شود«.
سایت »تاریخ ایرانی« لحظه انتخاب تهران را از زبان  آقامحمدخان قاجار 
و بنیانگذاری رسمی سلسله قاجاریه در کاخ گلستان  این گونه روایت کرده 
است. آقامحمدخان از تجربه تاریخی سلسله های قبلی به این نتیجه رسید 
که تهران، دقیق ترین جا برای پایتختی این سرزمین است. شهری که در 
مرکز کشور و رو به شمال قرار داشت. از این نظر از تبریز و مشهد که در 
مرزهای غربی و شرقی قرار داشتند و همین امر آن دو شهر را آسیب پذیر 

کرده بود، برتری داشت.  
پس از شوش، هگمتانه، پاسارگاد، تیسفون، استخر، بلخ، بخارا، دیلمیان، ری، 
شیراز، بغداد، غزنین، نیشابور، مرو، مراغه، تبریز، سلطانیه، هرات، سمرقند، 
قزوین، اصفهان، مشهد، شیراز و... زمانی که آقامحمدخان، »تهران« را برای 
پایتختی ایران انتخاب کرد، در تاریخچه این شهر حدود 300 سال سابقه 
شهری ثبت شده بود؛ فرضیه ای که تا چند سال پیش هم بیشتر مورخان به 

آن استناد می کردند.
مورخانی که قدیمی ترین استناد تاریخی به نام تهران را به ابوحماد تهرانی 
عالم دینی نسبت دادند که در قرن دوم هجری زندگی می کرد و نامش در 
کتاب های تذکره نویسان آمده بود و زاده روستای تهران بود؛ اما تاریخ واقعی 
تهران فراتر از این بود. تا سال 1393 به استناد کاوش های باستان شناسی 
دکتر ملک شهمیرزادی در تپه های قیطریه، این منطقه 5 هزار سال سابقه 
سکونت داشت. البته این کاوش های باستان شناسی هیچ وقت منتشر نشد تا 
سال 93 که در حین حفاری در منطقه مولوی به اسکلت زنی برخوردند که 

بعد از مطالعات مشخص شد متعلق به 7 هزار سال پیش است.  
پس از انتقال پایتخت به تهران، این شهر شروع به توسعه و گسترش کرد. 
در دوران قاجاریه، به ویژه در دوران ناصرالدین شاه، بسیاری از پروژه های 
عمرانی و ساختمانی در تهران آغاز شد، از جمله ساخت کاخ ها، بناهای دولتی، 
و خیابان های جدید. همچنین در این دوره، برخی از نخستین نهادهای دولتی 

و وزارتخانه ها در تهران تأسیس شدند.
 به فکر کسی نمی رسید که روزگاری، این قریه  خوش  آب وهوا در پای دامنه 
کوه به نقطه ای برسد که برای رهایی از چالش هایش، بخواهند پایتختی را از 

او بگیرند و به شهری دیگر منتقل کنند.
بر اساس روایت های تاریخی، زمزمه هایی در این زمینه، در قرن گذشته وجود 
داشت که عملی نشد. پس از انقلاب هم این موضوع در دولت های مختلف 

مطرح شد، اما هیچ گاه به مرحله اجرایی نرسید. 
در دولت میرحسین موسوی این موضوع به شکل جدی مورد بررسی قرار 
گرفت. در آن دوران، بحران های ناشی از جنگ ایران و عراق و همچنین 
مشکل تمرکز بیش از حد جمعیتی و اداری در تهران باعث شد که ایده 
انتقال پایتخت به عنوان راهکاری برای کاهش فشار بر تهران مطرح شود. 
وزیر مسکن و شهرسازی وقت، سراج الدین کازرونی، از جمله مسئولانی بود 
که به طور ضمنی در برنامه ریزی های مرتبط به این موضوع نقش داشت. 
این طرح هرچند در حد مطالعات باقی ماند، اما زمینه ای برای ادامه مباحث 

در دوره های بعدی بود.
طرح انتقال پایتخت در دولت هاشمی رفسنجانی نیز مورد بحث قرار گرفت.

    غلامحسین کرباسچی، شهردار وقت تهران، از جمله افرادی بود که 
معتقد بود انتقال کامل پایتخت به دلیل پیچیدگی های اجرایی و هزینه های 

سنگین عملی نیست و می توان با تمرکززدایی از نهادهای دولتی، بخشی از 
مشکلات تهران را کاهش داد. 

در سال های اولیه پس از جنگ ایران و عراق، دولت با مشکلات متعددی 
در مدیریت شهر تهران مواجه بود. در سال 1368، این موضوع در چارچوب 
ساماندهی و کاهش تراکم جمعیت تهران به صورت محدود بررسی شد، اما 
در نهایت تصمیم به ساماندهی شهر و کاهش تمرکز اداری از طریق انتقال 
برخی سازمان ها گرفته شد، بدون اینکه جابه جایی کامل پایتخت اجرایی 

شود.
غلامحسین کرباسچی، شهردار وقت تهران، از جمله افرادی بود که معتقد 
بود انتقال کامل پایتخت به دلیل پیچیدگی های اجرایی و هزینه های 
سنگین عملی نیست و می توان با تمرکززدایی از نهادهای دولتی، بخشی 

از مشکلات تهران را کاهش داد. 
در دولت سیدمحمد خاتمی هم  موضوع انتقال پایتخت مورد مطالعه قرار 
گرفت . در دولت اصلاحات، تمرکز بیشتر روی بهبود شرایط زیرساختی و 

مدیریت شهری در تهران بود و نه جابجایی پایتخت.
در دوران ریاست جمهوری محمود احمدی نژاد، موضوع انتقال پایتخت به طور 
جدی در دستور کار قرار گرفت. در سال 1390، پیشنهاد انتقال پایتخت 
از تهران به یکی از استان های دیگر مانند استان های مرکزی ایران، در 
قالب طرحی به نام »انتقال مرکز سیاسی-اداری کشور« مطرح شد. این 
طرح به دلایل مختلفی مانند کاهش تراکم جمعیت در تهران، مشکلات 
زیست محیطی، آلودگی هوا، ترافیک سنگین و نگرانی های امنیتی در برابر 
زلزله ارائه شد.در این دوران، برخی از مقامات و کارشناسان، مخالف اجرای 
این طرح بودند و بر این باور بودند که انتقال پایتخت نه تنها مشکلات تهران 
را حل نمی کند، بلکه می تواند مشکلات جدیدی در مکان جدید ایجاد کند.

 انتقال کارمندان وزارت میراث فرهنگی به شیراز، که در دوره ریاست جمهوری 
محمود احمدی نژاد در سال 1390 مطرح شد، یکی از گام ها در راستای طرح 
کلی تر انتقال بخشی از نهادهای دولتی از تهران به سایر استان ها بود. این 
اقدام به نوعی می توانست در راستای کاهش تمرکز اداری در تهران و تحقق 
طرح انتقال پایتخت یا تمرکززدایی از پایتخت تلقی شود. با این حال، این 
انتقال به طور مستقیم معنای انتقال پایتخت نبود بلکه بیشتر در جهت کاهش 

فشار بر تهران و ایجاد توسعه در دیگر مناطق کشور بود.
در بحث انتقال پایتخت ایران، چندین شهر به عنوان گزینه های جایگزین 
تهران مطرح شده اند. از جمله این شهرها، اصفهان است که در مرکز ایران 
قرار دارد، به دلیل موقعیت جغرافیایی، تاریخ فرهنگی غنی و زیرساخت های 

موجود، به عنوان یک گزینه جدی مطرح شد.
همچنین  شیراز  به دلیل آب و هوای معتدل و نزدیکی به خلیج فارس 
و اهمیت فرهنگی و تاریخی، یکی دیگر از گزینه های مطرح برای انتقال 
پایتخت بوده و یزد هم با  موقعیت جغرافیایی خاص و شرایط زیست محیطی 

متفاوت از تهران، به عنوان یک گزینه بررسی شده بود.
در دولت حسن روحانی، موضوع انتقال پایتخت همچنان مطرح بود، اما هیچ 
اقدامی جدی در راستای اجرایی شدن آن انجام نشد. در این دوران، تمرکز 
بیشتری بر روی مدیریت بحران های تهران، مانند آلودگی هوا، ترافیک و 
مشکلات زیرساختی قرار داشت. در سال های 1393 و 1394، برخی مقامات 
و کارشناسان بار دیگر به ضرورت تمرکززدایی از تهران اشاره کردند و حتی 

کمیته ای برای بررسی این طرح تشکیل شد.
 این کمیته، که از سال 1393 فعالیت خود را آغاز کرد، به بررسی جوانب 
مختلف این طرح پرداخت. تحقیقات این کمیته بیشتر بر روی مسائل 
اقتصادی، اجتماعی و زیرساختی متمرکز بود و به این نتیجه رسید که انتقال 

پایتخت از تهران به یک شهر دیگر با چالش های فراوانی همراه است.
    در بحث انتقال پایتخت ایران، چندین شهر به عنوان گزینه های جایگزین 
تهران مطرح شده اند. از جمله این شهرها، اصفهان است که در مرکز ایران 
قرار دارد، به دلیل موقعیت جغرافیایی، تاریخ فرهنگی غنی و زیرساخت های 

موجود، به عنوان یک گزینه جدی مطرح شد.
از جمله نتایج تحقیقات کمیته می توان به مشکلات مالی و هزینه های بالای 
اجرای چنین طرحی اشاره کرد. همچنین، برخی از کارشناسان معتقد بودند که 
این انتقال به تنهایی قادر به حل مشکلات تهران مانند آلودگی هوا و ترافیک 
نخواهد بود. بنابراین، کمیته به این نتیجه رسید که ابتدا باید راهکارهایی 
برای کاهش فشارهای موجود بر تهران پیدا شود. از جمله این راهکرها، 
تقویت سیستم حمل و نقل عمومی، ایجاد شهرهای جدید و برنامه ریزی 
برای کاهش جمعیت تهران بود که هیچ یک از این پیشنهادات به مرحله اجرا 

نرسید و انتقال پایتخت همچنان به عنوان یک طرح پیشنهادی باقی ماند.
در دولت ابراهیم رئیسی،  تقسیم تهران در دستور کار قرار گرفت. به اعتقاد 
دولتمردان سیزدهم انتقال پایتخت به یکصد میلیارد دلار اعتبار نیاز  داشت 
که هزینه بالایی بود برای. همین برای  موضوع تقسیم استان تهران توسط 

دولت در دست بررسی قرار گرفت . 
مسعود پزشکیان، رئیس جمهور ایران، غبار از این طرح که در یک قرن گذشته 
بارها از بایگانی دولتمردان بیرون آمده بود، زدود و محمدرضا عارف را برای 
بررسی این موضوع مامور کرد. پزشکیان همچنین اشاره کرد که بی توجهی 
به این موضوع می تواند کشور را در آینده با بحران های زیست محیطی و 

مشکلات متعدد دیگری مواجه کند.
یکی از پیشنهادات مطرح شده، انتقال مرکزیت سیاسی و اقتصادی کشور به 
مناطقی نزدیک به دریا است که چابهار و سواحل مکران از گزینه های اصلی 

اظئین مناطق به عنوان پایتخت جدید محصوب می شوند. 
 در میان دولت ها، دولت محمود احمدی نژاد بیشترین تلاش ها را برای انتقال 

پایتخت به شهری دیگر پیگیری به خرج داد. 
دولت احمدی نژاد بر این باور بود که تهران به دلیل جمعیت زیاد، آلودگی هوا، 
ترافیک سنگین، و فشار بر زیرساخت ها به یک کلان شهر غیرقابل مدیریت 

تبدیل شده است.  
در سال های ابتدایی دولت احمدی نژاد، این طرح در قالب مطالعاتی و 
جلسات رسمی بررسی شد و حتی بودجه ای نیز برای انجام مطالعات و 

برنامه ریزی های مرتبط با انتقال پایتخت در نظر گرفته شد.  
در مجموع، دولت احمدی نژاد یکی از دولت هایی بود که بیشترین تلاش ها 
را برای عملی کردن طرح انتقال پایتخت انجام داد، ولی این طرح در نهایت 

به مرحله اجرا نرسید.
طرح انتقال پایتخت ایران یک داستان پیچیده و طولانی است که به 
دوران های مختلف تاریخی و دولتی بازمی گردد و عجیب آن که غالبا 
طراحان و مجریانش تاکنون به جایی نرسیده اند تا تهران، همچنان پایتخت 

بماند ...

 یک نماینده مجلس خبر داد که جمعی از نمایندگان قصد مکاتبه با مراجع 
تقلید را دارند تا خرید خودرو از شرکت های خودروسازی داخلی به علت 

کیفیت پایین خلاف شرع و ربا تشخیص داده شود.
سلمان اسحاقی، نماینده مردم قائنات در مجلس شورای اسلامی در گفت 
وگو با خبرنگار پارلمانی عصر ایران با اشاره  به افزایش قیمت خودروهای 
داخلی توسط خودروسازان، گفت: ما همیشه استعمار را در قالب اینکه 
یک کشور به استعمار برود دیدیم تاریخ را که بخوانید ایت الله کاشانی در 
خصوص استعمار ورود جدی کرد و باعث ارتقاء سرمایه اجتماعی علماء و 
مراجع تقلید شد. در حال حاضر نیز خودرو سازان داخلی به نوعی شرایط 

استعماری ایجاد کرده اند و نیاز است که علما و مراجع ورود کنند.
وی اظهار کرد: وقتی که مجلس شورای اسلامی برای کنترل و مبارزه با 
رانت و فساد خودروسازان قانون واردات خودروهای کارکرده را تصویب 
می کند و در عمل نظارت مکفی و خوبی انجام نمی دهد و این قانون 
اجرایی نمی شود و از یک طرف رئیس جمهور در بحث مناظرات انتخاباتی 

تاکید می کند که این فساد و ظلم از سوی خودروسازها بر مردم تحمیل 
می شود و با این وعده از مردم رای می گیرد اما به هیچ کدام از این وعده 
های خود عمل نمی کنند باید علما ورود کنند و همان نقشی که آیت الله 
کاشانی در  مقابله با استعمار داشتند را در مورد خودروسازان داخلی ایفا کنند 
و به این مسئله ورود جدی کنند و فعل  »خرید خودرو داخلی را  تا زمان 

واقعی شدن قیمت های آن جایز نمی دانیم« استفاده کنند.
اسحاقی با بیان اینکه تعدادی از نمایندگان مجلس در حال تهیه و تدوین 
نامه ای به مراجع برای ورود به این مسئله هستند، گفت: ما همه به این 
نتیجه رسیدیم که این هزینه های که برای خودروی داخلی انجام می شود 
خلاف شرع است، این خودرو ها نه در کیفیت و نه در کمیت استاندارد 
نیستند و در این مورد شاهد ظلم به مردم هستیم و یک ربا است. با توجه 
به این موارد از مراجع خواسته ایم اگر صلاح می دانند برای پایان دادن 
به این ظلم آشکار و مشهودی که از یک صنعت به مردم تحمیل می 

شود ورود کنند.

وی تاکید کرد: افزایش قیمت خودرو مورد نقد جدی همه گروه های 
سیاسی کشور از اصلاح طلب تا اصولگرا است خود آقای پزشکیان به 
عنوان رئیس جمهور اصلاح طلب در دوران تبلیغات خودشان ، از این 
وضع گلایه مند بودند. به نوعی وفاقی برای مبارزه با این فساد در کشور 

وجود دارد.
وی گفت:متاسفانه ریشه خودروسازان و صنعت خودروسازی درکشور در  

فساد است و این ریشه نیز بسیار  محکم است. 
اسحاقی تاکید کرد: اگر دنبال این هستیم که اینها به کدام نهادهای قدرت 
وابسته هستند  باید شروع کنیم در بدنه شان تزلزل  ایجاد کنیم  و اگر به 
کمک  مراجع تزلزل در بدنه آنها ایجاد کنیم قطعا نمادهای قدرت خودشان 

را نمایان خواهند کرد. 
وی با تاکید بر واردات خودرو، گفت:  واردات خودرو یک تکلیفی برای 
مبارزه با فساد است که اگر این اتفاق نیفتد مردم احساس می کنند سرمایه 

اصلی نظام آسیب خواهد دید.

یارانه نقدی و معیشتی دهک های 4 تا 9 تاکنون واریز نشده است. 
خبرگزاری فارس نوشته است که موضوع را از سازمان هدفمندی 
جویا شد که پاسخ داده شد، هنوز منابع برای پرداخت یارانه ها تامین 

نشده است.
سازمان هدف مندی تاکید کرد، یارانه هیچ کس حذف نشده، بلکه، 

چون منابع تامین نشده، مبالغ به حساب مردم واریز نشده است.
عموما یارانه دهک های 4 تا 9 ابتدای هر ماه به حساب سرپرستان 

خانواده واریز می شود.
حسن نوروزی، سرپرست سازمان هدفمندی یارانه ها در گفتگو با 
ایرنا، دلیل تاخیر در واریز یارانه ها را لزوم هماهنگی بین دستگاه های 

مربوطه عنوان کرد.
سرپرست سازمان هدفمندی یارانه ها با بیان اینکه یارانه افراد قطع 
نشده است و نمی شود، گفت: بابت تامین منابع باید هماهنگی با 
دستگاه های مربوطه صورت بگیرد که در حال تلاش هستیم تا پایان 

امشب یارانه پرداخت شود.
خبرگزاری تسنیم نیز نوشته است: با عدم پرداخت یارانه نقدی آبان 
ماه دهک های چهار تا 9 حواشی مرتبط با دخل و خرج سازمان 

هدفمندی یارانه ها بار دیگر محل توجه قرار گرفته است.
سازمان  و  بودجه  و  برنامه  سازمان  در  مطلع  منابع  از  پیگیری ها 

هدفمندی یارانه ها نشان می دهد، از ابتدای سال تا کنون حدود 700 
میلیون دلار از مطالبات مرتبط با هدفمندی یارانه ها از سوی وزارت 
نفت به حساب هدفمندی یارانه ها واریز نشده است. با احتساب نرخ 
تسعیر 50 هزار تومانی مجموع مطالبات وصول نشده هدفمندی از 
زیر مجموعه های وزارت نفت به 35 هزار میلیارد تومان رسیده است.

نکته جالب توجه اینکه این مطالبات وصول نشده مرتبط با درامد های 
ریالی وزارت نفت )پخش و پالایش( از فروش بنزین نیست بلکه 
چالشی که در اینجا ایجاد شده مرتبط با فروش صادراتی فراورده های 

نفتی و گاز است.
نکته جالب توجه اینکه سازمان هدفمندی یارانه ها در ماه های گذشته 
نیز با چالش هایی در پرداخت یارانه نقدی مواجه بود، اما منابع مذکور 

از محل استقراض از منابع بودجه ای دولت تامین میشد.
در حالی که برای پرداخت یارانه نقدی دهک های باقی مانده در آبان 
ماه به منابع ریالی نزدیک به 16 هزار میلیارد تومان نیاز است، برای 
نخستین بار در سال جاری امکان استقراض بیشتر از منابع بودجه 

سنواتی ایجاد نشده است.

بر این اساس مشخص نیست هم اکنون چه سهمی از منابع ریالی 
جهت پرداخت مجموع اعتبارات 16 هزار میلیاردی یارانه ابان ماه در 

اختیار سازمان هدفمندی قرار دارد.
با توجه به عدم امکان استقراض بیشتر از منابع بودجه ای در صورت 
عدم واریز منابع ارزی از سوی وزارت نفت تا ظهر امروز به حساب 
سازمان هدفمندی و تسعیرریالی مبالغ مذکور، امکان تحقق وعده 
سرپرست سازمان هدفمندی جهت واریز قسمت باقی مانده یارانه 

نقدی آبان ماه تا پایان روز جاری نیز میسر نخواهد بود.
طیبه حسینی - سخنگوی سازمان هدفمندی یارانه - گفت: یارانه 52 
میلیون نفر )دهک های 4 تا 9( با بار مالی قریب به 16 هزار میلیارد 

تومان واریز و هم اکنون قابل برداشت است.
وی با اشاره به حجم بالای تراکنش های بانکی که برای پرداخت 
یارانه وجود داشته، توضیح داد: در حال حاضر یارانه به حساب عمده 
سرپرستان خانوار واریز شده و قابل برداشت است و سایر سرپرستان 
خانوار تا چند ساعت آینده همین امروز یارانه به حسابشان واریز و 
امکان برداشت برای آن ها وجود دارد.  فرایند انجام کار در این مرحله 
مقداری زمان بر بوده و صحبت هایی که در روز های اخیر در خصوص 
حذف یارانه افراد و سایر موارد مطرح شده مورد تایید نیست و هیچ 

مشکلی در پرداخت یارانه وجود ندارد.
بدون شرح

عکس
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رکورد فروش نقاش نامدار سورئال شکسته شد
یک تابلو نقاشی کمیاب از مجموعه مشهور »پادشاهی نور« اثر »رنه ماگریت«  در حراجی کریستیز 

به فروش رسید و رکورد فروش آثار این هنرمند را شکست.
است  نقاشی  تابلوهای  از مجموعه  یکی  که  ماگریت«  »رنه  اثر  میلادی(   1954( نور«  »پادشاهی 
که آسمان روشن را برفراز یک خیابان تاریک به تصویر کشیده است، سه شنبه در حراجی کریستیز 
نیویورك به قیمت 121.2 میلیون دلار فروخته شد و رکورد جدیدی را برای فروش آثار این نقاش 

سورئال بلژیکی به ثبت رساند.

به گزارش ایسنا،  »آرت نت« نوشت، ارزش این نقاشی پیش از برگزاری حراجی 95 میلیون دلار برآورد شده بود. در سال 2022 
بود که یکی دیگر از نقاشی های این مجموعه در حراجی »ساتبیز« در لندن به قیمت 79.8   میلیون دلار به فروش رسید و رکورد 

قبلی این هنرمند را سه برابر بیشتر کرده بود.
 L’empire des(»نور »پادشاهی  روغن  رنگ  مجموعه  از  نسخه   17 میلادی   1964 تا   1949 سال های  بین  »ماگریت«  
lumières( را خلق کرد. هر یک از این نقاشی ها یک نمای یکسان، یعنی خانه ای که نوری از بالا روی آن تابیده است و با 

درختان تیره احاطه شده است را زیر آسمان آبی روشن به تصویر می کشند.
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فیلم و سریالموسیقی

واکنش ها به خشونت در شبکه نمایش خانگی ادامه 
دارد؛  بسیاری از رسانه ها این انتظار را از سریال سازان 
و  بانشاط  آثار  ساخت  به سمت  که  کردند  مطرح 

امیدوارکننده بروند نه این همه تلخ و جنایتکارانه.
به گزارش خبرنگار فرهنگی خبرگزاری تسنیم، چندی 
مدل های  به  پلتفرمی  سریال های  سازندگان  است 
جنایی و رازآلود و اما تلخ و خشن روی آورده اند، گویی 
مُد شده است همه این طوری سریال بسازند؛ در حالی 
که روزگاری سریال های کمدی و درام اجتماعی بیشتر 

در اوج بود و حالا جنایی و البته خشونت بار.
سریال های این روزهای شبکه نمایش خانگی همه 
از عناصر خشم، خون و جنون می گویند و آدرس های 
غلطی به جامعه می دهند؛ هیچ امیدی نیست و همه 
اتفاقات ناامیدکننده پیش می رود، در حالی که رأس 
پرفروش های گیشه را کمدی ها به خودشان اختصاص 
داده اند و تلویزیون هم مدتی است که به سمت ساخت 

آثار کمدی روی آورده است،
نمایش خانگی موج می زند و  اما سیاهی در شبکه 
به تعبیر کارشناسان و روان شناسان اجتماعی، مخاطب 
با تماشای این نوع سریال ها و فیلم ها اختلال و نوعی 
»گردن زنی«،  می گیرد،  شکل  آنها  در   روانی  آسیب 
»داریوش«، »بازنده«، »غربت« و برخی دیگر در این 

زمره اند،
سریال هایی که بعضاً در تدوین موفق بوده اند با آن 
تعلیق ها و فضاهای معماگونه؛ بعضی هم با حضور 
هنرمندان شناخته شده و برخی هم مخاطب را نسبت 
به قسمت های بعدی شان ناامید کرده اند، چرا که با 
گذشت چند قسمت از سریال هنوز جایگاه و نسبت 

شخصیت هایشان دقیقاً مشخص نیست.
وجود  خانگی  نمایش  شبکه  در  بعضاً  رویه  این 
کار  دستور  در  را  مشترك  تم  یک  که  است  داشته 
قرار می دادند؛ دوره ای قورباغه، زخم کاری و آقازاده؛ 
نسبتاً  دنیایی  در  که  فوق ثروتمندی  خانواده های  
بی قانون جولان می دهند و بدون نگرانی از عواقب، 
می کشند و کشته می شوند. زمانی »جزیره«، »یاغی«، 
»ممنوعه«، »میدان سرخ« و برخی دیگر همگی با 
داستان های مشابهی از مافیا و سرکردگان قدرتمند 
همراه بودند که با رانت و نفوذ به هر فانتزی خود رنگ 

واقعیت می دهند.
در حالی که پلتفرم های بین المللی تنوع در ژانر، ایده و 

بازیگر را امری ضروری می دانند.
باشیم  داشته  خانگی  نمایش  آثار  بر  مروری  اگر 
»پوست  »خاتون«،  شب«،  انتهای  »در  می توانیم 
شیر«، »هم گناه« و »رهایم کن« را موفق تر از بقیه 
آثار بدانیم چون به تنوع موضوعی و رویکردی تازه  

اهتمام بخشیدند.
نمایش مداوم قتل های سریالی، مصرف مواد مخدر و 
اغراق در مشکلات خانوادگی، نه تنها واقعیت را نمایش 
نمی دهد، بلکه عادی سازی این مسائل خطرناك است، 
وقتی سریال های جدیدتر با مضامین نوین امتحان 
در  نکات  این  بوده اند،  موفق  و  داده اند  پس  را  خود 
گزارش چند روز گذشته خبرگزاری تسنیم پرداخته شد.

این  به  »جام جم«  برنامه  از  قسمت  جدیدترین  در 
گفت:  چنین  برنامه  مجری  شد،  پرداخته  گزارش 
همکاران خبرگزاری تسنیم گزارشی تهیه کرده بودند 
در مورد قتل های اخیر، که ارتباط مستقیمی با قتل های 
شبکه نمایش خانگی ندارد، اما به طور غیرمستقیم به 
خشونت های موجود در برخی از تولیدات این شبکه 
برخی  که  بود  آمده  گزارش  در  بودند.  کرده  اشاره 
در  که  ناگواری  اتفاقات  و  خشونت آمیز  صحنه های 
خانگی  نمایش  شبکه  نمایشی  فیلم های  از  برخی 
نامتعارف  فضاهای  ایجاد  باعث  امروز  می دهد،  رخ 
و خشونت آمیز در خانواده ها شده است و این چرخه 
خشونت را تولید می کند، که قطعاً اتفاق بد و نامناسبی 
از زحماتی  بود  ادامه، گلایه ای مطرح شده  است.در 
که دوستان ساترا )سازمان تنظیم مقررات رسانه های 
صوتی و تصویری( متحمل می شوند، چرا که مدیران 
تولیدات در  از  برخی  ساترا مجوزهایی می دهند که 
شبکه نمایش خانگی بدون مجوز این سازمان منتشر 
و  »غربت«  سریال  دو  به  خاص  به طور  می شوند، 
»گردن زنی« اشاره شده بود که بدون دریافت مجوز 
از ساترا در حال پخش هستند و این موضوع تذکراتی 
را از سوی این سازمان به همراه داشته است، امیدواریم 
چرا  شوند،  پیگیری  جدی  طور  به  مسائل  این  که 
که می دانیم هرچه بیشتر صحنه های خشونت بار و 
اتفاقات ناگوار در رسانه ها بازنمایی شوند، قطعاً تأثیر 
روان جامعه  خانواده ها و سلامت  بر وضعیت  منفی 
نمایش  در شبکه  امیدوارم دوستان  خواهد گذاشت، 
جذابیت هایی  فدای  را  مردم  روان  سلامت  خانگی، 
از این دست نکنند.پیگیری ها و واکنش ها نسبت به 
خشونت در شبکه نمایش خانگی ادامه دارد و باید دید 
آیا سازندگان و صاحبان پلتفرم ها نسبت به این رویه 
تجدیدنظری خواهند داشت و یا نهادهای ذی ربط با 
ترویج ساخت بحث نشاط و شادابی و امید و امیدواری 
در جامعه، فضایی این چنینی را هنگام تصویب طرح و 

فیلمنامه ها ایجاد می کنند.

آواز  با  »دردانه«  آهنگ  تک  انتشار 
پویا  آهنگسازی  و  شجریان  همایون 
رهبری  علی  کنسرت  تور  سرایی،آغاز 
برگزیده  ایرانی  آلبوم  انتشار  چین،  در 
در  فرانسه  »لونورمان«  جشنواره  در 
شهرام  منتظره  غیر  حضور  کانادا، 
دومین  افتتاح  و  شهر  تئاتر  در  ناظری 

هفته  در  موسیقایی  رویدادهای  مهمترین  از  موسیقی  صنعت  نمایشگاه 
بود. گذشته 

که  ایرانی  موسیقی  خواننده  شجریان  همایون  خبرآنلاین،  گزارش  به 
انگیز  خاطره  و  متنوع  کنسرت های  برگزاری  به  را  خود  فعالیت های  عموم 
نام  با  آهنگ  تک  یک  تازگی  به  کرده،  معطوف  کشور  از  خارج  در  مردم 
انتشار  و  اجرا  را  شده  شنیده  کمتر  و  متفاوت  هوای  حال  با  »دردانه« 

است. کرده 
»دردانه« برای  همایون  نوازی  تمبک 

مدرس  و  سنتور  شاخص  نوازندگان  از  سرایی  پویا  را  آهنگ  تک  این 
را  اثر  این  نوازی  تمبک  هم  همایون  و  است  کرده  آهنگسازی  موسیقی 

است. داده  متفاوتی  و هوای  اجرا حال  این  به  که  است  داده  انجام 
در چین مرغ  تخم  معماری  با  سالنی  در  رهبری  علی  اجرای 

پیش  چندی  که  ارکسترسمفونیک  رهبر  و  ایرانی  موسیقدانِ  رهبری  علی 
سمفونیک  ارکستر  کنسرت  برگزاری  مجوز  عدم  برای  ارشاد  وزارت  از 
سمفونیک  ارکستر  معروف  رهبران  از  گرگیف«  »والری  رهبری  به  تهران 
تور کنسرت های خود در کشور چین و  برگزاری  از  بود،  دنیا؛ گلایه کرده 
به عنوان  نفری  پنج هزار  تالار  ارکستر سمفونیک شهر پکن در  با رهبری 

داد. خبر  جهان  و  چین  کشور  تالار  مشهورترین  و  بزرگترین 
مرکز  شد.  اجرا  شوبرت  و  چایکوفسکی  گریک،  از  آثاری  کنسرت  این  در 
خارق العاده  معماری  نظر  از  چیز  هر  از  پیش  چین،  نمایشی  هنرهای  ملی 
آندرو است. شکل ظاهری  نام پل  به  فرانسوی  است و طراح آن معماری 
میان  در  دلیل  همین  به  و  است  بزرگ  تخم مرغ  یک  شکل  به  بنا  این 

می شود.  شناخته  نام  همین  با  چین  مردم 
را  سنتی  مراسم  مرکز  این  افتتاحیه  سالگرد  روز  در  سال  هر  چین  مردم 

دارد.  نیز  بسیاری  طرفداران  اتفاقاً  که  می کنند  برگزار 
این مرکز دارای بیش از پنج هزار صندلی برای تماشاچیان است و دارای 
دارای  که  است  نمایشی  سالن های  و  اپرا  سالن های  کنسرت،  سالن های 

است. نیز  ارتفاع  متر   46 و  متر عرض   144 متر طول،   212
دید را  نیست«  و  »هست  ناظری  شهرام 

نیست«  و  »هست  نمایش  تماشای  به  شهر  تئاتر  در  ناظری  شهرام 
و  کنگرلو  علیرضا  کارگردانی  به  نیست«  و  »هست  نمایش  نشست. 
کارگاه  در  خطیبی  سحر  و  کریمی  بهزاد  بازی  با  فیاض  احمد  نویسندگی 

است. رفته  صحنه  به  شهر  تئاتر  نمایش 
شد منتشر  كانادا  در  ایرانی  »مُجرم« 

با اجرای ارکستر  قطعه »مُجرم« به آهنگسازی و آواز صادق شیخ زاده و 
لونورمان«  »فردریک  جشنواره  نهایی  مرحله  به  که  مروستی  میثم  زهی 
کانادا   cimp بین المللی  موسیقی  کمپانی  توسط  بود،  یافته  راه  فرانسه 

شد. منتشر 
شاه بیگی  نوید  تنظیم  و  پناهی فرد  شاهرخ  پیانوی  نوازندگی  با  اثر  این 
و  ارکسترال  ایرانی  موسیقی  تلفیق  شاخه  در  کرمانی  ارشک  از  شعری  با 

است. شده  منتشر  فولکلور 
هنر  خاورشناسانه  بین المللی  فستیوال  از  بخشی  لونورمان  فردریک 
خاورشناس  این  معرفی  پاس  به  و  یکبار  سال  چهار  هر  که  است  فرانسه 

می شود. برگزار  استراسبورگ  در  فرانسوی  پژوهشگر  و 
مردم  بیشتر  آشنایی  برای  موسیقی  صنعت  نمایشگاه  افتتاح 

موسیقی با 
حوزه  صنوف  و  هنرمندان  حضور  با  موسیقی  صنعت  نمایشگاه  دومین 
گفت:  ایرانی  آهنگسازان  از  خلعتبری  فردین  و  شد  افتتاح  موسیقی 
و  نیست  مناسب  چندان  کشور  موسیقی  وضعیت  که  است  سال هاست 
هنرمندان  شما  به  ما  نمی دهد،  انجام  خاصی  کار  زمینه  این  در  دولت 

می کنید.  حمایت  موسیقی  از  که  می کنیم  افتخار 
برگزار  را  نمایشگاه  خصوصی  بخش  که  است  است  خوبی  اتفاق  همچنین 
که حضور  بخشی  هر  بابت  را  پولش  کمال  و  تمام  هم  شهرداری  می کند، 

می کند.  دریافت  دارد، 
ندارد موسیقی  اجرای  كه  موسیقی  به  منتسب  نمایشگاه 

از  گلایه  با  نیز  لیان  موسیقی  گروه  سرپرست  و  خواننده  شریفیان  محسن 
نمایشگاهی  در  که  متاسفم  گفت:  نمایشگاه  این  در  موسیقی  اجرای  عدم 
نداشته  موسیقی  اجرای  که  خواستند  ما  از  است  موسیقی  به  منتسب  که 

شیم.  با
فعالان  ما  متاسفانه  است،  بدهکار  خیلی  موسیقی  به  فعلی  شرایط  این 
ورود  اجازه  حتی  دوره ای  در  مثلا  داشته ایم؛  سختی  سال های  موسیقی 

نداشتیم.  هم  را  فرودگاه  به  ساز 
سیما و  صدا  به  موسیقی  پیشکسوت  یک  انتقاد 

همچون  اساتیدی  نزد  که  است  اصفهانی  نی  نوازنده  غیوری  منوچهر 
است.  کرده  تلمذ  اصفهانی  تاج  و  کسایی  حسن 

هنرمندانی  با  کرد،  آواز شروع  و  نی  با  را  هنری  کار  سالگی   12 از  که  او 
رستمیان  علی  و  افتخاری  علیرضا  شاه زیدی،  سعیدی،  برادران  نظیر 
که  است  کرده  برگزار  آنها  با  متعددی  کنسرت های  و  داشته  همکاری 
دانست  تلویزیون  را  ایرانی  موسیقی  سازهای  به  جوان ها  رغبتی  بی  علت 
تلویزیون  در  ایرانی  سازهای  نشدن  دیده  امر  این  علت  گفت:  ایسنا  به  و 
ولی  نیستند  خوب  سازها  دیگر  که  نیست  معنا  بدین  امر  این  البته  است؛ 

گیتار؟ چرا  هست،  سه تار  و  تار  که  زمانی  تا 
كمانچه  كه  پرسیده اند  من  از  مملکت  این  پزشکان  غیوری: 

؟   چیست
باشند،  بیگانه  ایرانی  ساز  با  مردم  که  شده  باعث  امر  این  داد:  ادامه  وی 
من  از  مملکت  این  پزشکان  یا  لیسانس  فوق  دانشجوهای  که  حدی  تا 

چیست؟   کمانچه  که  پرسیده اند 
همین  به  است؛  نداده  نمایش  را  سازها  این  سیما  و  که صدا  است  سال ها 
از طریق ماهواره و فضای مجازی  را که می شناسند  دلیل مردم سازهایی 

ند.  دیده ا
نشان  را  پیانو  و  گیتار  مانند  غربی  سازهای  تنها  که  هم  شبکه ها  این 
هم،  موسیقی  آموزشگاه  در  بنده  که  است  شده  باعث  امر  همین  می دهند. 

باشم. داشته  گیتار  کلاس  چهار  عوض  در  ولی  باشم  نداشته  نی  کلاس 
یک  بشناسند.  نمی توانند  باشند،  ندیده  که  زمانی  تا  مردم  حال  هر  به 
می شود؛  جذب  آن  به  ببیند،  را  نوازنده اش  چهره  و  ساز  که  وقتی  جوان 
بیشتری  تمایل  آن  به  هستند  آشنا  غربی  سازهای  با  که  آنجایی  از  حال 

می دهند. نشان 

2 سریـال  خشـن مجوز 
نگـرفتند!/ واکنش ها به 
خشونت در نمایش خانگی

همایون با »دردانه« آمد
وزیر ارشاد: حکمرانی فرهنگی بله، سلیقه سازی فرهنگی، خیر

وزیر ارشاد در ضیافت اهالی فرهنگ و نشر گفت: باید بدنبال به حداقل 
اما سلیقه  بله،  باشیم. حکمرانی فرهنگی  اعمال سلیقه ها  رساندن 
سازی فرهنگی نباید داشته باشیم، سلیقه شخصی کار را سخت می 

کند.
به گزارش تسنیم، ضیافت شام اهالی فرهنگ و نشر با سیدعباس 
صالحی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با حضور چهره هایی از اهل 
هفته  روز  اخرین  با  همزمان  ماه  ابان   30 چهارشنبه  امشب  فرهنگ 

کتاب، در هتل انقلاب تهران برگزارشد.
این نشست  ابتدای  در  ارشاد  فرهنگی  معاون  عبدالحسین کلانتری 
با   فرهنگی،  معاونت  در  حضورم  کوتاه  مدت  در  گفت:  سخنانی  در 
مشکلاتی که وجود دارد، اشنا شدم. اگر با کمک هم صورت بندی 
دقیقی انجام دهیم، با استعدادها وظرفیت ها و توانمندی هایی که 
در کشور وجود دارد،  با گفت وگو، بحث، اتکا به گذشتگان و تجارب 

گذشته می توانیم این مسائل را حل کنیم.
وی ادامه داد:  کتاب نیاز امروز جامعه ماست،  تمدنی که از ان استفاده 
می کنیم، ثمره کتاب است.هر چه کتاب را تکربم کنیم، تمدن بشری 
امروز و فردای ماست، کتاب  را  تکریم کردیم، کتاب حلقه گمشده 
افق  کتاب،  خواندن  با  وگو،   گفت  و  همدلی  برای  است،  فرصتی 

مخاطبان با نویسنده همراستا و هماهنگ می شود.
وی در پایان سخنان خود گفت: کتاب حلقه گمشده جامعه ماست باید 

به آن برگردیم، آن را احیا کنیم.
در  نیز  تهران  کتابفروشان  و  ناشران  اتحادیه  رئیس  کریمی  ابراهیم 
قطعیت  گفت:  ناشران  اتحادیه  مطالبات  مهمترین  درباره  سخنانی 
بخشیدن به معافیت مالیاتی ناشران و کتابفروشان مساله ای جدی 
است. در این زمینه وحدت رویه در حوزه های مختلف مالیاتی وجود 

ندارد.
اتحادیه به عنوان مهمترین نهاد قانونی  ارتقای نقش  ادامه داد:  وی 
و صنفی دیگر خواسته ماست. منطق عرصه فرهنگ، گفت وگو و 
استدلال  است. در حال حاضر  عرصه کتاب سخت مورد تهدید و 
قاچاق،  کتاب های  است.  گرفته  قرار  فرهنگ  بی  اسیب سودجویان 
کپی کاری، بدلی و ... با تخفیف های بی رویه. به عنوان معضلی برای 

این حوزه شناخته شده است.
کریمی گفت: سهمیه ارزی کاغذ برای  سال 1401 تاکنون در عمل 
محقق نشده است، استدعا دارم به جد این موضوع را پیگیری کرده 
تا موجب کمک به ناشران شود.  فراهم ساختن اختصاص تسهیلات 
بالاخره  و  است.  ما  دیگر خواسته های  از  نیز  عادلانه  نرخ  با  بانکی 
شفافیت در خرید کتاب برای کتابخانه ها و شفافیت در عرصه حمایتی 

برای ناشران و کتابفروشان را دنبال کنید.
فریدون عموزاده خلیلی رئیس انجمن نویسندگان کودك و نوجوان نیز 
از جمله سخنرانان این نشست بود که در سخنانی گفت: من امروز روی 
سخنم با سه شخصیت سید عباس صالحی است، اول سید عباس 
صالحی  به عنوان فردی متعهد به اخلاق و یک شهروند اهل فرهنگ  

که همیشه سعی کرده ارتباط خود را بااهل فرهنگ حفظ کند.
است، من  ارشاد  وزیر  نفر دوم، سید عباس صالحی   داد:  ادامه  وی 
نهاد غیر دولتی کار می کند،  نویسندگان که در  از  به عنوان یکی 
کردن  تلاشش سهیم  که  گذشته  خواهم هم چون  می  از صالحی 
نهادهای غیردولتی در فرهنگ بوده، این رویه را تقویت کند. اگر تجربه 

قبلی اش موفق بوده. پس باید ادامه پیدا کند.
خلیلی اضافه کرد: مشکلات اهالی قلم که هرازگاهی تلاش می شد 
مرتفع شود،  هنوز پایدار است، اهالی قلم هنوز به عنوان صنف پذیرفته 

نمی شوند.
وی ادامه داد: روی سخن دیگرم،  با سید عباس صالحی به عنوان 
شخصیت ارشد نظام، است، اقای صالحی من نگران وضعیت جامعه 
آموز  دانش  چند  کوتاهی  زمانی  فاصله  در  اینکه  هستم،  ها  بچه  و 
آیا  بگذریم،  آن  از  اسانی  به  که  نیست  چیزی  کنند،  می  خودکشی 
تاثیری  نتوانسته هیچ  ما و کتاب  فر هنگ  تحلیلی کردیم که چرا 
بگذارد، درهای مدرسه ما بر کتاب بسته است. درکشور ما روزی نهادی 
پایه گذاری شد، بنام  کانون پرورش فکری که در تعریفش از نهاد غیر 
رسمی برای پرورش خلاقیت نام برده شده است. ما این نهاد را رسمی 
کرده و  زیر نظر آموزش و پرورش بردیم، عملا ان را بی مصرف کرده 
ایم. کانون، انجمن های نویسندگان، تشکل های فرهنگی و ...، می 
توانند به کودکان این سرزمین کمک کنند که از ادبیات و هنر استفاده 

بیشتری داشته باشند.
سعید جلالی رئیس اتحادیه ناشران و کتابفروشان اذربایجان شرقی 
نیز در سخنانی با اشاره به سابقه فعالیت سیدعباس صالحی گفت: 
شما برای صنعت نشر مایه امید هستید، معمولا در هر دوره عملکرد 
فعالیت 100 روزه شما  بررسی می شود.  اول  وزارتخانه ها در 100 روز 
موجب تحرك و امیدآفرینی در میان اصحاب فرهنگ و هنر شد و 

همچنین در این مدت معاون فرهنگی زیرکی منصوب کردید.
وی ادامه داد: صنعت نشر و ناشران با تلاش خود و پشت سرگذاشتن 
فقدان ها به فعالیت خود ادامه داده است،  باید دید که در طول 45 
سر  پشت  را  سختی هایی  چه  ایستاد،  سرپا  نشر  صنعت  که  سالی 
گذاشت . می دانیم که توسعه اجتماعی با توسعه کتابخوانی باید همراه 

باشد.
وی گفت: عبدالحسین کلانتری گفت که باید افق های فرهنگی را 
گسترش دهیم، این جمله به این معنی است که باید همه چیز را از 

صفر شروع کنیم.
جلالی در پایان گفت: تا زمانی که کتابخوانی مانند نان شب برای 
مردم ضروری و لازم نشود، امکان تحول در جامعه وجود نخواهد داشت.

در ادامه این نشست، مریم جدلی، مدیرعامل انجمن فرهنگی هنری 
زنان ناشر نیز به ایراد سخنرانی پرداخت و گفت: خدمات وزارتخانه به 
ناشران حوزه های مختلفی را شامل می شود که اکنون بخش عمده آنها 
توسط سامانه ها  انجام می شود، سامانه ها باید به دنبال تسهیل موانع 

باشند و امیدوارم زمینه آن ایجاد شود.
وی با طرح این پرسش که آیا شرایط رقابت برابر برای همه بازیگران 
عرصه فرهنگ وجود دارد؟  گفت: در رقابت برابر همه می توانند رشد 

کنند و کیفیت را ارتقا بدهند.
جدلی با اشاره به انجام فعالیت های جمعی انجمن، گفت: طی این 
سال ها برای توانمندی بانوان تلاش کردیم تا بتوانند در فضای صنعت 

نشر فعالیت موثری داشته باشند.
صادرکنندگان صنعت  و  تولیدکنندگان  اتحادیه  رئیس  عابدین،  بابک 
گفت:  عابدین  بود،  نشست  این  سخنران  دیگر  بسته بندی  و  چاپ 
صنعت چاپ همچون پلی استوار، میراث فکری و فرهنگی ما را از 
گذشته به امروز رسانده و امروز مسئول انتقال این گنجینه به آیندگان 
است، این صنعت با حدود 100 هزار نیروی کار مستقیم و غیرمستقیم 

در کشور، نقشی بی بدیل در اقتصاد فرهنگ ایفا می کند.
وی ادامه داد: این جایگاه نیازمند توسعه و ارتقای زیرساخت های فناورانه 

است تا بتواند با رقبای بین المللی رقابت کند. ارزش کل بازار صنعت 
چاپ کشور در سال گذشته حدود 16 هزار میلیارد تومان برآورد شده 
است  ، بیش از پنج هزار واحد چاپی فعال در کشور داریم که بخش 

مهمی از آنها در حوزه نشر و بسته بندی فعال هستند.
با اشاره به چالش های این حوزه گفت: فرسودگی  عابدین همچنین 
از  کافی  حمایت  نبود  و  وارداتی  اولیه  مواد  بالای  هزینه  تجهیزات، 
نوآوری و فناوری مواجه است اما همین چالش ها فرصت هایس برای 

سرمایه گذاری در حوزه فناوری های دیجیتال و سبز فراهم کرده است.
افراد  میثم نیلی رئیس مجمع ناشران انقلاب اسلامی هم از جمله 
حاضر در این نشست بود که در سخنانی با اشاره به فرمایش  رهبر 
انقلاب مبنی بر اینکه دولت ها باید  مکمل هم باشند، نقاط ضعف 
قبلی ها را پوشش داده و نقاط قوت را ادامه دهند، گفت: اگر غیر از 
این عمل کنیم،ضرر است. دولت ناتمام شهید رئیسی در زمینه هایی 
حرکتی طوفانی را شروع کرد. برخی کارها را هم موفق نشد تمام کند.

وی ادامه داد: موضوع کاغذ موضوعی است که دولت رئیسی حرکت 
درست و اصولی در آن داشت،  جا دارد، این حرکت ادامه پیدا کند. اما 
خبرهایی شنیده ایم که نگران کننده است. در همین سه ماهه اخیر 
دفتر سلولزی وزارت صمت تعطیل شده است، 60 هژار تن مناقصه 
نگران کننده  اخبار  این  برگزار شده است.  واردات کاغذ خارجی  برای 

است.
نیلی در ادامه سخنان خود  گفت: موضوع حمایت از تولید در جهت 
خلاهای جامعه و نسل نو از گذشته در حرف های شما بوده و امروز 
هم در مراسم رونمایی از تقریظ اشاره کردید که مخاطب ما نیاز به 
معنویت حرکت آفرین دارد. ما ناشران هم وظیفه داریم در این جهت 

حرکت کنیم.
وی گفت: مساله بعدی حفظ شفافیت و مراقبت از توزیع رانت در حوزه 
های مختلف است. در یک دوره ای این اتفاق رخ داد، صنف به جان 

هم افتادند. باید مراقبت شود که دیگر چنین اتفاقاتی رخ ندهد.
و  فلسطین  موضوع  گفت:  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  نیلی 
بیداری جهانی نیازمند توجه ویژه است. توجه جامعه جهانی به مکتب 
اهل بیت و مکتب امام توجه ویژه ای است . باید به عنوان یک پروژه 

جمعی و صنفی به ان نگاه کنیم.
در ادامه این نشست علی محمدمودب، شاعر نیز در سخنانی گفت: 
اهمیت و حرمت شعر در صورتی حفظ می شود که حرمت شاعر حفظ 
شود، اما در آموزش رسمی ما شعر به عنوان چشمه زاینده فرهنگ 
ایران به رسمیت شناخته نمی شود، ما ایده داریم که ادبیات خلاق وارد 

نظام آموزشی و دانشگاه ها شود
وی ادامه داد: شعر امروز تحت تاثیر فضای مجازی قرار گرفته است و 
شاعر به دنبال این است که شعر چه میزان در فضای مجازی لایک 

می گیرد.
به گفته مودب، در این میان در حوزه ترویج و تولید شعر در فضای 

مجازی به شدت اسیب دیده است.
فاطمه راکعی، شاعر و نویسنده نیز در سخنانی گفت: وزارت فرهنگ 
این میان  شعر  از مهمترین وزارتخانه های کشور است و  در  یکی 
ایجاز،  یعنی  آن  مهم  ویژگی  بخاطر  زیرا  دارد  اهمیت  دلیل  چند  به 

تاثیرگذار است.
وی  به برخی از مطالبات این حوزه اشاره کرد و گفت: اهتمام به نقد و 
معرفی علمی آثار گران سنگ شعر پارسی اعم  از قدیمی و .. ضرورت 
دارد، زیرا ما هیچ پژوهشی در حوزه دانشگاهی و رسانه ای با موضوع 

تکنیک های شعر  نداریم.
راکعی با بیان اینکه تلاش برای همگانی کردن شعر ضروری است، 
گفت: اهتمام به نقد و معرفی شعر زنان، اقوام ایرانی و شعر جوان، شعر 
کودك و نوجوان، شعر ایران و جهان و توسعه و تقویت نشریه های 
مختلف در حوزه نشر نیز اهمیت دارد.حضور چهره های شاخص در 
داوری و کارشناسی شعر در زمینه های مختلف، ساماندهی وضعیت 

حقوق مولف نیز باید توجه شود.
محسن پرویز رییس انجمن قلم  نیز در این مراسم در سخنانی گفت: 
تلاش کنیم حوزه داستان تقویت شود، توقع ما این است که در این 

حوزه قوی تر از گذشته عمل کنیم تا تضعیف نشود.
وی گفت: نیاز داریم استعدادهای را شناسایی کنیم و فضاها را برایشان 
باز کنیم، نکته ای که می خواهم بگویم به عنوان کسی که 42 سال از 
فعالیتم در عرضه فرهنگ می گذرد، متأسفانه همه با وجود اینکه اعتقاد 
اما  راسخ داریم که مسئله فرهنگ مسئله اصلی و اساسی ما است 
فعالیت های اقتصادی و پیوست فرهنگی به درستی مشخص نیست.

پرویز ادامه داد: پرداختن به این حوزه در سطح کلان مسئله حاشیه ای 
بوده است، مسائل اقتصادی و وقت و سرمایه نیروی انسانی نیز از 
جمله نکات مهم است که از سوی دولت ها و بخش خصوصی صرف 
وقتی   1386 سال  گفت:  فرهنگی  مدیریت  به  اشاره  با  می شود.وی 
می خواستیم قانون برنامه چهارم در خصوص یارانه کاغذ را اجرا کنیم 
و یارانه را به سمت مصرف کننده ببریم، گروهی از دست اندرکاران نشر 
دفاع می کردند و کسانی  هم می گفتند اگر یارانه را بردارید، قیمت کاغذ 

ده برابر می شود و مانع تراشی می شد.
را جابه جا  یارانه کاغذ  انجام شده،  به پژوهش های  با تکیه  افزود:  وی 
کردیم، قیمت کاغذ سال اول 20 درصد و معادل تورم کلی کشور بود، 
نیفتاد، زیرا پژوهش  اتفاق ویژه ای  از تورم شده  بالاتر  یا  اینکه کمتر 
درست پشتوانه این کار بود، اکنون نیز می توان بعد از بررسی علمی و 

دقیق برخی از برنامه ها را اجرا کنیم.
سیدعباس صالحی، وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی اخرین سخنران این 
این محفل، محل  اینکه  به  اشاره  با  در سخنانی   بود. وی  ضیافت 
انس و دوستی است، گفت: اقای عموزاده خلیلی از 3 عباس صالحی 
نام برد، من  همان سیدعباس صالحی هستم، بودم و خواهم بود. 
که  کند  یاری  خداوند  امیدوارم  اما  کرده  پیدا  افزایش  مسئولیت هایم 
شرمنده خدا و خلق  نشوم.  شما کمک کنید و به عنوان کسانی که 

بازوان کار هستید، به من کمک کنید گامی را به پیش برداریم.
وی با اشاره به تلاش های دولت شهید رئیسی از دست اندرکاران این 

دولت در عرصه فرهنگ قدردانی کرد.

صالحی در سخنانی گفت:  ما امروز نیازمند همدلی بسیار حداکثری 
هستیم، در فضای کلی جامعه و در محیط خودمان و فرهنگ مکتوب 
احتیاج به همدلی حداکثری داریم، اختلاف، دعوا و نزاع در شرایط فعلی 
انقلاب و کشور غلط است. تلاش کنیم همدلی را حداکثری کنیم و 
دلها را صاف تر کنیم، کشور به این نیاز دارد. ابر مسئله هایی در حوزه  
اقتصاد، فرهنگ و اجتماع داریم که حل ان ها از عهده یک جناح  بر 
نمی اید و همه باید  دست به دست هم دهیم. این کنار هم قرار گرفتن 

می تواند به کشور در شرایط خاص کمک کند.
وی ادامه داد: مورد دوم، همگرایی در حوزه مشترکات است. مشترکات 

کم نیست  و همگرایی در باره اشتراکات قابل تحقق است.
اصل سوم گفت و گو بر مبنای منطق و ادب   در حوزه اختلافات و 
موضوعات عام و فرهنگ به صورت خاص است. همدلی حداکثری، 
باید در دستور کار  بر مبنای منطق  همگرایی مشترك و گفت وگو 

قرار گیرد.
صالحی گفت: راجع به صنف و صنوف باید بگویم که معتقدم، صنوف، 
میانجی حمکرانی و مردم هستند و اگر نهاد صنفی را تضعیف کنیم 
، اشتباه است باید توجه کنیم که حکمرانی توده ای همیشه خطرناك 
است و نمی دانیم آیا بر توده حکمرانی می کنیم یا توده بر ما مسلط 
می شود. باید نهادهای میانجی و صنوف خط اتصال مردم و حکمرانی 
باید  است.  درست  حتما  بگویم  نمیخواهم  و  است  این  باورم  باشند، 
سعی کنیم به صنوف تشکیل شده برسیم. کشورما تجربه ناکام و غلط 
داشته باید مواجه درستی با صنف پیدا کنیم. حتما صنوف می توانند به 
ما کمک کنند. به عنوان نهادهای صنفی میانجی مشارکت  کنند، در 
سیاست گذاری در قدرت عمل در حوزه اجرا با تمام وجود باور داشته و 
دارم که وزار وظیفه اش نمایشگاه داری نیست، ما وقتی خود را درگیر  

کارهای ریز می کنیم،  از کارهای حکمرانی غافل می شویم.
وی ادامه داد: در حکمرانی لازم نیست در همه مسیر حضور داشته 
باشیم بلکه، نقطه اصلی، نقطه  پیچ است برای اینکه مسیر را طی 
کنید باید ایتد نقطه  پیچ را پیدا کرده و در آن زمینه حکمرانی و تلاش 
کنیم،  لازم نیست  قدم به قدم پلیس بگذاریم و اگر چنین کنیم  از 

پا می مانیم.
صالحی با بیان اینکه ممکن است این سخنان این تعبیر را داشته 
باشند که یعنی »حکمرانی فرهنگی را رها کنیم« گفت: اگر از مبدأ 
تا مقصد، حکمرانی کنید، ممکن است همه چیز یک جا از دست برود 
و دیگر حکمرانی فرهنگی نیست.  اگر تصدی گری، تسهیل گری و 
می دهید.  از دست  را  چیز  همه  باشید،  داشته  یک جا  را  تنظیم گری 
حکمرانی در شکل کلان نیازمند  این است که بدانید  کجا  کار را 

سفت بگیریم کجا منعطف باشیم.
او با بیان اینکه نگاهش به صنف، نگاه مشارکت کننده، تقویت صنوف 
و تشکیل صنوف فراگیر  است، گفت: در دوره قبل تلاش کردیم مسیر 
تشکیل اتحادیه کلان در حوزه فرهنگ و هنر  را طی کنیم. صنوف 
می توانند بخش اعظم امور را  را انجام دهند، البته بخش هایی در حوزه 
حکمرانی فرهنگی است و جای عقب نشینی نیست. طبیعی است 
سازوکارها  باید به گونه ای پیش برود که صنوف به صورت طبیعی نه 

گلخانه ای حرکت کنند و جلو بیایند.
صالحی گفت: در مجموعه نشر، فضای اهل قلم فضای سختی است 
و بخش قابل توجهی نمی توانند از این فضا ارتزاق کنند. این شرایط 
پیش آمده، اهتمام بیشتری باید در این زمینه داشته باشیم. ایده هایی 

هم برای آن داریم.
وزیر ارشاد با اشاره  سرانه مطالعه گفت:   این عدد مبهم است، سرانه 
آنهم در فضایی که رهبر  این جمع است   از  دغدغه های   مطالعه 
انقلاب شخصیتی فرهنگی دارند و بارها درباره  کتاب و مطالعه سخن 

گفتند، این موضوع اهمیت خود را دارد.
در  رویه  وحدت  ایجاد  برای  هم افزایی  شورای  تشکیل  به  صالحی 
امور فرهنگی در دستگاه های مختلف اشاره کرد و درباره اهمیت و 
اتصالات فرهنگ، همین  و  پیوست ها  اگر  این شورا گفت:  کارکرد 
افتاد.  بخشی  اتفاقی نخواهد  مسیر را طی کند که تاکنون رفته، 
و  فرهنگی  پیوست  نبود  اقتصادی،  توسعه  در  ما  ناکامی های  از 
در  اجتماعی   و  فرهنگی  این شورای  در  است .  منسجم  اجتماعی 
دولت توافق کردیم که بشود برخی از دغدغه هایی عزیزان در حوزه 
ورود کتاب به آموزش و پرورش و تأثیر آن در سرانه مطالعه، توجه 
به شعر  و....رفع شود و در کنار هم بتوانیم شرایط بهتری را پیدا 

کنیم.
پرداخت و گفت: نمی گویم آن  به موضوع ممیزی  صالحی سپس 
چیزی که فکر می کنم درست است، به صداقت رفتاری و گفتاری 
معتقدم، نمی گویم حاکمیت کشور  به حکمرانی فرهنگی و رعایت 
اخلاق الزام ندارد ، برعکس این ها لازم است و مدامی که قانون در 
از  بهتر  بد،  قانون  باشد.   انطباق  و  احترام  باید مورد  داریم،  کشور 
بی قانونی است  زیرا در بی قانونی اختلاف اجتماعی پدید می آید. 
به این موضوع معتقدم  و قبول دارم اما اینکه  از 40 سال قبل به 

این روش کار کردیم و  الان هم وحی منزل باشد را نمی فهمم.
اگر  و  داشتیم  اجتماعی  تغییرات  سال ها  این  در  داد:  ادامه  وی 
نیست،  منطقی  دهیم،  ادامه  را  کارمان  روش  همان  با  بخواهیم 
روش هایمان  فناورانه  و  اجتماعی  تغییرات  تناسب  به  باید  حتما 
باید تغییر پیدا کند. طبیعتاً در اینجا قانون داریم و خط قرمزهابی 
به وجود  اتفاقات  و   اجتماعی  تغییرات  تناسب  به   اما  دارد،  وجود 
تغییرات  و   اصلاح  برای  باید  و  کرده  تغییر  باید  هم  قانون  آمده، 

تلاش کنیم.
وزیر ارشاد تصریح کرد:  من سیدعباس صالحی حق ندارم ریل را 
عوض کنم،  قطعا در این مسیر پژوهش داریم. نباید اینگونه باشد 
که قانون دهه 80 وحی منزل است و تغییر یک »و« به ویرگول، 
به ارکان جمهوری اسلامی صدمه وارد کند، این حرف ها منطقی 
اما   می زنند،  اصلاحیه  قوانین  بر  مختلف  های  حوزه  در  نیست.  
واو  یک  حتی  کتاب  قانون  و  ممیزی  سال ها  این  همه  در  چرا 
بسیاری  اجتماعی  تحولات  که   درحالی  است،  نکرده  تغییر  هم 
داشتیم.  همچنان داریم در فضای سی سال قبل حرکت می کنیم 

باید تلاش کنیم و »اصلاحیه قانونی« از الزامات ماست.
دوستان  گفت:  ممیزی  در  سلیقه ای  برخورد  به  اشاره  با  صالحی 
به کنار  احتیاط  درسایر موارد  بدانند و   احتیاط را خط قرمز  اصل 
نداریم  ،حق  باشد  ناشر  حقوق  شهروندی،  حقوق  اول  اصل  برود، 
حقوق شهروندی را نادیده بگیرم.وی با اشاره به دیدگاه  مختلف در 
حوزه ممیزی گفت: در دولت یازدهم و دوازدهم و احتمالا در دولت 
باید  بودیم.  سلیقه ها  اعمال  رساندن  حداقل  به  دنبال  به  سیزدهم 
در  صالحی  برسانیم.  حداقل  به  را  ممیزی  پیرامون  بر  سوءتفاهم 
پایان گفت: حکمرانی فرهنگی بله اما سلیقه سازی فرهنگی خیر. 

سلیقه شخصی و نگاه از  بالا به پایین کار را سخت تر  می کند.

جی  تیپ  پراید  سیستم  سواری  خودرو  کمپانی  سند 
به شماره  متالیک  ای  نقره   1389 ایکس مدل  تی 

موتور  شماره  49وبه  783ج64ایران  انتظامی 
 S1412288397714 32786۵۵و شماره شاسی 

می باشد  ساقط  اعتبار  درجه  واز  گردیده  مفقود 
بدون شرح



 

 رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی گیلان از دستگیری 140 نفر و کشف 50 دستگاه فلزیاب در استان توسط یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی در سال جاری خبر داد.
به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس گیلان، سرهنگ محمد حجتی روز چهارشنبه اظهار کرد: حفظ حقوق عامه، خدمت رسانی و توزیع عادلانه ثروت ملی، مستلزم نگهداری صحیح و صیانت آن در تمامی عرصه هاست.

وی در تشریح اقدامات یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی در سال جاری ضمن اشاره به کشف 35 مورد حفاری غیرمجاز بیان کرد: در این راستا 52 عدد اموال تاریخی اصل و 50 عدد دستگاه فلزیاب کشف شده است.
رئیس پلیس پیشگیری فرماندهی انتظامی استان گیلان در ادامه خاطرنشان کرد: همچنین در این راستا، 140 نفر دستگیر و 78 فقره پرونده تشکیل و به مرجع قضایی ارسال شده است.
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کشف 50 دستگاه فلزیاب در گیلان 4

خبر خبر

رشت-معین :فرمانده سپاه ناحیه مقاومت بسیج مرکزی رشت در تشریح برنامه 
های هفته بسیج سال جاری خاطرنشان کرد: بیش از 2 هزار برنامه در سطح 
پایگاه های مقاومت برادر و خواهر در محلات ، در سطح کانون های بسیج 
فرهنگیان و کانون های بسیج دانش آموزی و بسیج اقشار ، قشر کارگری ، 
کارمندی ، حقوق دانان ، اصناف، مداحان ، هنرمندان و ... برگزار می شود. 
سرهنگ پاسدار حسن امینی فرمانده سپاه ناحیه مقاومت بسیج مرکزی رشت 
چهارشنبه 30 آبان ماه سال جاری در نشست خبری با رسانه های گروهی 
به مناسبت گرامیداشت هفته بسیج اظهار کرد:رسانه ها مجاهدان  استان 

عرصه مبارزه با جنگ نرم هستند.
وی افزود:امام خمینی ره از سال 1342 که ایجاد نهضت اسلامی در ذهن 
ایشان جرقه زد بنای خود را بر پای کار آوردن مردم گذاشتند و اگر امام نقش 

مردم را نادیده می گرفتند انقلاب اسلامی به پیروزی نمی رسید.
با  امام  ناحیه مقاومت بسیج مرکزی رشت خاطرنشان کرد:  فرمانده سپاه 
هوشمندی تمام بعد از پیروزی انقلاب اسلامی دست به نهاد سازی زدند، 
مدل  چنین  انقلاب  پیروزی  از  قبل  و  بودند  انقلاب  مولود  که  نهادهایی 

نهادهایی وجود نداشتند.
وی کمیته انقلاب اسلامی ، کمیته امداد، جهادسازندگی ، بنیاد مسکن انقلاب 
اسلامی ، سپاه پاسداران و … را از نهادهای مولود انقلاب عنوان کرد و 

گفت:بنیاد مستضعفین معجزه امام و انقلاب اسلامی بود.
سرهنگ امینی با بیان اینکه امام ره حکومتی با ماهیت دینی و با تشکیل 
بسیج ، مردم سالاری دینی را به دنیا معرفی کرد ، یادآورشد:بسیج مستضعفین 
با آغاز جنگ تحمیلی پای کارآمد در سازندگی ورود کرد و باطل سحر همه 

فتنه های دشمنان بود.
وی ادامه داد:بسیج مستضعفین با مختصات کاملا مردمی ، بی مزد و مواجب 
خود را در خدمت منویات امامین انقلاب ، نیازهای جامعه اسلامی و امت 
اسلامی قرار داد.امینی یادآور شد:بسیج مربوط به قشر خاصی نیست همه 

اقشار مردم در آن عضو هستند.
وی با بیان اینکه رگه های بسیج امروز در منطقه و دنیای اسلامی قابل 
مشاهده است ، تصریح کرد:بسیج در ایران محصور نشده در زینبیون پاکستان 
، فاطمیون افغانستان ، حزب الله لبنان ، انصار الله یمن و .. مدل بسیج تکثیر 
شده است بسیج امروز در کشورهای دنیا پویاتر از گذشته به جلو می رود و 

رسالت آن سنگین تر شده است .
فرمانده سپاه ناحیه مقاومت بسیج مرکزی رشت با اشاره به شعار امسال هفته 
بسیج “با مردم و برای مردم” بیان کرد:تمام برنامه های هفته بسیج در سطح 
ناحیه مرکزی رشت با دو محوریت تجلیل از بسیجیان در اقشار مختلف و 

معرفی بسیج به مردم و تشریح خدمات آن برگزار می شود.
وی اذعان کرد:در پایگاه های مقاومت ، حوزه ها و ناحیه مقاومت با استفاده از 
ظرفیت بسیج به دنبال احصاء و کشف نظام مسائل شهر ، حوزه استحفاظی و 
انقلاب اسلامی هستیم و با استفاده از هیات اندیشه ورزش در سطوح و اقشار 
مختلف برای حل مسائل تلاش می کنیم.سرهنگ امینی در تشریح برنامه 
های هفته بسیج سال جاری خاطرنشان کرد: بیش از 2 هزار برنامه در سطح 
پایگاه های مقاومت برادر و خواهر در محلات ، در سطح کانون های بسیج 
فرهنگیان و کانون های بسیج دانش آموزی و بسیج اقشار ، قشر کارگری ، 
کارمندی ، حقوق دانان ، اصناف، مداحان ، هنرمندان و … برگزار می شود.

وی در خصوص ویژگی های برنامه های هفته بسیج سال جاری تصریح 
کرد:نگاه ما به برنامه های فاخر و قله ای است که با برگزاری و اجرای آن 
نسبت به برنامه های پیشین ، فاخرتر و برجسته و همچنین برای مردم قابل 
لمس باشد.امینی ؛ برپایی ایستگاه های صلواتی حوزه های محلات در 22 
نقطه شهر رشت با رویکرد گرامیداشت هفته بسیج ، ایام فاطمیه و محل 
های جمع آوری کمک های نقدی و غیر نقدی برای جبهه مقاومت لبنان و 
غزه ، برگزاری نمایشگاه ترنم بهشتی و لیگ مسابقات بومی محلی در سبزه 
میدان رشت ، رزمایش بزرگ میعاد رضویون با بیش از 400 گشت رضویون 
بسیج برای ارتقای سطح امنیت شهر، ویزیت و درمان رایگان در سطح شهر 
رشت ، رزمایش دیدار با 186 خانواده شهید بسیجی دوران دفاع مقدس در 
شهر رشت ، رزمایش گردان های الی بیت المقدس و گردان های کوثر سپاه 
ناحیه رشت به مدت 3 روز با ماموریت دفاع از کوی و برزن ، غبار روبی و 
عطر افشانی گلزار شهدای رشت ، رزمایش بزرگ اقتدار بسیج ، پویش بومی 
انعکاس فعالیت بسیجیان و گروه های جهادی ناحیه مرکزی رشت در بستر 
فضای مجازی ، آغاز رزمایش بزرگ بصیرتی ویژه 40 مدرسه متوسط دوم 
در شهر رشت ، برگزاری یادواره شهدای زن شهر رشت و تجلیل از مادران 
و همسران شهدای بسیجی در تالار مرکزی شهر رشت ، افتتاح 12 واحد 
مسکن محرومین و 4 پایگاه مقاومت برادر و خواهر را از برنامه های هفته 
بسیج سال جاری عنوان کرد.وی گفت: تاکنون بیش از یک کیلو گرم طلا 
درسطح پایگاه های مقاومت ، حدود یک میلیارد تومان پول نقد و 5 تن برنج 
در پویش ایران همدل در سطح استان جمع آوری شده است.فرمانده سپاه 
ناحیه مقاومت بسیج مرکزی رشت خاطرنشان کرد: تجلیل از برترین های 
مسابقات قرآنی بسیج ششم آذر در حرم مطهر حضرت فاطمه اخر)س( برگزار 
می شود و پیوست همه برنامه های هفته بسیج ؛ جهاد تبیین ، کمک به جهاد 

مقاومت و پیوست رسانه ای است.
وی یادآور شد:پویش نهضت کتاب خوانی ، خوانش کتاب بصورت حقیقی و 
مجازی در پایگاه های مقاومت نیز از دیگر برنامه های هفته بسیج است که 

دنبال می شود.

معین سیستان و بلوچستان: 
رئیس اداره بازآفرینی شهری 
شهرسازی  و  راه  کل  اداره 
گفت:  بلوچستان  و  سیستان 
بافت های  مناطق  ساکنان 
فرسوده شهرهای استان که 

قصد ساخت و ساز و نوسازی منازل مسکونی خود را دارند می توانند 
فرسوده  بافت  پروانه  دریافت  تخفیف  تشویقی 50 درصد  از طرح 

بهره مند شوند.
سهیلا رضایی افزود: در راستای نوسازی و ایمن سازی منازل مسکونی 
بافت های فرسوده و سکونتگاه های غیررسمی و محلات حاشیه شهر 
در  ها  شهرداری  توسط  ویژه ای  تشویقی  بسته های  و  تسهیلات 

محدوده های هدف بازآفرینی شهری به متقاضیان تعلق می گیرد.
وی ادامه داد: این اقدام در راستای اجرای بند ب ماده 52 قانون هفتم 

توسعه در دستور کار قرار گرفته است.
رئیس اداره بازآفرینی شهری اداره کل راه و شهرسازی سیستان و 
بلوچستان با اشاره به اینکه بسته تشویقی در زمینه حذف کسری 
پارکینگ و استفاده از فضاهای باز حتی معابر برای جبران کسری 
پارکینگ در نظر گرفته شده است، افزود: با توجه به مدنظر قرار 
گرفتن افزایش طبقات مسکونی و تراکم در نوسازی واحدها در بافت 
های فرسوده استان پیش بینی می شود ساخت مسکن در این مناطق 

گسترش یابد.

اداره کل در  استاندارد  اجرای  بر  اداره نظارت  بلوچستان:  رئیس  معین سیستان و 
مصاحبه با ما در خصوص اجرای طرح سنجش کیفیت کالا و خدمات در مرکز استان 

سیستان و بلوچستان خبر داد.
زهره زورقی گفت:اجرای طرح سنجش کیفیت کالا و خدمات از  تاریخ 07/07/1403 

در استان آغاز شده است.
وی با اشاره به اینکه سنجش شاخص کیفیت مطابق بند 18 ماده 7 قانون تقویت 
ادامه  باشد  می  ایران  استاندارد  ملی  سازمان  وظایف  از  استاندارد  نظام  توسعه  و 
داد: این طرح در استان از تاریخ07/07/1403 به مدت 6 روز کاری با مراجعه به 

فروشگاههای زنجیره ای و مراکز خرید؛شبکه های عرضه خرده فروشی اجرا شده 
به مراجع ذیربط و عموم مردم اطلاع  ارزیابی ها  از  نتایج حاصل  است و گزارش 

رسانی خواهد شد .
مناطق  در  منتخب  پرسشگران  طریق  از  زاهدان  شهرستان  در  طرح  این  اجرای   
تا  شد  خواهد  سبب  شهروندان  نظرات  از  مندی  بهره  لذا  و  گردیده  اجرا  مختلف 
سازمان ملی استاندارد ایران بتواند قدم هایی در راستای کیفیت بخشی به کالاهای 

تولیدی داخل برداشته و از حقوق مردم صیانت بعمل آورد.

معین سیستان و بلوچستان: به گزارش روابط عمومی دفتر نماینده ولی فقیه 
در سیستان و بلوچستان، آیت الله مصطفی محامی در این دیدار ضمن تبریک 
انتصاب منصور بیجار به عنوان استاندار سیستان و بلوچستان با آروزی توفیق 
برای وی در سنگر جدید خدمت اظهار داشت: امیدواریم کار و فعالیت های 
شما به گونه ای پیش برود که عملکرد شما بتواند الگویی برای سایر مناطق 

کشور باشد.
همچنین منصور بیجار استاندار سیستان و بلوچستان نیز عنوان داشت: هدف 
اصلی ما ارائه خدمت صادقانه و توسعه سیستان و بلوچستان است و در این 
مسیر توصیه های مقام معظم رهبری در سفر سال 1381 به استان را در 

دستور کار قرار داده ایم.
لازم به ذکر است: حجت الاسلام والمسلمین سیفایی مدیر نهاد نمایندگی مقام 
معظم رهبری در امور اهل سنت سیستان و بلوچستان، حجت الاسلام والمسلمین 
محرری دبیر شورای راهبردی استان، حجت الاسلام والمسلمین نبوی معاون 
ارتباطات حوزوی و علیرضا محمدیان معاون اجرایی دفتر نماینده ولی فقیه در 

سیستان و بلوچستان نیز از همراهان آیت الله محامی در این نشست بودند.

معین سیستان و بلوچستان: رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان سیستان 
و بلوچستان در جریان بازدید از انبار سازمانی ذخیره کود شیمیایی شرکت 
خدمات حمایتی در زاهدان گفت : از ابتدای فصل زراعی جاری تاکنون 7200 

هکتار از اراضی آبی و دیم در سطح استان به زیر کشت گندم رفته است
به گزارش ارسالی معین: علیرضا دهمرده با اشاره به اینکه از این سطح 7 هزار 
هکتار به گندم آبی اختصاص دارد پیش بینی کرد امسال کشاورزان سیستان 

وبلوچستان 35 هزار هکتار گندم کشت کنند.
وی تصریح کرد در راستای حمایت از کشاورزان وارتقای تولید 1900 تن بذر 
اصلاح شده و 14 هزار 200 تن انواع کود پتاسه ،فسفاته و اوره تهیه و در 

سطح شهرستان ها در اختیار کشاورزان قرار گرفته است
تامین  و  کشت  الگوی  طرح  اجرای  راستای  در  اظهارداشت:   دهمرده 
امروز، 17 هزار هکتار  به  تا  زراعی 1403-1404  در فصل  امنیت غذایی 
از زمین های کشاورزی استان سیستان و بلوچستان زیر کشت محصولات 
پاییزه به خصوص گندم ،جو ،دانه های روغنی،کلزا،گلرنگ،سبزی و صیفی و 

محصولات علوفه ای رفته است .
رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان اظهار امیدواری کرد در سال زراعی 
و  سیستان  استان  کشاورزی  اراضی  از  130هزارهکتار  بر  جاری،افزون 

بلوچستان به کشت انواع محصولات زراعی اختصاص یابد

معین سیستان و بلوچستان:  رئیس اداره ارزیابی کیفیت کالاهای صادراتی و 
وارداتی سیستان و بلوچستان از صدور بیش از  4600 گواهی انطباق کالای 

صادراتی و وارداتی توسط این اداره کل در سال جاری خبر داد و گفت:
اداره کل استاندارد سیستان و بلوچستان در راستای نظارت بر اجرای استاندارد 
کالاهای صادراتی و وارداتی ، بر اقلام مشمول مقررات استاندارد اجباری 
نظارت کرده و در صورت انطباق کالا با استانداردهای ملی برای آنها مجوز 

صادرات و واردات صادر می کند 
  مریم راشکی تصریح کرد: از مجموع گواهی های صادر شده 3017 گواهی 
مربوط به ارزیابی انطباق کالاهای وارداتی و 1638 گواهی نیز از نوع ارزیابی 

کالای صادراتی بوده است.
. وی خاطرنشان کرد: بر اساس ماده 7 قانون تقویت و توسعه نظام استاندارد 
؛ کنترل کیفیت کالاهای وارداتی مشمول استاندارد اجباری به منظور حمایت 
از ورود کالاهای  از مصرف کنندگان و تولید کنندگان داخل و جلوگیری 
استاندارد  مشمول  صادراتی  کالاهای  کیفیت  کنترل  و  خارجی  نامرغوب 
اجباری به منظور فراهم نمودن امکان رقابت با کالاهای مشابه خارجی و 
حفظ بازارهای بین المللی بر عهده سازمان ملی استاندارد ایران است. گفتنی 
است استان سیستان و بلوچستان با وجود بازارچه های فعال و منطقه آزاد 
تجاری و صنعتی و همسایگی با دو کشور پاکستان وافغانستان دارای شرایط 
خاص از منظر واردات و صادرات کالاها می باشد و در همین راستا اداره کل 
استاندارد سیستان و بلوچستان مطابق وظایف و مسئولیت های قانونی خود 
ضمن حضور در تمامی گمرکات نسبت به تمامی کالاهای صادراتی و وارداتی 

مشمول مقررات استاندارد اجباری در مبادی رسمی کالا نظارت دارد.

فرمانده سپاه ناحیه مقاومت بسیج مرکزی رشت؛
اجرای بیش از 2 هزار برنامه در هفته بسیج 

سال جاری/تجلیل از بسیجیان در اقشار مختلف 
و معرفی بسیج به مردم و تشریح خدمات آن 

محوریت برنامه های هفته بسیج سال جاری

اعمال تخفیف 50 درصدی در صدور 
پروانه ساختمانی برای ساکنان بافت های 

فرسوده شهرهای سیستان و بلوچستان

طرح ملی سنجش نرخ کیفیت 
کالا و خدمات در استان 

سیستان وبلوچستان

حضور نماینده ولی فقیه در 
سیستان وبلوچستان در محل دفتر استاندار

بیش از 7 هزار هکتار از اراضی 
کشاورزی سیستان وبلوچستان به زیر 

کشت گندم رفته است.

صدور بیش از 4600 گواهی انطباق 
کالای صادراتی و وارداتی توسط اداره 

کل استاندارد سیستان و بلوچستان 

استاندار گیلان با بیان اینکه باید ساخت مسکن را برای مردم ارزان کنیم، ادامه 
داد: دولت مکلف به تامین زیرساخت های حوزه مسکن است

به گزارش خبرنگارخبرآنلاین گیلان هادی حق شناس در شورای مسکن استان 
گیلان، با تاکید بر لزوم اجرای پروژه های عمرانی در زمان و مکان مناسب به 
ویژه مسکن سازی، اظهار کرد: دستگاه های متولی حوزه مسکن روند سالانه 

تولید مسکن در استان در دهه اخیر را تحلیل کنند.
وی طولانی شدن اجرای پروژه ها را موجب افزایش هزینه ها دانست و افزود: 
دانشگاه ها و پژوهشکده ها و مراکز تحقیقاتی میزان نیاز گیلان در حوزه مسکن 

و روش های ساخت و ساز را با توجه به شرایط خاص استان برآورد کنند.
استاندار گیلان علت گرانی مسکن را فاصله تقاضای واقعی و عرضه دانست و 
عنوان کرد: شورای مسکن بالاترین شورا برای تامین مسکن در استان بوده و باید 

موانع تولید مسکن را برداریم.
حق شناس با تاکید بر لزوم استفاده از تکنولوژی و روش های جدید و میانبر برای 
تکمیل واحدهای نیمه تمام طرح نهضت ملی مسکن، اضافه کرد: ساخت و سازها 

باید با اقلیم گیلان سازگار باشد.
وی با بیان اینکه باید ساخت مسکن در گیلان را برای مردم ارزان کنیم، ادامه داد: 

دولت مکلف به تامین زیرساخت های حوزه مسکن شامل زمین و برق و آب و 
راه و تلفن و مسجد و مدرسه و درمانگاه و... است که فراهم کردن این زیرساخت 
ها قبل از واگذاری قطعات جهت ساخت و ساز، موجب کم شدن هزینه تولید 

مسکن می شود.
استاندار گیلان خواستار انجام پروژه های تحقیقاتی جهت کاهش هزینه تولید 

مسکن برای مردم شهری و روستایی شد و خاطرنشان کرد: با توجه به کمبود زمین 
در استان، باید به سمت شهرك سازی برویم و روش های علمی را جهت تسریع در 

اجرای پروژه ها به کار بگیریم تا هزینه ها چند برابر نشود.
وی با اشاره به وجود بالغ بر 850 هزار واحد مسکونی در استان، 70 درصد این 
واحدها را ویلایی دانست و تاکید کرد: باید به بافت فرسوده نگاه نوسازی داشته 

باشیم و صرفا به دنبال تامین زمین از جهاد کشاورزی و منابع طبیعی نباشیم.
حق شناس همچنین به ظرفیت روستاهای استان در حوزه مسکن اشاره کرد و 
متذکر شد: نهضت ملی مسکن در قالب طرح حمایتی، مسکن روستایی، خودمالک، 

بازآفرینی، جوانی جمعیت و... ادامه دارد و به دنبال رفع مشکلات آن هستیم.
وی یکی از مشکلات نهضت ملی مسکن را کمبود زمین دانست و بیان کرد: با 
کمک دستگاه های متولی زمین همچون راه و شهرسازی و منابع طبیعی و جهاد 
کشاورزی، زمین را تامین خواهیم کرد که در حال حاضر حدود 400 هکتار تامین 

شده و می تواند مشکل مسکن ثبت نام کنندگان را حل کند.
استاندار گیلان با اشاره به پنج برابر شدن هزینه ساخت مسکن از ابتدای طرح 
نهضت ملی تاکنون، خاطرنشان کرد: دولت باید به سمت تامین زیرساخت های 

مسکن بروند تا بخشی از هزینه های مردم را کاهش دهیم.

احمد آقایی تصریح کرد: دستگاه قضایی و دستگاه نظارتی به هیچ وجه اجازه نخواهد 
داد که کارکرد کارخانه پوشش و دستگاه های آن تغییر کاربری پیدا کند.

روز  بازرس کل گیلان  آقایی  احمد  دیارمیرزا،  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
چهارشنبه 30 آبان در بازدید از کارخانه صنایع پوشش اظهار کرد: این شرکت در 
دهه 60 و 70 یکی از بزرگ ترین کارخانه نساجی خاورمیانه با حدود چهار هزار نفر 

کارگر بود ولی با بی تدبیری های صورت گرفته رو به نابودی رفت.
بازرس کل گیلان گفت: گیلان مهد نساجی بود و در گذشته تمام مراحل تولید 
کارخانه نساجی از مواد اولیه تا انتها در همین استان تولید می شد ولی متأسفانه به 

لحاظ سوءمدیریت در گذشته این کارخانه از کارکرد خودش سقوط کرد.
به گفته آقایی، بعد از واگذاری کارخانه پوشش از سال 83 به بعد به بخش خصوصی 
تصمیم بر این بود که دستگاه های کارخانه به فروش برسد که با ورود دستگاه 

قضایی و نظارتی، از فروش قطعات و وسایل کارخانه ممانعت به عمل آمد.
 بازرس کل گیلان افزود: با حمایت دستگاه قضایی و همین طور دستگاه های 
نظارتی استان این کارخانه مجدداً احیا شد و الان روزانه سه تن نخ تولید کرده و 

اکنون 70 نفر در کارخانه پوشش مشغول به فعالیت هستند.

آقایی با بیان اینکه یکی از برنامه های مجموعه کارخانه پوشش افزایش شیفت های 
کار است، افزود: به زودی نیروی کارگر متخصص در این کارخانه مشغول به کار 

شده و کارکرد کارخانه که همان رسیدنگی و بافندگی است نباید تغییر یابد.
وی افزود: قطعاً برای استمرار احیای این کارخانه و برای رسیدن به نقطه مطلوب 
باید حمایت مالی در سطح ملی انجام شود که در این بین نقش گروه سرمایه 

گذاری آتیه دماوند بسیار حائز اهمیت می باشد.
آقایی تصریح کرد: دستگاه قضایی و دستگاه نظارتی به هیچ وجه اجازه نخواهد داد 
که کارکرد کارخانه پوشش و دستگاه های آن تغییر کاربری پیدا کند و از مدیران 
مربوطه انتظار داریم که به این واحد تولیدی در راستای تامین سرمایه در گردش 

کمک کنند.
علیرضا خوران سرپرست شرکت صنایع پوشش ایران نیز در خصوص آخرین 
وضعیت کارخانه صنایع پوشش گفت: در حال حاضر حدود 3 تن نخ کارخانه 
صنایع پوشش تولید می شود که این حجم تا 2 سال آینده به 10 تن خواهد رسید.

وی با قدردانی از دستگاه قضا و گروه سرمایه گذاری آتیه دماوند افزود: فعلا 70 
نفر پرسنل در اینجا مشغول هستند که حداکثر 60 نفر دیگر به تعداد نیروها اضافه 

خواهد شد.
به گفته سرپرست شرکت صنایع پوشش ایران، بخشی از دستگاه های صنایع 
پوشش به دلیل خرابی باید از کشور های خارجی وارد شوند که با پیگیری های 

صورت گرفته این امر در حال انجام شدن است.

نیروهای نظامی در تامین امنیت سیستان و بلوچستان کارنامه قابل قبولی دارند
معین سیستان و بلوچستان: نماینده ولی فقیه در سیستان و بلوچستان 

در دیدار رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح کشور مطرح کرد نیروهای نظامی 
در تامین امنیت استان کارنامه قابل قبولی دارند

 به گزارش ارسالی معین:آیت الله مصطفی محامی در دیدار رئیس سازمان قضایی 
نیروهای مسلح کشور عنوان کرد: انواع و اقسام دشمنان در آن سوی مرز اردو زده 
و همواره در حال برنامه ریزی و تلاش جهت بر هم زدن امنیت کشور هستند و به 
همین دلیل استان سیستان و بلوچستان با مسائل مختلفی روبروست و تامین امنیت 

آن نیز کار بسیار سختی است. 
امام جمعه زاهدان افزود: به لطف خداوند متعال و با تلاش سایر مجموعه  های 
نظامی، انتظامی و امنیتی در حال حاضر و در مقام مقایسه، امنیت قابل قبولی در 
سطح استان داریم هر چند که در مقایسه با سایر استان ها، بیشتر با خبرهای ترور 

و شهادت روبرو می شویم و این برای مردم سایر نقاط کشور سوال برانگیز است.
 وی ادامه داد: با وجود تلاش ها و برنامه های هر روز دشمن جهت خدشه وارد 
کردن به امنیت کشور، نیروهای نظامی ما کارنامه قابل قبولی دارند و از تلاش  های 

همه نیروهای نظامی، انتظامی و امنیتی تقدیر و تشکر داریم.
 امام جمعه زاهدان تصریح کرد: سازمان قضایی نیروهای مسلح نیز وظیفه صیانت 
و رسیدگی به مشکلات پیش آمده در هر یک از ارگان ها را بر عهده دارد که یک 
کار گسترده و دارای حساسیت است و امیدواریم پشتیبانی جدی تری از نیروهای 
مسلح در سیستان و بلوچستان داشته باشید تا شاهد وضعیت بهتری در امنیت استان 
باشیم که امنیت پیش نیاز بسیاری از پیشرفت ها در عرصه های مختلف فرهنگی، 

اقتصادی، علمی و... است.
 آیت الله محامی در واکنش به اظهارات رئیس سازمان قضایی نیروهای مسلح و 
گزارش ارائه شده در خصوص اقدامات صورت گرفته در رابطه با پرونده هشتم 
مهرماه1401 زاهدان عنوان کرد: در دیدارها و مکالمات تلفنی گذشته فرمودید که 
گزارش پرونده هشتم مهرماه 1401 زاهدان را به طور کامل خدمت مقام معظم 
رهبری تشریح نموده اید و مطرح کردید که حضرت آقا در این جهت بسیار حساس 
و پیگیر هستند و حال سوال اینجاست که یک پرونده حساس، ملی و بلکه فرا ملی 
و با وجود حساسیت ویژه مقام معظم رهبری آیا باید بیش از دو سال طول بکشد؟ و 
متأسفانه علیرغم تاکیدات فراوان مقام معظم رهبری با این پرونده شبیه یک دعوای 

خیابانی که عده ای چند گلوله به سوی هم شلیک کرده اند برخورد شد. 
امام جمعه زاهدان تصریح کرد: در دیدارهای گذشته مطرح کردید که رسیدگی 
به پرونده هشتم مهرماه 1401 زاهدان تا قبل از فرا رسیدن اولین سالگرد به 
اتمام خواهد رسید اما در حال حاضر دومین سالگرد این پرونده را هم پشت سر 
گذاشتیم و حتی در زمان تکریم و معارفه رئیس کل دادگستری استان و حضور 
در  نیز  استان  در  کشور  عالی  دیوان  رئیس  منتظری  حجت الاسلام والمسلمین 

رابطه با پرونده هشت مهر بحث شد که فرمودند در حال پیگیری هستیم و پرونده 
به دیوان عالی کشور رفته و به آن تسریع خواهیم بخشید که در حال حاضر شش 

ماه از آن زمان می گذرد. 
وی گفت: بنده در گذشته و جلسات متعدد مطرح کردم که شما در خصوص پرونده 
هشتم مهرماه باید به گونه ای عمل کنید که اقناع عمومی صورت گیرد و شائبه ای 

نباشد که به دلیل اختلافات قومی و مذهبی عدل و انصاف رعایت نشده است. 
امام جمعه زاهدان تصریح کرد: متاسفانه همچنان این کار تحقق پیدا نکرده است 
البته جلساتی هم برگزار و گفتگوهایی صورت گرفته اما مسائل جمع بندی نشده 
تا به تایید و امضا برسد و بتوان از آن به عنوان یک سند استفاده کرد و به ابلاغ 

عمومی برسد.
آیت الله محامی اظهار داشت: البته بنده معتقدم در این جهت نظام به انواع و اقسام و 
آن گونه که باید پای کار آمده و نقطه ضعف ما تنها در همان بخش دادگاه می باشد. 
وی افزود: در قبل از حادثه هشت مهر تعاملات تا حدی پیش رفت که آقای مولوی 
عبدالحمید تقاضای جلسه با دفتر مقام معظم رهبری را داشتند و بنده پیگیری کرده 
و این جلسه برگزار شد که طرفین از جلسه برگزار شده رضایت داشتند و پنجشنبه 
هفتم مهرماه آقای مولوی عبدالحمید به دفتر ما آمده بود تا گزارش این جلسه را 

ارائه دهد و در تعاملات نظام سنگ تمام گذاشت و حجت را تمام کرد.
 وی گفت: بعد از فاجعه رخ داده، بنده عرض کردم که سرباز نظام یک تخلف 
کرده و نظام برای حل مشکل پای کار آمد و بنده در همان دوران عنوان کردم 
که یک کار مسیر قانونی دادگاه است و کار دنبال می شود و از طرف دیگر پس 
از مسئولیت سردار رادان خدمت ایشان عنوان کردم که به رسم بلوچی رضایت 
بگیرید که ایشان هم پذیرفته و کار را شروع کردند و بالاتر از همه این ها شخص 
مقام معظم رهبری نیز به میدان آمده و هیئتی را برای دلجویی به استان فرستادند 
اما در این بین عده ای بد اخلاقی کردند و اجازه ندادند که خانواده ها پرونده شهدای 
خود راپیگیری کنند و لذا بنده مطرح کردم که برخی به دنبال کاسبی با خون 

شهدا هستند.
نماینده ولی فقیه در سیستان و بلوچستان اذعان داشت: هر حکمی که بخواهد در 

رابطه با پرونده هشت مهر صادر شود باید به گونه ای باشد که اقناع عمومی را به 
همراه داشته باشد و حالت کینه نباشد تا گمان شود که حقی از کسی ضایع شده و 
نگاه راهبردی مقام معظم رهبری این است که نمی خواهند برای این اتفاق فضای 
کینه و دو قطبی در جامعه ایجاد شود و بنده تاکید کردم که مسئولان ما باید عمق 

راهبردی نگاه مقام معظم رهبری را درك کرده و به اقتضائات آن عمل کنند. 
وی ادامه داد: امیدواریم با زحمات دوستان در استان این مسئله هر چه سریعتر حل 
و وفاق حاصل شود و ذهنیت های منفی نیز برطرف شود و مسئولان  در مرکز کشور 

نیز باید پشتیبانی های لازم را داشته باشند. 
همچنین در ابتدای این دیدار حجت الاسلام والمسلمین پورخاقان رئیس سازمان 
قضایی نیروهای مسلح هدف از سفر به سیستان و بلوچستان را ارزیابی آخرین 
وضعیت امنیتی و نیز بررسی وضعیت انسداد مرزهای جنوب شرقی کشور مطرح 
کرد و گفت: یکی از مصوبات سفر ریاست قوه  قضائیه به سیستان و بلوچستان راه 
اندازی دادسرای نظامی ناحیه شهرستان زابل بود که خوشبختانه مرکز تاسیس و 

خدمت رسانی خود را خواهد شد.
 وی با اشاره به واقعه هشتم مهرماه1401 زاهدان افزود: این واقعه کام همه را 
تلخ کرد و هنگامی که مقام معظم رهبری از واقعه مطلع شدند خیلی ناراحت 
شده و دستور اکید بر رسیدگی به پرونده بدون اغماض را صادر نمودند و اشخاص 
بی گناهی که در این حادثه کشته و زخمی شدند را به عنوان شهید و جانباز معرفی 

نمودند.
 حجت الاسلام والمسلمین پورخاقان اظهار کرد: از همان روز اول حادثه بازپرس ما 
تحقیقات خود را آغاز کرد که البته یک پرونده پیچیده بود و در نهایت پس از انجام 
تحقیقات لازم به این نتیجه رسیدند که در این پرونده نمی توان کسی را مستحق 
قصاص دانست از این جهت که تعدادی تیراندازی کرده اند، تعدادی به شهادت 
رسیده اند و تعدادی نیز مجروح شده اند و اینکه از تیراندازی هر یک از افراد چند 
نفر کشته شده باشند مبهم بود و حتی ممکن است فردی به سوی مردم تیراندازی 
نکرده باشد و حتی در خصوص اینکه در اثر تیراندازی فرد یک یا چند نفر کشته 
و مجروح شده باشند یقین حاصل نشده است اما در مجموع مشخص شده که 
تیراندازی ها عمدی بوده و افراد در اثر تیراندازی عمدی کشته شده اند و بنابراین 
قتل عمد محسوب می شود اما قتل عمدی است که نمی توان در خصوص آن حکم 
قصاص داد و لذا بر اساس فتاوای مشهور علمای شیعه و هم بر اساس قانون، 
منتهی به صدور رای مبنی بر پرداخت دیه به اولیای دم و مجروحین شد و از طرف 
دیگر کسانی که مقررات را رعایت نکرده بودند و بر اثر تیراندازی بر خلاف مقرراتی 
که داشتند بالاترین میزان مجازات قانونی ممکن که 10 سال حبس بود برای تعداد 
هشت نفر در نظر گرفته شد و برای چند نفر نیز آرای دیگری صادر شد و در نهایت 
بر اثر اعتراض محکومین و برخی اولیای دم پرونده به دیوان عالی کشور رفته و در 

حال حاضر در دیوان عالی کشور در حال بررسی می باشد.

معین سیستان و بلوچستان: به منظور عبور از فصول سرد سال، تمهیدات لازم و 
ذخیره سازی مناسب سوخت از سوی شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه 

زاهدان صورت گرفته  است.
به گزارش ارسالی معین:  مدیر منطقه  پخش فرآورده های نفتی منطقه زاهدان  
گفت: با توجه به ذخیره سازی مناسب سوخت در انبارهای منطقه و توزیع نفت 
سفید خانوارهای فاقد گازشهری و برگزاری جلسات و پیگیری از شرکت های موزع 
گازمایع در خصوص حمل و توزیع سهمیه گازمایع مشترکین، امید است مشکلی در 

زمینه سوخت زمستانی مردم عزیز نداشته باشیم.
قربانعلی مردانی افزود: سهمیه نفت سفید مرحله سیزدهم به مقدار 300 لیتر جهت 
تمامی خانوارهای فاقد گازشهری منطقه در حال توزیع  است و پس از اتمام مهلت 
توزیع آن، سهمیه جدید نفت سفید در سامانه سدف بارگزاری خواهد  شد و از طریق 

کارت بانکی سرپرست خانوار از شعب توزیع، قابل دریافت می باشد.
مدیر منطقه زاهدان در زمینه تأمین و توزیع گازمایع نیز گفت: با برگزاری جلسات 
با اداره صمت و شرکت های توزیع کننده گازمایع و پیگیری های انجام شده، سهمیه 
از سوی  موردنیاز منطقه تأمین شده و شرایط مناسب جهت حمل و توزیع آن 

شرکت های توزیع کننده گازمایع وجود  دارد.
وی با اشاره به ناترازی تولید و مصرف سوخت در کشور و اهمیت مدیریت 
الگوی  بر اصلاح ساختار  انرژی علاوه  منابع  مدیریت  افزود:  انرژی  منابع 
مصرف در بخش های مختلف و بهینه سازی در سطح کلان کشور، نیاز به 
مشارکت تک تک افراد جامعه دارد تا همواره شاهد پایداری انرژی در کشور 

باشیم.
مردانی، با اشاره به باور نادرست برخی افراد که معتقدند منابع عظیم نفت و گاز 
داریم و به آسانی بدست می آید گفت: با توجه به هزینه های هنگفت چرخه 
فرآورده های  توزیع  و  ذخیره سازی  حمل،  بهره برداری،  استخراج،  اکتشاف، 
نفتی، بهای تمام شده مواد سوختی رقمی بالاست که تفاوت قیمت آن از 
طریق پرداخت یارانه انرژی جبران می شود و به دلیل عرضه آن با قیمت اندك 

به مصرف کننده، اهمیت این منابع حیاتی در کشور مشهود نیست.
وی پایداری فرآورده های نفتی را مبنای پایداری سایر انرژی ها و منابع حیاتی 
از جمله برق و آب عنوان  کرد و گفت: با مدیریت مصرف انرژی می توانیم 
به حفظ و صیانت از فرآورده های نفتی و حفظ سرمایه های ملی کمک  کنیم.

استاندار گیلان:به دنبال تولید مسکن ارزان در گیلان هستیم

بازرس کل گیلان در بازدید از کارخانه؛آقایی: اجازه تغییر کارکرد کارخانه صنایع پوشش را نمی دهیم

نیروهای نظامی در تامین امنیت سیستان و بلوچستان کارنامه قابل قبولی دارند

ذخیره سازی مناسب سوخت جهت ورود به فصل سرما در منطقه زاهدان انجام شده است
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مسابقات داخلی المپیاد فرهنگی و ورزشی جانبازان و توانیابان )شاغل و بازنشسته(با حضور نمایندگانی از منطقه گلستان در مشهد مقدس برگزار گردید.
تاشی مسئول ایثارگران منطقه این المپیاد را فرصتی برای حضور ایثارگران در تورنمنت های ورزشی دانست و افزود :ایثارگران بویژه جانبازان شاغل و بازنشسته با حضور در این مسابقات علاوه بر تجدید روحیه با 

اعتماد به نفس توان خود را به نمایش میگذارند.
در این مسابقات  قربانی همکار واحد سوختگیری و اکبری همکار بازنشسته که از جانبازان شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی منطقه گلستان هستند حضور داشتند

شنبه  3  آذر  1403
 شماره 6892   

برگزاری مسابقات داخلی المپیادفرهنگی ورزشی جانبازان و توانیابان)شاغل و بازنشسته(شرکت ملی پخش فرآورده های نفتی ایران

مدیریت جهادکشاورزی خبر داد 
پیش بینی برداشت 70تن بسته 

در ملایر 

نوسانات ارز مخرب       تر از صعود دلار

جلسه بررسی طرح تفصیلی شهر 
طالقان برگزار شد

ملایر خبرنگار حسن بشیرگنبد ی:مدیر جهاد کشاورزی ملایر 
گفت: با توجه به برداشت 2 تا 2.5 تُن پسته در هر هکتار از 
سطح زیرکشت، امسال حدود 70 تُن پسته در این شهرستان 

تولید شد.
اراضی  از  هکتار   92 حاضر  درحال  زنگنه«گفت  »علیرضا 
کشاورزی این شهرستان زیر کشت پسته قرار دارد که از این 
میزان 32 هکتار آن بارور و 60 هکتار هنوز بارور نشده است 
کیفیت بالای پسته تولید شده در ملایر، افزود: این محصول 
خردمند،  همچون  شهرستان  این  نقاط  اکثر  در  اقتصادی 
بورکی، علمدار، رضوانکده و حسین آباد ناظم کشت شده است.

وی ادامه داد: پسته بین هفت تا 10 سال بارور می شود و 
محصولی دیربازده و البته سودآور است و پس از کشت، هفت 
سال زمان می برد که به مرحله باروری برسد.باروری پسته به 
نوع تغذیه، رقم کشت شده و مراحل داشت دارد، بیان کرد: 
امسال برداشت پسته در این شهرستان خوب بود و ارقام آن از 

نوع اکبری و درشت بود.
زنگنه زمان برداشت پسته را از 15 مهر تا نیمه های آبان ماه 
عنوان کرد و گفت: پسته گیاهی کم توقع، کم آب بر و مقاوم 
و به شتر کویر معروف است و چنانچه هر 20 روز یکبار هم 
آبدهی به آن صورت گیرد، مشکلی برای گیاه به وجود نمی آید 
پسته پس از رسیدن به 10 سال، ریشه آن تا عمق 20 متری 
زمین می رسد، افزود: از این نظر گیاهی مقاوم به کم آبی است 

و بازار بسیار خوبی دارد.
وی یادآور شد: برای کشت پسته سالانه تسهیلاتی در نظر 
گرفته می شود که سال گذشته 500 میلیون ریال به صورت 
الگویی و بلاعوض به متقاضیان پرداخت شد به هر متقاضی 
100 میلیون ریال به صورت بلاعوض داده شد، گفت: این 
ترغیب  و  الگویی  راستای کشت های  در  حمایت ها سالانه 
توجه  قابل  آن خیلی  مبلغ  پرداخت می شود که  کشاورزان 
نیست با توجه به کم آب بر بودن پسته، این محصول می تواند 
در تناوب زراعی محصولات آبی و اصلاح الگوی کشت قرار 
گیرد و سالانه شاهد توسعه سطح زیر کشت این محصول 
باشیم برای اینکه سرمایه گذاری در زمینه تولید پسته در این 
شهرستان به دلیل شرایط اقلیمی خوب آب و خاك، از نظر 
درآمدزایی، فروش و بازاریابی ظرفیت بالایی است، ادامه داد: 
شهرستان ملایر در زمینه کشت پسته در استان همدان پیشرو 

است

امیر یوسفی؛ رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
گرگان  اظهار کرد: روند روبه رشد قیمت دلار به منزله تحمیل 
فشار به صنایع و تولیدکنندگان است، چراکه هر صنعتی بخشی 
از نیازهای خود را وارد می کند. این نیازهای وارداتی شامل 
مواد اولیه، تجهیزات تولید، ماشین آلات و... است، بنابراین 
رشد قیمت دلار به       منزله افزایش هزینه تولید صنایع است.

وی افزود: در ماه های اخیر شاهد رشد قابل توجه قیمت دلار 
در بازار آزاد بودیم؛ تاجایی که بهای این اسکناس آمریکایی از 
کانال 60 هزار تومانی فراتر رفت و رکورد فروش آن در کانال 
70 هزار تومانی نیز شکسته شد. مسائل سیاسی از مهم ترین 
دلایل رشد قیمت دلار در هفته های اخیر بود، به طوری که 
در یک بازه زمانی چند روزه قیمت دلار از مرز 70 هزار تومان 
نیز عبور کرد. البته فروش دلار در کانال 70 هزار تومانی برای 
مدت زمان طولانی تداوم نیافت و درحال حاضر قیمت این 

اسکناس در محدوده 68 هزار تومانی نوسان دارد.

جلسه بررسی طرح تفصیلی شهر طالقان به ریاست استاندار البرز 
برگزار شد.

و  راه  کل  اداره  اطلاع رسانی  و  ارتباطات  اداره  گزارش  به 
شهرسازی استان البرزجلسه بررسی طرح تفصیلی شهر طالقان 
به ریاست مجتبی عبداللهی استاندار البرز و با حضور علی حدادی 
نماینده محترم مردم شریف طالقان، ساوجبلاغ و نظرآباد، احمد 
افضلی معاون هماهنگی امور عمرانی استانداری البرز، محمدرضا 
صابری مدیرکل راه و شهرسازی استان البرز، مهدی حسنی 
معاون شهرسازی و معماری اداره کل راه و شهرسازی استان 
البرز و دیگر مدعوین جلسه در سالن جلسات حوزه استاندار 
برگزار شد.استاندار البرز گفت: طالقان پتانسیل های بسیاری 
دارد که می تواند به عنوان قطب گردشگری استان تبدیل شود.

وی افزود: طالقان دارای اقتصادی پویا در حوزه های باغداری، 
کشاورزی، دامداری، گلخانه ای و آب های معدنی است. این 
منطقه به دلیل شرایط طبیعی و منابع غنی، می تواند نقش 

مهمی در توسعه اقتصادی استان ایفا کند.

یزد- معین - رئیس اداره امور قرآنی اوقاف 
و امور خیریه یزد از راه یابی 6 نفر از استان  
به مرحله نهایی کشوری مسابقات قرآن کریم 

بخش آوایی خبر داد.
 به گزارش روابط عمومی اداره کل اوقاف و 
امور خیریه استان یزد، حجت الاسلام محمود 

میرجلیلی، ضمن اشاره به برگزاری مسابقات 
قرآن اوقاف و امور خیریه و استقبال گسترده اصحاب قرآنی از این مسابقات، گفت: پس از 
اتمام فرایند داوری تلاوتهای ضبط شده متسابقین رشته های آوایی در مرحله مقدماتی، 
مرکز امور قرآنی سازمان اوقاف اسامی راه یافتگان به مرحله نهایی کشوری چهل و هفتمین 

دوره مسابقات سراسری قرآن کریم را رسما اعلام نمود.
رئیس اداره امور قرآنی اوقاف و امور خیریه استان یزد افزود: در بخش خواهران سرکار خانم 
فاطمه تقی زاده رشته حفظ 20 جزء، سرکار خانم حانیه برخورداری رشته حفظ کل و سرکار 
خانم فاطمه السادات میرکریمی رشته قرائت تحقیق راه یافتگان به مرحله کشوری هستند. 
حجت الاسلام میرجلیلی هنچنین اضافه کرد: در بخش برادران نیز آقایان: امیرحسین 
عطارزاده رشته حفظ کل، امیرحسین انواری رشته قرائت تحقیق بالای 18سال و عارف 
میرجلیلی قرائت تحقیق زیر 18سال به این دوره از مسابقات راه یافتند. حجت الاسلام 
میرجلیلی اظهار داشت: اداره امور قرآنی اوقاف استان یزد ضمن تبریک به راه یافتگان 
محترم، از تمامی نمایندگان پرتلاش استان در مرحله مقدماتی کشوری تقدیر و سپاس 
بعمل آورده برای قهرمانان استان در مهمترین آوردگاه نورانی و قرآنی کشور در مرحله نهایی 
چهل و هفتمین دوره مسابقات سراسری قرآن کریم به میزبانی تبریز قهرمان، آرزوی توفیق 
و سربلندی دارد. رئیس اداره امور قرآنی اوقاف و امور خیریه استان یزد ، تبیین و ترویج 
فرهنگ قرآنی در جامعه را ضروری دانست و بیان کرد: مسابقات و رقابت های قرآنی راهی 

موثر در راستایی تببین این فرهنگ متعالی است.

فرمانده سپاه انصارالمهدی)عج( استان زنجان گفت:1957 برنامه در قالب 57 عنوان در هفته بسیج در 
استان زنجان برگزار خواهد شد.

به گزارش خبرنگار روزنامه معین از زنجان، سردار جهانبخش کرمی در نشست خبری با خبرنگاران که 
به مناسبت هفته بسیج در سالن جلسات سپاه برگزار شد، ضمن تبریک این هفته با بیان اینکه بسیج و 
هفته بسیج یادگار ارزشمند امام خمینی )ره( است گفت: هفته بسیج فرصتی برای تجلیل از نقش این 

نهاد مقدس در حفظ استقلال، عزت، امنیت، و مشارکت مردمی به شمار می رود.
وی افزود: امام خمینی)ره( با فرمان تشکیل بسیج عمومی معاملات ابرقدرت را بر هم زد و امام)ره( 
فرمودند، تنها افتخار من این است که من یک بسیجی هستم و دست بسیجیان را می بوسم.این مسئول 
بیان کرد: از بدو آغاز تأسیس بسیج، جوانان پر شور وارد صحنه شدند و با ایجاد پایگاه های مقاومت، در 
اوج ناامنی کشور امنیت پایداری را به ارمغان آوردند امام راحل فرمودند همه مردم پاسدار اسلام هستند 
و عملکرد نیروهای بسیجی در دهه های انقلاب اسلامی نشان دهنده کارنامه درخشان این نیروها 

است که در تمام عرصه ها نمود عینی دارد.
وی افزود: وقتی قدرت های شیطانی رژیم بعث را تجهیز و جنگ را علیه ایران را آغاز کرد؛ با فرمان 
امام راحل مردم در اقشار مختلف در قالب نهاد مقدس بسیج وارد دفاع از نظام و کیان کشور شدند و 
دوشادوش نیروهای مسلح زیباترین صحنه های تاریخی را به نمایش گذاشتند.سردار کرمی بیان کرد: 
رسالت ذاتی بسیج مانند سپاه حفظ و نگهداری کیان و نظام انقلاب اسلامی است و بسیج به عنوان 
نیروی مخلص الهی در همه عرصه ها خوش درخشده است.این مسئول بیان کرد: بسیجیان زنجانی 
شبانه روز در برقراری امنیت تلاش می کنند و با حمایت مسئولان و اقشار مختلف مردم، پایگاه های 

مقاومت بسیج استان رتبه نخست کشوری را برای سومین سال پیاپی کسب کرده اند.
فرمانده سپاه انصارالمهدی)عج( استان زنجان در ادامه با بیان اینکه بسیج در 51 عرصه شاخص فعالیت 
دارد و در حوزه های سازندگی و محرومیت زدایی نیز اقدامات ارزشمندی انجام شده است، افزود: 747 
پروژه در هفته بسیج افتتاح می شود که شامل طرح هایی در زمینه آبرسانی، مسکن مددجویان، و مسکن 

محرومین است.
وی با بیان اینکه در سال گذشته 57 پروژه آبرسانی و 292 واحد مسکونی با همکاری کمیته امداد 
به بهره برداری رسید و تا پایان سال 65 پروژه مسکن دیگر به مددجویان کمیته امداد تحویل خواهد 
شد.سردار کرمی با بیان اینکه همچنین، 160 مدرسه توسط بسیج مرمت و زیباسازی شده است، افزود: 
در طول سال گذشته و امسال، 680 سری جهیزیه به نیازمندان تحویل داده شده و در هفته بسیج 
نیز 65 کمک جهیزیه به خانواده های نیازمند توزیع می شود.وی با یادآوری اینکه بسیج سازندگی با 
اختصاص 409 میلیارد تومان وام قرض الحسنه، برای 3 هزار نفر شغل ایجاد کرده است، افزود: در هفته 
بسیج، 20 نیروگاه خورشیدی به بهره برداری می رسد.فرمانده سپاه انصارالمهدی)عج( استان زنجان با 
اشاره به اینکه در استان زنجان 850 گروه جهادی با بیش از 12 هزار نفر عضو در حوزه های مختلف 
فعالیت می کنند، افزود: در مجموع یک هزار و 636 پروژه در حال اجراست که 49 مورد از آن ها در 

هفته بسیج افتتاح می شوند.
وی بیان کرد: با حضور پرشور جوانان، بسیج در عرصه سازماندهی نیز پیشتاز است و توانسته 9 درصد 

جلوتر از برنامه های پیش بینی شده حرکت کند و جزو سه استان برتر کشور باشد.
سردار کرمی با اشاره به شعار امسال که »بسیج از مردم و با مردم« گفت: در هفته بسیج، یک هزار 
و 957 برنامه در قالب 57 عنوان اجرایی خواهد شد که شامل نواختن زنگ مقاومت در مدارس، و 

همایش های ویژه طلاب و ... است.

مدیرکل صمت استان قزوین گفت: با تشکیل 41 جلسه ستاد تسهیل در استان در 
سال جاری تاکنون 138 مصوبه اجرایی شده است.به گزارش ارسالی خبرنگار معین  از 
قزوین،جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید  در استانداری تشکیل شد.در این جلسه علی 
رحمانی معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منطقه ای استاندار، محسن رستمی 
مدیرکل صمت و دبیر کارگروه تسهیل و رفع موانع تولید استان، بارگاهی مدیر کل امور 
سرمایه گذاری و اشتغال استانداری، زین آبادی مدیر کل هماهنگی امور اقتصادی استانداری 

و تعدادی از مسئولان استانی و فعالان اقتصادی نیز حضور داشتند.
محسن رستمی مدیرکل صمت استان قزوین در این جلسه با ارائه گزارشی از عملکرد ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید استان گفت: در سال جاری 41 جلسه در جهت حل مشکلات 

واحدهای تولیدی و صنعتی در قالب ستاد تسهیل و رفع موانع تولید برگزار شده است. 
وی افزود: در جلسات تعداد کل مصوبات 156 مورد بود که از این تعداد 138 مصوبه اجرایی، 
7 مصوبه در دست پیگیری و 11 مصوبه اجرایی نشده است.در ادامه مشکلات چند واحد 

تولیدی و صنعتی استان بررسی و تصمیمات لازم در جهت حل مشکلات اتخاد شد.

راه یابی6 نفر از استان یزد به مرحله 
نهایی کشوری مسابقات قرآن کریم 

بخش آوایی

1957 برنامه در هفته بسیج در استان 
زنجان برگزار خواهد شد

مهندس، رستمی مدیر کل صمت استان قزوین:

138 مصوبه در ستاد تسهیل و رفع موانع 
تولید استان قزوین اجرایی شده است

کلیه خدمات فروش انشعاب برق در گلستان بصورت غیر حضوری انجام می شود

سیستان وبلوچستان؛ میزبان  رئیس جمهور شد 

تأمین سوخت نیروگاهی و خانگی از مهمترین اولویت های ناوگان حمل سوخت در 
منطقه زاهدان است

دکتر سیاهکالی مرادی»تفکر بسیجی« حلال مشکلات کشور است

بیش از 2400 انشعاب غیرمجاز در البرز جمع آوری شد

معــاون فــروش و خدمــات مشــترکین شــرکت توزیــع نیــروی بــرق گلســتان 
گفــت :کلیــه خدمــات فــروش انشــعاب و خدمــات پــس از فــروش و فــروش 

انــرژی بصــورت غیــر حضــوری انجــام مــی شــود.
ــن شــرکت خدمــات بصــورت کامــلا الکترونیکــی ) 7  قاســمی گفــت : در ای
خدمــت در حــوزه فــروش انــرژی ، 17 خدمــت درحــوزه فــروش انشــعاب( و از 
ســامانه هــای بــرق ) اپلیکیشــن بــرق ، وب ســایت بــرق مــن ، پیشــخوان برق 

مــن ( ارائــه مــی شــود.
وی اضافــه کــرد : ترغیــب مشــترکان بــه اســتفاده از خدمــات کامــلا رایــگان 
اپلیکیشــن موبایلــی بــرق بــه جــای پرداخــت هزینــه بــه دفاتــر پیشــخوان )25 
درصــد مشــترکان اســتان گلســتان در ســال 1403 از خدمــات موبایلــی بــرق 

مــن اســتفاده نمــوده انــد ( در دســتور کار ایــن معاونــت قــرار دارد.
 قاســمی گــذری هــم بــر مســتندات پرونــده هــای مشــترکان ایــن اســتان زد 
و گفــت : مســتندات فیزیکــی در فــروش انشــعاب عــادی در محــدوه شــهر و 

روســتا در کلیــه مدیریــت هــا بصــورت کامــل حــذف گردیــد و آرشــیو ســازی 
همزمــان پرونــده هــای فــروش انشــعاب عــادی و دیمانــدی در حیــن فراینــد 
فــروش و خدمــات پــس از فــروش در حــال انجــام مــی باشــد . در همیــن 
راســتا اپلیکیشــن نصــب انشــعابات و نیــز تهیــه تبلــت جهــت ثبــت مکانیــزه 

کنتــور هــای هوشــمند در دســتور کار قــرار گرفــت
ــزود : الکترونیکــی کــردن نســخه  ــاون فــروش و خدمــات مشــترکین اف مع
ــداث  ــای اح ــروژه ه ــی پ ــتندات فیزیک ــذف مس ــعابات و ح ــیون انش کمیس
شــبکه مشــترکین عــادی و دیمانــدی در مهــر ماه ســال جــاری انجــام گردید.

قاســمی افــزود : بــا توجــه بــه حــذف کامــل نســخه هــای فیزیکــی در ارائــه 
خدمــات ســالانه بالــغ 50 میلیــارد ریــال صرفــه جویــی اقتصــادی در بخــش 

معاونــت فــروش و خدمــات مشــترکین داریــم.
وی اضافــه کــرد :در6 مــاه نخســت ســالجاری 11 هــزار و 458 انشــعاب دائــم 

بــرای مشــترکین بفروش رســیده اســت

معیــن سیســتان و بلوچســتان: رئیــس ســتاد ســفرهای رئیــس جمهــور گفــت: 
33 مصوبــه بــا هفــت دســتگاه ملــی و تامیــن اعتبــاری بــه مبلــغ 4.5 همــت در 
ســفر رئیــس دولــت چهاردهــم به اســتان سیســتان و بلوچســتان بــرای تکمیل 

برخــی پروژه هــای مختلــف ایــن اســتان اجرایــی می شــود.
بــه گــزارش ارســالی معیــن : مجیــد فراهانــی در جلســه هماهنگــی اولین ســفر 
اســتانی رئیــس جمهــور بــه سیســتان و بلوچســتان در نشســت بــا خبرنــگاران 
اظهــار کــرد: در طرح هــای تســهیلاتی و ســرمایه گــذاری سیســتان و 
ــد داد  ــال اختصــاص خواهن ــارد ری ــغ 200 هــزار میلی بلوچســتان بانک هــا مبل
و بخــش خصوصــی نیــز در مجمــوع 700 هــزار میلیــارد ریــال تــا پایــان ســال 

1404 در ایــن اســتان ســرمایه گــذاری خواهــد کــرد.
وی بیــان کــرد: مــوارد ذکــر شــده ســرمایه گذاری هایــی اســت کــه قطعــی و 
مجــوز آن اخــذ شــده و همچنیــن در این ســفر دو تفاهــم نامه در حضــور رئیس 

جمهــور و اســتاندار سیســتان و بلوچســتان بــه امضــا مــی رســد.
پیش بینی سه سفر به دیار نخل و آفتاب

ــه  ــور ب ــس جمه ــفر رئی ــت: س ــور گف ــس جمه ــفرهای رئی ــتاد س ــس س رئی
ــزی شــده کــه  ــی مختلــف برنامه ری سیســتان و بلوچســتان در ســه دوره زمان
مرحلــه اول آن شــامل ســفر یــک روزه به شهرســتان زاهــدان در پنجشــنبه اول 
آذرمــاه انجــام خواهــد شــد و در ادامــه دو ســفر یــک روزه بــه شهرســتان های 

ــزی شــده اســت. ــل برنامه ری چابهــار و زاب
وی بیــان کــرد: ســفر بــه سیســتان و بلوچســتان بــه گونــه ای تنظیــم شــده 
اســت تــا مســائل بــه فراموشــی ســپرده نشــود و تاکیــد رئیــس جمهــور بــر 
ایــن اســت کــه در جریــان ســفر اســتانی قولــی ندهیــم کــه تــوان اجــرای آن را 
نداشــته باشــیم و همــه عددهــا بایــد بــه تاییــد برنامــه و بودجــه برســد تــا بتوان 

ــرد از دســتگاه ها حسابرســی ک

فراهانــی بــا تشــریح جزئیــات ایــن ســفر اشــاره کــرد و گفــت: مصاحبــه بــدو 
ــادی،  ــالان اقتص ــا فع ــت ب ــت، نشس ــهدای امنی ــواده ش ــا خان ــدار ب ورود، دی
نشســت بــا ســران طوایــف، نشســت بــا نخبــگان و اقشــار مختلــف، جلســه 
ــم از  ــات ه ــوص مصوب ــت در خص ــی و نشس ــی و اجتماع ــالان سیاس ــا فع ب
ــای  ــه کاره در ماه ه ــای نیم ــاظ برنامه ه ــم از لح ــرمایه گذاری و ه ــث س حی
ــت  ــفر نخس ــه س ــن برنام ــن عناوی ــال 1404 مهمتری ــال و س ــده س باقی مان

ــه اســتان اســت. ــر پزشــکیان ب دکت
ــی  ــان ســفر اســتانی قول ــن اســت کــه در جری ــر ای ــد رئیــس جمهــور ب تاکی
ندهیــم کــه تــوان اجــرای آن را نداشــته باشــیم و همــه عددهــا بایــد بــه تاییــد 
برنامــه و بودجــه برســد تــا بتــوان از دســتگاه ها حسابرســی کــردوی ادامــه داد: 
در نشســت بــا فعــالان سیاســی، اجتماعــی و فرهنگــی سیســتان و بلوچســتان 

رئیــس جمهــور دغدغــه ایــن افــراد را در مــورد اســتان خواهــد شــنید و ســپس 
جلســه شــورای برنامــه ریــزی توســعه اســتان در مــورد مهمتریــن مصوبــات 
ــام  ــتان در ای ــذاری در اس ــرمایه گ ــارات، س ــص اعتب ــه تخصی ــفر از جمل س
باقی مانــده ســال و ســال 1404 بــه لحــاظ ســرمایه گــذاری، تخصیــص منابــع 
مالــی و تســهیلاتی کــه بانک هــای مختلــف بــرای حمایــت از تولیــد دارنــد را 

بــا حضــور دکتــر پزشــکیان خواهیــم داشــت.
آزادراه زابل و پاسخ به یک خواسته تاریخی

رئیــس ســتاد ســفرهای رئیــس جمهــور بــه بخــش دوم ســفر رییــس جمهــور 
در مــاه آینــده بــه سیســتان و بلوچســتان اشــاره کــرد و گفــت: در بخــش دوم 
ســفر، افتتــاح آزادراه زابــل بــه زاهــدان کــه خواســته تاریخــی مــردم بــوده انجام 
خواهــد شــد چــرا کــه ایــن اســتان رکــوردار تصادفــات جاده ای در کشــور اســت 
کــه ایــن اتفــاق بــه دلیــل وضعیــت راه هــای جــاده ای اســتان رخ می دهــد و تــا 

جایــی کــه بتوانیــم وضعیــت جاده هــا را مناســب ســازی کنیــم.
ــه  ــار ب ــن چابه ــال راه آه ــدور اتص ــر کری ــال حاض ــرد: در ح ــح ک وی تصری
زاهــدان در اولویــت یــک کشــور قــرار گرفتــه و از ســوی رئیــس جمهــور هــر 

روز پیگیــری می شــود.
فراهانــی ادامــه داد: تــلاش می شــود در ســفر رئیــس جمهــور از ظرفیت هــای 

معدنــی و انســانی سیســتان و بلوچســتان نهایــت اســتفاده را کنیم.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه 11 نفــر از اعضــای کابینــه رئیــس جمهــور را در ســفر 
بــه سیســتان و بلوچســتان همراهــی خواهنــد کــرد و افــزود: اعضــای هیــات 
دولــت نیــز بــا حضــور در شهرســتان های اســتان ضمــن ابــلاغ ســلام رئیــس 
جمهــور و شــرکت در اجتماعــات مردمــی، بخشــی از خدمــات دولــت و پــروژه 
ــن  ــف ای ــردم در بخش هــای مختل ــرای حــل مســائل م ــت ب ــی کــه دول های

اســتان در نظــر گرفتــه شــده را افتتــاح می کننــد

معیــن سیســتان و بلوچســتان: بدلیــل ناتــرازی مصــرف گاز طبیعــی 
ــیمان  ــای س ــه ه ــه کارخان ــل گاز ب ــت در تحوی ــال محدودی و اعم
ــوخت  ــن س ــوی، تأمی ــرایط ج ــر ش ــن تغیی ــا و همچنی و نیروگاه ه
ــن اولویت هــای ســوخت رســانی در  نیروگاهــی و خانگــی از مهمتری

ــدان اســت. ــه زاه منطق
بــه گــزارش ارســالی معیــن : مدیــر منطقــه ملــی پخــش 
ــروه حمــل و  ــه زاهــدان،  در جلســه کارگ ــی منطق فرآورده هــای نفت
نقــل فرآورده هــای نفتــی کــه روز چهارشــنبه کــه بــا حضــور مدیــران 
شــرکت هــای حمــل ونقــل در ســتاد منطقــه برگــزار شــد، اولویــت 
ــای  ــا، کارخانه ه ــر را نیروگاه ه ــای اخی ــانی در روزه ــی سوخترس اصل

ــرد. ــوان ک ــیمان و مصــارف خانگــی عن س
قربانعلــی مردانــی گفــت: بــه منظــور ســرعت بخشــیدن بــه چرخــه 
سوخترســانی، برنامه ریــزی لازم جهــت افزایــش تــوان نــاوگان حمــل 

انجــام خواهــد  شــد.از طریــق بکارگیــری نــاوگان غیــر فعــال و جــذب نفتکش هــای جدیــد 

وی افــزود: جهــت حمــل و توزیــع ســهمیه نفــت ســفید باقــی مانــده 
ــا  ــده ت ــت ش ــل تقوی ــاوگان حم ــدان، ن ــتایی زاه ــای روس از خانواره

ســوخت بــا ســرعت بیشــتری توزیــع  گــردد.
ــر اینکــه تأمیــن ســوخت مــورد  ــا تأکیــد ب ــر منطقــه زاهــدان ب مدی
ــزی و  ــه ری ــا برنام ــت: ب ــت گف ــت اس ــا دارای اولوی ــاز نیروگاه ه نی
هماهنگــی بــا نیــروگاه زاهــدان، موانــع و مشــکلات مطــرح شــده از 
ــه نفتکش هــا در  ــدگان حمــل و نقــل در خصــوص تخلی ســوی رانن

نیــروگاه زاهــدان بایــد مرتفــع گــردد.
وی ضمــن قدردانــی از تــلاش هــای انجــام شــده از ســوی نــاوگان 
حمــل و نقــل فرآورده هــای نفتــی در زمینــه تأمیــن پایــدار ســوخت و 
نیــز هماهنگــی و همــکاری بخش هــای مختلــف چرخــه سوخترســانی 
ــن  ــه و پیگیری هــای انجــام شــده در خصــوص تأمی در ســطح منطق
بــه موقــع ســوخت بــا مبــادی و انبارهــای مبــدأ، ابــراز امیــدواری کــرد، 

مشــکلی در تأمیــن ســوخت زمســتانی نخواهیــم داشــت

مدیــرکل آموزش وپــرورش اســتان قزویــن گفــت: تفکــر و اندیشــه بســیج 
در همــه برهه هــای حســاس ایــران اســلامی، حــلال و راهگشــای 

ــوده اســت. مشــکلات کشــور ب
بــه گزارش ارســالی خبرنــگار معیــن -پورکاظــم از قزوین، نقی ســیاهکالی 
مــرادی در نشســت »تبییــن محــور مقاومــت و مراســم نخبگانــی علمــی 
و تجلیــل از نقش آفرینــان بســیج و گروه هــای جهــادی« کــه بــا حضــور 
ســردار رســتمعلی رفیعــی آتانــی فرمانــده ســپاه صاحــب الامر)عج( اســتان 
و جمعــی دیگــر از مســوولان ظهــر امــروز در ســالن جلســات ســاختمان 
شــهید قــدرت الله چگینــی اداره کل آموزش وپــرورش اســتان قزویــن 
برگــزار شــد، بــا گرامیداشــت یــاد و خاطــره شــهدای معلــم و دانش آمــوز 

بیــان کــرد: راه نجــات کشــور تقویــت فکــر و اندیشــه بســیجی اســت.
ــه ســختی ها وی افــزود: اگــر مــا بــه تقویــت بنیــه علمــی فرزنــدان کشــور بپردازیــم  ــر هم ــم، در براب ــم کنی ــر بســیجی را در کشــور حاک و تفک

ــم. ــت کنی ــم مقاوم می توانی
ــه  ــد ب ــرد: بای ــح ک ــن تصری ــتان قزوی ــرورش اس ــرکل آموزش وپ مدی
ــم  ــلاش کنی ــی ت ــای دین ــظ ارزش ه ــان بســیجی در حف ــوان معلم عن
ــل  ــیم و اص ــته باش ــبی داش ــزی مناس ــوزان برنامه ری ــرای دانش آم و ب
برخــورد خــود بــا دانش آمــوزان را بــر پایــه مهربانــی و محبــت بنــا کنیــم.

وی خاطرنشــان کــرد: معلمــان بایــد دارای روحیــه انقلابــی، بصیــرت و 
ــوزان و  ــبهات دانش آم ــوده و ش ــه ب ــائل روز جامع ــل مس ــدرت تحلی ق
ــد  ــه تولی ــد و در جامع ــخ دهن ــت پاس ــق و عقلانی ــا منط ــکاران را ب هم

فکــر داشــته باشــند.
ــان گفــت: تفکــر و اندیشــه بســیج در همــه  ــرادی در پای ســیاهکالی م
ــکلات  ــای مش ــلال و راهگش ــلامی، ح ــران اس ــاس ای ــای حس برهه ه

ــوده اســت. کشــور ب

ــرز از شناســایی و جمــع آوری 1304  مدیرعامــل آب و فاضــلاب اســتان الب
انشــعاب غیرمجــاز در چهاربــاغ و 1112 انشــعاب غیرمجــاز در ســاوجبلاغ از 
ابتــدای ســال جــاری خبــر داد و هشــدار داد: ایــن تخلفــات بــه شــبکه های 

ــد. آب و فاضــلاب آســیب جــدی وارد می کنن
حمیدرضــا نامــداری، مدیرعامــل آب و فاضــلاب اســتان البــرز در گفت وگــو 
ــف و  ــترده کش ــور گس ــرای مان ــاوجبلاغ، از اج ــارس در س ــگار ف ــا خبرن ب
جمــع آوری انشــعابات غیرمجــاز آب در ایــن اســتان خبــر داد.وی بــا 
ــاً 30  ــی و مجموع ــپ عملیات ــور 6 اکی ــا حض ــور ب ــن مان ــه ای ــان اینک بی
ــا  ــات ب ــن عملی ــت: ای ــزار شــد، گف ــی برگ ــی و فن ــای اجرای ــر از نیروه نف
ــعابات  ــع آوری انش ــایی و جم ــرای شناس ــرفته ب ــزات پیش ــتفاده از تجهی اس
ــه باغ ویلاهــا اختصــاص دارد، انجــام  ــژه ب غیرمجــاز در مناطقــی کــه به وی
می شــود.نامداری افــزود: از ابتــدای ســال جــاری تاکنــون، 1304 انشــعاب 
غیرمجــاز در منطقــه چهاربــاغ و 1112 مــورد دیگــر در ســاوجبلاغ شناســایی 
ــه  ــیب ب ــن آس ــاز، ضم ــعابات غیرمج ــن انش ــت. ای ــده اس ــع آوری ش و جم
ــرای  ــرب را ب ــدار آب ش ــن پای ــلاب، تامی ــع آب و فاض ــبکه های توزی ش
ــتان  ــلاب اس ــل آب و فاض ــلال می کنند.مدیرعام ــار اخت ــهروندان دچ ش

ــتان  ــاز در اس ــعابات غیرمج ــزان انش ــترین می ــت: بیش ــار داش ــرز اظه الب
ــاغ و ســاوجبلاغ اســت.  ــژه در چهارب ــا، به وی ــه مناطــق باغ ویلاه ــوط ب مرب
متأســفانه ایــن مناطــق از انشــعابات غیرمجــاز بــرای مصــارف تفریحــی و 
ــع آب  ــه شــبکه های توزی ــادی ب ــه فشــار زی ــد، ک ــاری اســتفاده می کنن آبی
وارد می کند.نامــداری از شــهروندان درخواســت کــرد: در صــورت مشــاهده 
هرگونــه انشــعاب غیرمجــاز، موضــوع را از طریــق تمــاس بــا مرکــز 
ارتباطــات شــرکت آب و فاضــلاب اســتان بــه شــماره 122 اطــلاع دهنــد.

وی تأکیــد کــرد: مــا بــرای ارائــه انشــعاب مجــاز بــه امــلاك داخــل بافــت 
ــه ادارات  ــه ب ــا مراجع ــد ب ــم و شــهروندان می توانن ــی نداری ــچ محدودیت هی
مــا، درخواســت انشــعاب مجــاز کننــد. امــا انشــعاباتی کــه خــارج از بافــت 
ــوان انشــعاب غیرمجــاز تلقــی شــده و  ــا روســتایی باشــند، به عن شــهری ی
بــا آن هــا برخــورد قانونــی می شــود.مدیرعامل آب و فاضــلاب اســتان البــرز 
در خصــوص جرایــم انشــعابات غیرمجــاز گفــت: افــرادی کــه از انشــعابات 
ــی از  ــای ناش ــت هزینه ه ــر پرداخ ــلاوه ب ــد، ع ــتفاده می کنن ــاز اس غیرمج
ــی  ــی معرف ــع قضای ــه مراج ــی، ب ــرف غیرقانون ــبکه و مص ــه ش ــیب ب آس
ــد.وی در  ــد ش ــرو خواهن ــدید روب ــی ش ــای قانون ــا برخورده ــوند و ب می ش

ــی،  ــی و انتظام ــی، دســتگاه های قضای ــای اجرای ــان از همــکاری نیروه پای
و شــهروندانی کــه در شناســایی ایــن تخلفــات کمــک می کننــد، قدردانــی 
ــه کاهــش قابل توجــه  ــراز امیــدواری نمــود کــه ایــن اقدامــات ب کــرد و اب
تخلفــات و پایــداری شــبکه های آب و فاضــلاب اســتان کمــک کند.گفتنــی 
اســت در ایــن مانــور سراســری، تعــداد 20 فقــره انشــعاب آب قطــع و جمــع 

آوری شــد.
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وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با ابراز نگرانی از خطر گرفتار شدن در چاله جمعیتی گفت: طبق بررسی های ما، تعداد ولادت ها در 
سال 1403 به زیر یک میلیون نفر خواهد رسید.محمدرضا ظفرقندی؛ وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی امروز در جلسه ای با مسئولین 
بسیج دانشگاه های علوم پزشکی کشور که در وزارت بهداشت برگزار شد، اظهار کرد: در ایران برخلاف کشورهای غربی، سالمندی جمعیت 
پیش از فرآیند توسعه یافتگی رخ داده است. به عبارت دیگر، کشورهای دیگر ابتدا توسعه یافته اند و سپس با کاهش جمعیت روبه رو شده اند، اما 
ما این روند را طی نکرده ایم.وی با اشاره به قوانین موجود در حوزه جمعیت بیان کرد: قانون جوانی جمعیت شامل 43 ماده در حوزه بهداشت 
است که حمایت از خوابگاه های متاهلین، زوجین نابارور، اعطای وام ها و... را دربرمی گیرد.ظفرقندی ادامه داد: نرخ باروری در حال حاضر از 

2,01 در سال 95 به 1,66 رسیده است و اگر این رقم به 1,1 برسد، در چاله و چاه جمعیتی گرفتار خواهیم شد.وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی با اشاره به کاهش شدید تعداد ولادت ها در کشور در سال های گذشته گفت: طبق بررسی ها، در سال 1403 
برای اولین بار در تاریخ، میزان ولادت در ایران به زیر یک میلیون نفر خواهد رسید که این موضوع بسیار نگران کننده است.وی 
اضافه کرد: اگر قبول داریم که کاهش جمعیت یک بحران ملی است، باید بدانیم که این مسئله نیازمند عزم ملی است. رویکرد ما در 
افزایش جمعیت باید علمی باشد، زیرا با شعار و اقداماتی که در سطح جهان تجربه نشده اند، به نتیجه نخواهیم رسید. باید رویکردهای 
فرهنگی و اقتصادی دستگاه ها تغییر کند و همه مسئولان به وظایف خود عمل کنند تا موج فرهنگی برای جوانی جمعیت ایجاد شود.

ولادت ها در ایران برای اولین بار به زیر یک میلیون نفر می رسد

شنبه  3 آذر  1403
 شماره 6892

سلامت و درمان

مدیرکل دفتر بهبود تغذیه جامعه وزارت بهداشت خوراکی ها 
و نوشیدنی ها بر سلامت فرد تاثیرگذار هستند، بنابراین 
داشتن یک وزن مناسب و رژیم غذایی سالم و متعادل 
همراه با مصرف کم نمک و چربی می تواند به حفاظت 
از کلیه ها کمک کند. رژیم غذایی مناسب برای بیماران 
کلیوی شامل مصرف غذاهای خاصی است که از تشکیل 

املاح معدنی در بدن جلوگیری می کند.
به گزارش ایرنا از وبدا، احمد اسماعیل زاده با بیان اینکه 
هیچ غذایی برای بیماران کلیوی ممنوع نیست، می گوید: 
مصرف شیر و لبنیات را مجموعا به یک سهم در روز 
محدود کنید، غذاهایی مثل سوسیس و کالباس و همبرگر 
حاوی سدیم بالا هستند، مصرف آنها را به حداقل برسانید 
و آنچه که مهم است مقدار غذاها است که باید طبق برنامه 
غذایی تجویز شده توسط متخصصین تغذیه از آن استفاده 
کنید.وی اظهارداشت: به گفته انجمن تغذیه آمریکا، رژیم 
غذایی کلیوی معمولا برای افرادی که در مراحل پایانی 
بیماری مزمن کلیه و مرحله نهایی بیماری کلیوی هستند، 
توصیه می شود. متأسفانه هیچ درمان یا درمان دائمی برای 
نارسایی کلیه وجود ندارد و فقط راهبردهایی برای حفظ 
ثبات و سلامت فرد مبتلا به بیماری کلیوی تا حد امکان، 
وجود دارد که یکی از این استراتژی ها پیروی از رژیم 
غذایی بیماری کلیوی است.وی افزود: این رژیم غذایی، 
مصرف برخی مواد مغذی را محدود می کند تا میزان 
ضایعات موجود در خون آنها کاهش یابد. به این دلیل که 
کلیه ها برای متعادل کردن نسبت های آب، نمک و سایر 
مواد معدنی )به نام الکترولیت ها( در خون مورد نیاز هستند. 
بنابراین، اختلال عملکرد کلیه می تواند منجر به سطوح غیر 

طبیعی مواد معدنی شود.
مصرف محدود غذاهای پرپتاسیم

وی ادامه داد: سعی کنید از غذاهای پرپتاسیم، روزانه بیش 
از یکبار آنهم در مقادیر توصیه شده در برنامه غذایی خود 
استفاده نکنید. غذاهای پر پتاسیم عبارتند از، زردآلو، موز، 
خرما، انجیر، کیوی، هلو، پرتقال، شفتالو، آلو، کشمش، 
انواع لوبیا، چغندر، اسفناج، شلغم، عدس، لپه، تمام مغزهای 
گیاهی )مثل پسته و فندق و گردو( جعفری، سیب زمینی، 
کدو، گوجه فرنگی، سس گوجه، آب انار، آب آلو، آب گوجه 

فرنگی، شیر.
پرهیز از اغذیه سبوس  دار

اسماعیل زاده گفت: سعی کنید غذاهای شور )مثل خیار 
شور و پنیر( را قبل از مصرف در آب بخوابانید و برای 
مدت 1 دقیقه قبل از مصرف آنها را زیر شیر آب بگیرید. 
از مصرف نان های سبوس دار، بیسکویت سبوس دار و 
ماکارونی سبوس دار بپرهیزید و از انواع نان سفید استفاده 
کنید. مصرف حبوبات و مغزهای گیاهی )مثل پسته، بادام، 
گردو و...( را نیز به علت داشتن فسفر بالا باید محدود کنید.

شیر و ماست سویا بخورید
وی گفت: سعی کنید از مصرف چیپس، مغزهای گیاهی 
شور )مثل پسته شور و بادام شور(، زیتون شور، سس گوجه 
فرنگی، کنسرو حبوبات )مثل کنسرو لوبیا(، آبگوشت و 
غذاهای کنسروی که حاوی نمک بالا هستند، بپرهیزید. 
در صورتی که با مصرف داروهای خود دچار یبوست شدید، 

حتما متخصص تغذیه را مطلع کنید.

بیماران کلیوی چه باید 
بخورند؛ چه نباید بخورند؟

تحلیل روز

در شرایط کنونی گمانه زنی ها در باب رویکرد احتمالی دونالد ترامپ در ارتباط با آسیای مرکزی بالا 
گرفته؛ جغرافیایی که به واسطه منابع سنتی که در خود جای داده و جغرافیایش بیش از هر زمان دیگر 
در کانون توجه ها قرار دارد و می تواند به سان اهرمی به واشنگتن کمک کند تا در بازی قدرت ها دست 

بالا را داشته باشد.
به گزارش اقتصادنیوز، مدرن دیپلماسی با انتشار یادداشتی نوشت، دونالد ترامپ به عنوان رئیس جمهوری 
ایالات متحده کار خود را آغاز نکرده، اما با این حال برنامه سیاست خارجی احتمالی اش در حال حاضر 
در سراسر صحنه جهانی بازتاب دارد. انتظار می رود رویکرد ایالات متحده در ارتباط با رقابت قدرت های 
بزرگ معتدل تر شود. با این حال، در میان تمرکز بر تنظیم مجدد روابط با قدرت های بزرگ و مناطق 
دارای اهمیت استراتژیک، یک منطقه به دلیل شرایط مبهمش برجسته می شود؛ آسیای مرکزی. با این 
همه سیاست ایالات متحده در ارتباط با آسیای مرکزی خلاف سایر مناطق، در حد معمای باقی مانده 
است. این عدم وضوح سؤالات مهمی را در مورد موقعیت منطقه در چارچوب گسترده تر سیاست خارجی 

ایالات متحده، تحت دولت جدید مطرح می کند.
ترامپ و حیاط خلوت پوتین

مدرن دیپلماسی در ادامه یادداشت خود آورد، آسیای مرکزی که مدت ها در سیاست خارجی ایالات 
متحده به حاشیه رفته بود، به طور سنتی و به واسطه سودمندی اش برای اهداف آمریکا در افغانستان 
مورد توجه قرار گرفته است. با این حال، به باور ناظران اهمیت استراتژیک منطقه تحت الشعاع 
نگرانی های فوری تر در اوکراین و خاورمیانه قرار گرفت. در دوران بایدن، جنگ در اوکراین بر دستورکار 
ژئوپلیتیکی مسلط بود و فضای کمی برای تعامل معنادار با آسیای مرکزی باقی گذاشت. با این حال، به 
واسطه بدبینی های مستند ترامپ نسبت به دخالت بلندمدت ایالات متحده در اوکراین و مسئله افغانستان 
که اکنون ظاهراً آینده اش از روی میز کنار گذاشته شده، آسیای مرکزی به عنوان منطقه ای با پتانسیل 
استراتژیک استفاده نشده، ظاهر می شود. به باور تحلیل گران این تغییر می تواند آسیای مرکزی را به عنوان 
عنصری محوری در استراتژی خارجی ایالات متحده تعریف کند. این منطقه در تقاطع حوزه های نفوذ 
روسیه و چین قرار دارد و آن را به موضوعی مهم برای رقابت قدرت های بزرگ تبدیل می کند. جغرافیای 
استراتژیک، ثروت منابع و نقش رو به رشد آسیای مرکزی در اتصال جهانی از طریق کریدور میانی 
نیز اهمیت آن را برجسته تر می کند. شناخت و اقدام بر روی این پتانسیل می تواند نشان دهنده انحراف 
چشمگیر از تمرکز محدود دولت های قبلی بر منطقه باشد و زمینه را برای تعامل قوی تر و استراتژیک تر 

با آسیای مرکزی تحت دولت تحت رهبری ترامپ فراهم می کند.
مدرن دیپلماسی در ادامه یادداشت خود آورده است، در این سناریوی در حال تحول، ثبات منطقه به 2 
عامل حیاتی بستگی دارد. اول، کشورهای آسیای مرکزی باید استراتژی هایی را که به دقت طراحی 
شده اند برای همکاری اتخاذ کنند، روابط خود را با قدرت های خارجی متعادل کرده و در عین حال 
خودمختاری منطقه ای را حفظ کنند. دوم، حمایت مستمر و معنادار غرب ضروری خواهد بود. این 
حمایت باید فراتر از تعامل پراکنده یا رصدکردن منافع منطقه ای صرفاً از دریچه مبارزه با تروریسم یا 
نگرانی از ترویج دموکراسی باشد. در عوض، جهان نیازمند رویکردی جامع و آینده نگر است که بر توسعه 
اقتصادی، سرمایه گذاری زیرساختی و مشارکت های سیاسی برای افزایش انعطاف پذیری منطقه در برابر 
فشارهای خارجی تأکید دارد. آسیای مرکزی دارای پتانسیل های بی نظیر برای مقابله با نفوذ روسیه و 
چین و همچنین برای پیشبرد استقلال اقتصادی و استراتژیک غرب است. به عنوان مثال، کریدور 
میانی، جایگزین مناسبی برای تجارت بین قاره ای و ترانزیت انرژی است که وابستگی به مسیرهای 

تحت سلطه چین و روسیه را کاهش می دهد.
منابع غنی منطقه -از ذخایر انرژی سنتی گرفته تا پتانسیل انرژی های تجدیدپذیر و مواد معدنی کمیاب- 
فرصت های حیاتی را برای تنوع بخشیدن به زنجیره های تامین و تقویت انعطاف پذیری غرب در 
بخش های حیاتی را ارائه می دهد. نادیده گرفتن این فرصت ها نه تنها منافع ایالات متحده را تضعیف 
می کند، بلکه موقعیت استراتژیک این بازیگر را در دنیای چندقطبی به طور فزاینده تضعیف می کند.

در ادامه این گزارش آمده است: روزنه پیش روی ایالات متحده و متحدانش برای تعمیق همکاری 
با آسیای مرکزی کاملًا باز است؛ اما به طور پیوسته در حال محدودشدن است. این منطقه در مقطع 
حساسی قرار دارد و با آسیب پذیری های فزاینده ای مواجه است که نیازمند سرمایه گذاری هدفمند در 
حوزه های اقتصادی، امنیت غذا و آب، مسائل آب و هوایی است. این مناطق نه تنها فرصت هایی را 
برای تعامل معنادار ارائه می دهد، بلکه به عنوان اهرمی حیاتی برای ثبات منطقه و تقویت خودمختاری 
عمل می کنند. یکی از فوری ترین اولویت ها، تحول دیجیتالی منطقه است. بدون سرمایه گذاری، فناوری 
و وجود تخصص های مهم غربی، کشورهای آسیای مرکزی ممکن است گزینه کمی جز اتخاذ 
زیرساخت های دیجیتال چینی از طریق طرح هایی مانند جاده ابریشم دیجیتال داشته باشند. این گزاره 
نفوذ چین را در منطقه تقویت می کند و پیامدهای گسترده ای خواهد داشت. وابستگی به سخت افزار و 
نرم افزار چینی می تواند آسیای مرکزی را در معرض خطرات امنیت سایبری قرار دهد، حاکمیت داده ها 
را به خطر بیاندازد و هم سویی تکنولوژیکی کشورهای واقع در این جغرافیا با چین را عمیق تر ساخته و 

هنجارها و استانداردهای غربی را در مناطق حساس به حاشیه ببرد.
به ادعای مدرن دیپلماسی، اگر غرب نتواند اهمیت استراتژیک آسیای مرکزی را به رسمیت بشناسد، 
این منطقه با تمام بی ثباتی و بلاتکلیفی، در خطر تبدیل شدن به میدانی جنگ مورد مناقشه بین چین 
و روسیه است. در مقابل، یک استراتژی متفکرانه و پایدار غربی می تواند به آسیای مرکزی کمک کند 
تا به الگویی از چندجانبه گرایی عمل گرا تبدیل شود که نه تنها به نفع خود منطق، بلکه به نفع ثبات 

جهانی است.

طعمه ترامپ برای تزار روس
هزار توی وام ازدواج؛ منابع محدود، متقاضیان نامحدود

از  نفر  هزار  حدود 400  بانک ها  قرض الحسنه  منابع  محدودیت 
و  است  داده  قرار  ازدواج  وام  دریافت  در صف  را  جوان  زوج های 
پیش بینی می شود حتی اگر سقف این وام در سال آینده تغییر 

نکند، صف انتظار همچنان پابرجا باشد.
ایرنا - وام قرض الحسنه ازدواج در دهه های اخیر به یک ابزار 
تشکیل  به  جوانان  ترغیب  با هدف  دولت  حمایتی  و  تشویقی 
و  مشکلات  هم  مسیر  این  از  تا  است  شده  تبدیل  خانواده 
آسیب های ناشی از تجردگرایی مرتفع شود و هم در جامعه ای 
که رو به سالمندی می رود، با تشکیل خانواده، زمینه برای رشد 

فرزندآوری و بهبود شرایط جمعیتی کشور فراهم شود.
اگرچه وام ازدواج در گذشته نیز وجود داشت ولی از سال 1394 
پای آن به قوانین سالانه بودجه کشور باز شد؛ پس از آن هر سال 
به اشکال مختلف در قوانین بودجه سقف و رقمی برای این نوع 
وام مشخص می شد اما مشکل از همین نقطه یعنی از جایی 
شروع شد که سقف تعیین شده برای پرداخت وام از توان وام دهی 

بانک ها فراتر رفت.
قرار گرفتن وام ازدواج در کنار تسهیلات تکلیفی دیگری که هر 
ساله در قانون بودجه تکرار می شود، نظیر وام فرزندآوری، اشتغال، 
دلیل  به  تا  شده  سبب  خانگی  مشاغل  و  مددجویان  ایثارگران، 
محدود بودن منابع قرض الحسنه بانکی، بانک ها توان پرداخت 
این وام را نداشته باشند و نتیجه اینکه تعداد زوج هایی که در صف 

وام ازدواج می مانند، روز به روز بیشتر می شود.
از این رو دولت در لایحه بودجه سال آینده پیش بینی کرده  است 
که مدل پرداخت وام ازدواج با تغییراتی همراه باشد؛ بر اساس متن 
لایحه دولت، بانک مرکزی مکلف می شود به میزانی که هیات 
عالی بانک مرکزی تا پایان فروردین ماه مصوب می کند، سهم 
بانک ها از تسهیلات قرض الحسنه نظیر قانون جوانی جمعیت را 
از محل سپرده های قرض الحسنه اعم از جاری و پس انداز شبکه 
بانکی پس از کسر سپرده قانونی بابت تسهیلات قرض الحسنه 
ساخت  یا  خرید  یا  ودیعه  فرزندآوری،  ازدواج،  اشتغال،  جمله  از 

مسکن ایثارگران را از طریق بانک های عامل معین و ابلاغ کند.
به  همت   ۱۰۸ پرداخت  ازدواج؛  وام  وضعیت  آخرین 

متقاضیان
نگاهی به آخرین آمار بانک مرکزی از پرداخت وام قرض الحسنه 
ازدواج و فرزندآوری گویای آن است که شبکه بانکی کشور تا 25 
مهر امسال در مجموع 132 هزار میلیارد تومان پرداختی در این 
حوزه به 617 هزار و 132 متقاضی داشته است؛ از این رقم، سهم 
وام ازدواج بیش از 108 هزار میلیارد تومان به 325 هزار متقاضی 

بوده است.
بانک  پولی  سیاست گذاری  معاون  شیریجیان  محمد  گفته  به 
مرکزی، به منظور کاهش صف متقاضیان متقاضیان، 500 هزار 
انجام  مرکزی  بانک  نزد  بانک ها  قانونی  سپرده  از  ریال  میلیارد 
شده است و این منابع باید حداکثر در مدت سه ماه توسط هفت 
بانک  عامل منتخب شامل صادرات ایران، رفاه کارگران، ملی ایران، 

تجارت، سپه، پست بانک ایران و ملت برای اعطای حداقل 150 
هزار فقره تسهیلات ازدواج و 100 هزار فقره تسهیلات فرزندآوری 

به کار گرفته شود.
باید این نکته را گفت که تزریق ذخیره 50 همتی بانک مرکزی از 
محل آزادسازی حساب های قرض الحسنه نیز نمی تواند کسری 
موجود برای تامین وام قرض الحسنه را جبران کند زیرا بر اساس 
بررسی مرکز پژوهش های مجلس از منابع و مصارف تخمینی 
هزار   200 حدود  کسری   1403 سال  الحسنه  قرض  تسهیلات 
میلیارد تومانی در این بخش وجود دارد و شاید سیستم بانکی 
مجبور شود با روش هایی مانند فشار به ترازنامه بانک ها و کاهش 
سهم بخش غیردولتی از تسهیلات بانکی، محدود کردن ثبت نام 
تسهیلات ازدواج، فرزندآوری و اشتغال در سال 1403، این کسری 

را جبران کند.
به باور کارشناسان این مرکز، مهمترین دلیل به وجود آمدن این 
کسری، رشد بالای 66 درصدی تسهیلات ازدواج است که بالاتر 

از متوسط رشد نقدینگی و تورم در سال1403 است.
صفی كه كوتاه نمی شود

بخشی  اینکه  شد،  متذکر  باید  ازدواج  وام  درباره  که  نکته ای 
متقاضیان دریافت این تسهیلات از سال گذشته جا مانده و به 
امسال منتقل شده اند؛ یعنی اینکه امسال نیز نوبت وام بخشی از 
زوج های جوان به سال آینده منتقل می شود زیرا ارقام سهمیه و 
عملکرد شبکه بانکی برای سه سال اخیر نشان می دهد که افراد 
زیادی موفق به دریافت وام ازدواج و فرزندآوری در سال 1402 و 

1403 نشده و در صف دریافت قرار دارند.
به طور دقیق تر در سال 1402 در مجموع 417 هزار نفر در پایان 
سال موفق به دریافت تسهیلات ازدواج و فرزندآوری نشده و در 
صف باقی مانده اند که در سال 1403 نیز این رقم افزایش پیدا 
این مشکل و طولانی شدن صف  بروز  کرده است.علت اصلی 
وام ازدواج کافی نبودن منابع قرض الحسنه شبکه بانکی برای 
و  ازدواج  تسهیلات  فردی  سقف  زیرا  است  تسهیلات  پرداخت 
فرزندآوری در طول سنوات اخیر رشد قابل ملاحظه ای )بیشتر از 
نرخ رشد نقدینگی و تورم( داشته است که در نهایت منجر به عدم 
تکافوی منابع قرض الحسنه شبکه بانکی برای پرداخت این نوع 

تسهیلات ارزان شده است.

از سوی دیگر نگاهی به تسهیلات تکلیفی شبکه بانکی نشان 
می دهد که برای تقویت این بخش نیازمند تقویت جذب سپرده 
قرض  منابع  زیرا  هستیم  بانک ها  سوی  از  قرض الحسنه  های 
الحسنه از دو روش »رشد مانده سپرده قرض الحسنه« و »میزان 

بازگشت تسهیلات تکلیفی قرض الحسنه« تامین می شود.
تکلیفی  تسهیلات  عملکرد  میزان  به  توجه  با  بنابراین 
قرض الحسنه در ادوار گذشته )بیش از 720 هزار میلیارد تومان( 
می توان گفت تمامی مانده قرض الحسنه تا پیش از سال1403 
رشد  بر  می توان  تنها  و  شده است  تکلیفی  تسهیلات  صرف 
سپرده ها و میزان بازگشت تسهیلات قرض الحسنه ادوار گذشته 

در سال 1403 اتکا کرد.
بیش  انتهای سال 1402،  تا  توان گفت که  دیگر، می  بیان  به 
قرض  تسهیلات  منابع  موضوع  الحسنه  قرض  سپرده  مانده  از 

الحسنه تکلیفی، تسهیلات اعطا شده است.
بانک ها چقدر منابع قرض الحسنه دارند؟

نکته ای که درباره پرداخت وام ازدواج وجود دارد، رقم دقیق منابع 
قرض الحسنه در نظام بانکی کشور است زیرا همان گونه که گفته 
شد، منبع اصلی پرداخت تسهیلات قرض الحسنه، وجود منابع 
مجموع  برآوردها  آخرین  طبق  است.  بانک ها  در  قرض الحسنه 
الحسنه  بانک های قرض  از  غیر  بانکی  تخمینی شبکه  منابع 
تسهیلات  همه  باید  که  است  تومان  میلیارد  هزار  معادل 319 
اشتغال  فرزندآوری،  ازدواج،  بنیان،  دانش  های  حوزه  در  تکلیفی 
مددجویان و معلولان، مسکن ایثارگران و .... از همین محل تامین 

شود.
در مجموع با توجه به محاسبات انجام شده مشخص شده است 
تکلیفی،  تسهیلات  درخواست های  تمام  به  پاسخ  با فرض  که 
شبکه بانکی با کمبود منابع مواجه است اقدام بانک مرکزی از 
)تقریبا  الحسنه  منابع قرض  قانونی  آزادسازی 50 همتی ذخایر 
معادل ذخایر قانونی سپرده های قرض الحسنه پس انداز که در 
محاسبه منابع کسرشده بود( در همین راستا بوده هرچند از منظر 
پولی اقدام نامناسبی به شمار می رود که بر پایه پولی و رشد 

نقدینگی اثرگذار است.
بر این اساس به نظر می رسد اگر مسیر رشد تسهیلات تکلیفی 
در سال 1404 به همین منوال ادامه یابد و تبصره مورد نظر دولت 
در راهروهای مجلس دستخوش تغییرات شود، می تواند منجر به 
تشدید وضعیت کسری منابع لازم برای تسهیلات تکلیفی در 

شبکه بانکی شود.
به نظر می رسد در شرایط کنونی ارقام کنونی مندرج در قانون 
بودجه 1403 برای پرداخت تسهیلات ازدواج فراتر از توان تسهیلات 
دهی قرض الحسنه شبکه بانکی است و باید به سیاست گذار 
این  در  ناترازی  تشدید  از  جلوگیری  برای  داد  اجازه  بانکی  نظام 
بخش اختیارات لازم را در زمینه سقف تسهیلات دهی داشته باشد.

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

مورخه     140360318004008479 شماره  راي  برابر 
1403/7/26 موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  
و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار 
،  تصرفات   پدرام  نوابی قمصری  فرزند  سید حسین  مورد 

تایید قرار گرفت .
احداثی   اعیان   بر  مشتمل   زمین   قطعه   1-ششدانگ  یک  
بمساحت  442/19    مترمربع که مقدار  36/16  مترمربع  در 
حریم قانونی  شبکه   قرار دارد  به شماره  پلاك فرعي 331  
واقع  در  کیاباد     از اصلي 18   از پلاك  5   فرعي    مجزي 
بخش  18 گیلان   از مالکیت   محمد و علی  نصری  نصفچی  
به آدرس  شهرستان رودبار -    کیاباد     -محرز  و غیره   

گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  
در صورتیکه  اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  
اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به 
مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ 
رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  
خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت 
انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  

سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/08/19

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/3
رئیس  ثبت اسناد و املاك  رودبار-  انوش اکبري 

م- الف : 1978  
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

مورخه     140360318004008415 شماره  برابرراي 
1403/7/25 موضوع قانون  تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  
و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار 
،  تصرفات      پدرام  نوابی قمصری  فرزند  سید حسین  مورد 

تایید قرار گرفت .
احداثی   اعیان   بر  مشتمل   زمین   قطعه   1-ششدانگ  یک  
بمساحت  700    مترمربع که مقدار  13/08  مترمربع  در حریم  
راه  قرار دارد  به شماره  پلاك فرعي 332  مجزي از پلاك  5   
فرعي   از اصلي 18  واقع  در  کیاباد    بخش  18 گیلان   از 
مالکیت   محمد و علی  نصری  نصفچی  و غیره   به آدرس  

شهرستان رودبار -    کیاباد     -محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  
در صورتیکه  اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  
اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به 
مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ 
رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  
خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت 
انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  

سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/08/19

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/3
رئیس  ثبت اسناد و املاك  رودبار-  انوش اکبري 

م- الف : 1975   
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتي و اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

 25 مورخه     140360318004008413 شماره    راي  برابر 
اراضي   ثبتي  تکلیف وضعیت   تعیین  قانون   /1403/7 موضوع 
و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  رودبار ،  
تصرفات       حفظ الله پورقلی نصفچی  فرزند قدرت اله   مورد 

تایید قرار گرفت .
1-ششدانگ  یک  قطعه  باغ بمساحت  2416/25    مترمربع  
به شماره  پلاك فرعي 443   مجزي از پلاك  258   فرعي   
از اصلي 16   واقع  در   جازم کول      بخش  18 گیلان   از 
به آدرس   امیدی نصفچی و غیره     بانو  گل جهان  مالکیت  

شهرستان رودبار -    جازم کول       -محرز گردیده است .
لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت  آگهي مي شود  

در صورتیکه  اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضي  
اعتراضي  داشته باشند  میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به 
مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ 
رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  
خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت 
انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول  اعتراض  طبق مقررات  

سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/08/19

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/3
رئیس  ثبت اسناد و املاك  رودبار-  انوش اکبري 

م- الف : 1943  
***
***

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی  نوشهر 

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 20 /9 /1390 املاك 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 
واحد ثبتی  نوشهر مورد رسیدگی وتصرفات مالکانه و بلامعارض 
آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح 

ذیل آگهی می گردد.
املاك متقاضی واقع در قریه  ونوش  پلاك 58 اصلی بخش 6 

قشلاقی  کلاسه  1402/1350 
پلاك 1031 فرعی  خانم  سمیرا شمسائی  فرزند  محمد  نسبت  
کاربری    ( احداثی  بنای   با  زمین   قطعه   یک  به ششدانگ  
بدون  خریداری   مترمربع     232/51 مساحت  به    ) مسکونی 

واسطه / با واسطه از آقای  کوروش  استاد محمدی 
 لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه 
محلی/کثیرالنتشاردر شهرها و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی 
رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
و  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  باید  باشند  داشته  اعتراض  شده 

خود  اعتراض  ماه  دو  تا  محل  در  الصاق  تاریخ  از  روستاها  در 
نمایند.  اخذ  رسید  و  تسلیم  ملک  وقوع  محل  ثبت  اداره  به  را 
مبادرت  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  ظرف  باید  معترض 
گواهی  و  نماید  محل  عمومی  دادگاه  به  دادخواست  تقدیم  به 
این  در  که  دهد  تحویل  محل  ثبت  اداره  به  دادخواست  تقدیم 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
ارائه نکند  را  به دادگاه عمومی محل  گواهی تقدیم دادخواست 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند 
است   بدیهی  نیست.  دادگاه  به  متضرر  مراجعه  از  مانع  مالکیت 
برابر ماده  13  آئین نامه  مذکور  در  مورد  قسمتی  از املاکی  
که  قبلا  اظهار نامه  ثبتی  پذیرفته  نشده ، واحد ثبتی  با رای  
هیات  پس از تنظیم  اظهارنامه   حاوی  تحدید  حدود ، مراتب  
را در اولین  اگهی  نوبتی و تحدید حدود  به صورت  همزمان  
باطلاع  عموم می رساند  و نسبت به  املاك  در جریان  ثبت و 
فاقد  سابقه  تحدید حدود ، واحد ثبتی  آکهی  تحدید حدود  را 

به صورت   اختصاصی  منتشر می نماید . 
انتشار نوبت دوم  انتشار نوبت اول : 1403/08/19 تاریخ  تاریخ 

1403/09/03
رئیس اداره ثبت اسناد و املاك  نوشهر -  علی اکبر  مقدسی  فر 

شناسه اگهی : 1818600
***
***

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های 
فاقد سند رسمی حوزه ثبتی  نوشهر 

نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی مصوب 20 /9 /1390 املاك 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در 
واحد ثبتی  نوشهر مورد رسیدگی وتصرفات مالکانه و بلامعارض 
آنان محرز و رای لازم صادر گردیده جهت اطلاع عموم به شرح 

ذیل آگهی می گردد.
اصلی    107 پلاك  بلرماب    قریه   در  واقع  متقاضی  املاك 

بخش2 قشلاقی  کلاسه  1403/156 

به  نسبت   قنبر   فرزند   آزاد  رویا  خانم   فرعی    241 پلاك 
ششدانگ  یک قطعه  زمین  با بنای  احداثی )  کاربری مسکونی 
(  به مساحت 398/66  مترمربع  خریداری  بدون واسطه / با 

واسطه از آقای  محسن اسدی قارنه 
 لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه 
این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه 
محلی/کثیرالنتشاردر شهرها و در روستاها علاوه بر انتشار آگهی 
رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
و  آگهی  اولین  انتشار  تاریخ  از  باید  باشند  داشته  اعتراض  شده 
خود  اعتراض  ماه  دو  تا  محل  در  الصاق  تاریخ  از  روستاها  در 
نمایند.  اخذ  رسید  و  تسلیم  ملک  وقوع  محل  ثبت  اداره  به  را 
مبادرت  اعتراض  تسلیم  تاریخ  از  ماه  یک  ظرف  باید  معترض 
گواهی  و  نماید  محل  عمومی  دادگاه  به  دادخواست  تقدیم  به 
این  در  که  دهد  تحویل  محل  ثبت  اداره  به  دادخواست  تقدیم 
صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و 
در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض 
ارائه نکند  را  به دادگاه عمومی محل  گواهی تقدیم دادخواست 
اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند 
است   بدیهی  نیست.  دادگاه  به  متضرر  مراجعه  از  مانع  مالکیت 
برابر ماده  13  آئین نامه  مذکور  در  مورد  قسمتی  از املاکی  
که  قبلا  اظهار نامه  ثبتی  پذیرفته  نشده ، واحد ثبتی  با رای  
هیات  پس از تنظیم  اظهارنامه   حاوی  تحدید  حدود ، مراتب  
را در اولین  اگهی  نوبتی و تحدید حدود  به صورت  همزمان  
باطلاع  عموم می رساند  و نسبت به  املاك  در جریان  ثبت و 
فاقد  سابقه  تحدید حدود ، واحد ثبتی  آکهی  تحدید حدود  را 

به صورت   اختصاصی  منتشر می نماید . 
انتشار نوبت دوم  انتشار نوبت اول : 1403/08/19 تاریخ  تاریخ 

1403/09/03
رئیس اداره ثبت اسناد و املاك  نوشهر -  علی اکبر  مقدسی  فر 

شناسه اگهی : 1823538
***

نحوه برخورد با صفحات مجازی متخلف توسط پلیس فتا
معاون اجتماعی پلیس فتا فراجا درباره نحوه برخورد با صفحات مجازی 

متخلف توسط پلیس فتا را تشریح کرد.
سرگرد جواد مختاررضایی در گفت وگو با ایسنا گفت: پلیس فتا بر 
حسب ماموریت ذاتی و قانون جرائم رایانه ای، روزانه فضای مجازی 
را رصد می کند و در صورت شناسایی هرگونه اعمال مجرمانه ای در 
فضای مجازی، به جمع آوری مستندات مجرمانه از آن صفحه متخلف 

می پردازد.
های  پلیس  سایر  به  مربوط  گرفته  صورت  جرم  اگر  افزود:  وی 
تخصصی باشد، پرونده به آنها ارجاع می شود؛ در غیر این صورت 
پلیس فتا برای دریافت دستور قضائی، تمام مدارك را به مسئولان 
قضائی ارسال می کند و قاضی بر اساس نوع جرم بر نحوه مجازات 

متخلف حکم می دهد.
معاون اجتماعی پلیس فتا فراجا درباره نحوه مسدودسازی صفحات 

در شبکه های اجتماعی ادامه داد: مرجع قضایی بعد از بررسی پرونده 
و مستندات،  بر اساس جرم صورت گرفته مجازات تعیین می کند. 
در برخی موارد مقام قضایی تنها به پاك کردن محتوای مجرمانه از 
صفحه فرد متخلف حکم می دهد و در برخی موارد نیز ممکن است 
صفحه متخلف مسدود شود.مختاررضایی در پاسخ به این پرسش که 
چه تخلفاتی باعث مسدود شدن صفحات مجازی می شود، افزود: 
به طور کلی هر نوع اقدام و رفتاری که در قانون برای آن مجازات 
تعیین شده باشد، جرم است. در فضای مجازی نیز همین امر صدق 
می کند و اگر رفتار کاربران اینترنتی، در قانون به عنوان جرم محسوب 
شده باشد؛ با مجرمان برخورد می شود.به گفته معاون اجتماعی پلیس 
فتا فراجا، از جمله رفتارهای مجرمانه در فضای مجازی می توان به 
توهین، افترا، هتک حیثیت، نشر اکاذیب، اعمال منافی عفت و اخلاق، 
ترویج خشونت و فروش مواد مخدر و غیره اشاره کرد که بر اساس 

قانون مجازات اسلامی بخش تعزیرات و قانون مطبوعات، این موارد 
جرم است و با آنها برخورد می شود.وی افزود: بر همین اساس مجازات 
مسدودسازی صفحات بر اساس نوع جرم انواع مختلفی دارد؛ در برخی 
موارد صفحه مورد نظر برای مدتی مسدود می شود و در برخی موارد 
صفحه کاملا مسدود شده و بعد از مدتی حذف می شود.معاون 
اجتماعی پلیس فتا فراجا درباره بازشدن مجدد این صفحات ادامه داد: 
باز کردن مجدد این صفحات متخلف در فضای مجازی، نیازمند دستور 
مقام قضائی است.مختاررضایی درباره اینکه اگر فرد متخلف، اقدام به 
ایجاد صفحات جدید کند تکلیف چیست؛ گفت: اگر بر اساس حکم 
قاضی، فرد متخلف از حضور در فضای مجازی منع شده باشد؛ مجددا 
با وی برابر دستورات قضایی جدید برخورد قانونی صورت می گیرد؛ اما 
اگر در حکم قاضی این مسئله عنوان نشده باشد؛ فعالیت مجدد فرد با 

صفحات جدید مانعی ندارد.



آگهي  موضوع  ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند 
رسمي  شهرستان سیاهکل

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان سیاهکل

برابر  رای بشماره  140360318013003881  مورخه 3 /1403/4  هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  
سیاهکل  ،  تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضي آقای / خانم    حسین بوربوری  
فرزند  وردی  به  ش ش  1078   کد ملی 439376191    صادره از دماوند سه دانگ مشاع  
از ششدانگ  یک قطعه  زمین    مزروعی     به  مساحت  1086/70   مترمربع به شماره 
پلاك  فرعی  848   مفروز و مجزی شده  از 36  فرعی  ازسنگ اصلی  108    واقع در 
قریه  ازبرم   بخش 16   گیلان به نشانی  - شهرستان سیاهکل  نوروز آباد  ازبرم از مورد 

مالکیت  آقای  غریب علی رخ 
برابر  رای بشماره  140360318013003878  مورخه 3 /1403/4  هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  
سیاهکل  ،  تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضي آقای / خانم    علی محمد نعمتی   
فرزند  ولی  به  ش ش  867   کد ملی 4849225055    صادره از ازنا سه دانگ مشاع  از 
ششدانگ  یک قطعه  زمین    مزروعی     به  مساحت  1086/70   مترمربع به شماره 
پلاك  فرعی  848   مفروز و مجزی شده  از 36  فرعی  ازسنگ اصلی  108    واقع در 
قریه  ازبرم   بخش 16   گیلان به نشانی  - شهرستان سیاهکل  نوروز آباد  ازبرم از مورد 

مالکیت  آقای  غریب علی رخ 
لذا  به منظور  اطلاع  عموم در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  هر کس اعم 
از مجاوران و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و حدود مفروزي پلاك فوق 
واخواهي داشته باشد میتواند از تاریخ انتشار آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد اسناد شهرستان  سیاهکل  تحویل  و ظرف مدت یکماه به مراجع قضایي 
صالحه  دادخواست تسلیم و گواهي  آن را به اداره متبوعه تحویل نماید در غیر اینصورت 
پس از تقاضاي  مدت قانون  مذکور برابر مقررات نسبت به صدور سند مالکیت نیز مراجع 

متضرر به   دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشارنوبت اول:9/3/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/9/18
رئیس  ثبت اسناد و املاك شهرستان سیاهکل- عباس  شعبانیان کوجلی

م- الف:2074/1
***

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند 
رسمي  شهرستان سیاهکل

آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 
اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان سیاهکل

برابر  رای بشماره  140360318013009542  مورخه 13 /1403/8  هیات  موضوع قانون  تعیین 
تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد ثبتي  
سیاهکل  ،  تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضي آقای / خانم    حمزه مهری پور ازبرمی  
فرزند  صفر   به  ش ش  1110   کد ملی 5179073758    صادره از سیاهکل  ششدانگ  
یک قطعه  زمین    مزروعی  )شالیزار(   به  مساحت  5284/30   مترمربع به شماره پلاك  
فرعی  880   مفروز و مجزی شده  از 44  فرعی  ازسنگ اصلی  108    واقع در قریه  ازبرم   
بخش 16   گیلان به نشانی  - شهرستان سیاهکل  روستای  ازبرم خیابان  دهدار  روبروی   

منزل مهدی  عباسی   از مورد مالکیت  آقای  نصرت عباسی ازبرمی
لذا  به منظور  اطلاع  عموم در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  هر کس اعم 
از مجاوران و صاحبان حقوق و مالکین مشاع نسبت به اصل و حدود مفروزي پلاك فوق 
واخواهي داشته باشد میتواند از تاریخ انتشار آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد اسناد شهرستان  سیاهکل  تحویل  و ظرف مدت یکماه به مراجع قضایي 
صالحه  دادخواست تسلیم و گواهي  آن را به اداره متبوعه تحویل نماید در غیر اینصورت 

پس از تقاضاي  مدت قانون  مذکور برابر مقررات نسبت به صدور سند مالکیت نیز مراجع 
متضرر به   دادگاه نخواهد بود .
تاریخ انتشارنوبت اول:9/3/ 1403

تاریخ انتشار نوبت دوم :1403/9/18
رئیس  ثبت اسناد و املاك شهرستان سیاهکل- عباس  شعبانیان کوجلی

م- الف:2062/1
***

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي  

واراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي
تعیین  قانون  اول موضوع  برابر راي شماره 140360318019005195- 1403/6/28 هیات 
تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملک تالش تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي   آقاي عاکف طاهری رز  فرزند 
موسی  به شماره شناسنامه  845    صادره از  نمین   در ششدانگ یک  باب خانه و محوطه  
به مساحت 214   مترمربع پلاك  فرعي  11441   از 8   اصلي  مفروز و مجزي  شده از  
پلاك 635     واقع درقریه  طولارود     بخش 28   گیلان  خریداري از مالک رسمي    آقای  
مراد مراد جو  محرز گردیده ست لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهي میشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراض 
داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره 
تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را 
به مراجع قضایي تقدیم نمایند بدیهي است  درصورت  انقضاي مدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/3 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/18

داود نیک خواه  دیگه سرا-  رئیس  ثبت اسناد و املاك تالش
م- الف:  907/1334

***
هیئت موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتي  

واراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي 
برابر راي شماره  140360318017006278  مورخ 1403/7/12   هیات  اول موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد 
ثبتي حوزه ثبت ملک  رضوانشهر  تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي   آقای / خانم     
عبدالرحمن  انصاری  ارده  جانی  فرزند محمد حسین   بشماره شناسنامه  27     صادره از  
رضوانشهر    در  شش  دانگ  یک قطعه  زمین مزروعی  به مساحت 9448/10   مترمربع    
پلاك 363  فرعی  از 13   اصلی  مفروز    و مجزي شده از پلاك  363 فرعی از  13   
اصلی   واقع در قریه    الکام   بخش 27 گیلان    خریداري از مالک رسمی  آقای / خانم  
عبدالرحمان  انصاری  ارده  جانی  محرز گردیده ست لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهي میشود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضي اعتراض داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند بدیهي است  درصورت  انقضاي مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند  مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/3 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/18

کیانوش  کیانی نژاد -  رئیس   ثبت اسناد و املاك رضوانشهر 
 م- الف:  913/928

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 

اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي

برابر راي شماره 140360318006008626 مورخ 9 /1403/08   هیات اول  موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 
ثبتي  حوزه ثبت  ملک  آستانه    ،  تصرفات   مالکانه  بلامعارض متقاضي  خانم رباب  
انصاری  داخل   فرزند  شعبان  به شماره شناسنامه  18   صادره  از   آستانه اشرفیه     در 
ششدانگ  یک  باب خانه و محوطه  بمساحت    2821/24    مترمربع بشماره   پلاك 
747 فرعي از 130 اصلي  مفروز و مجزي  شده  از پلاك 37 و غیره   فرعي از  130 اصلي  
واقع در قریه داخل  بخش 14 گیلان  خریداري  از   مالک رسمي  آقاي   شعبان انصاری  
داخل  )زارع صاحب نسق (  محرز گردیده است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود   چنانچه   اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  
متقاضي بشرح مذکور  اعتراضي  داشته باشد میتوانند از تاریخ  انتشار  آگهي  به مدت  2 
ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ 
تسلیم  اعتراض،  دادخواست  خود را به  مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است   و 
رسید در  صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول اعتراض مدت مذکور طبق   مقررات  

سند مالکیت   صادر خواهد شد .
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/3 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/18

رئیس ثبت اسناد و املاك -یداله قاسم زاده لالمي
 م- الف : 2076/1

***
آگهي  موضوع  ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه  قانون  تعیین تکلیف وضعیت ثبتي و 

اراضي  و ساختمانهاي  فاقد سند رسمي حوزه ثبتي شهرستان لاهیجان
برابر راي   شماره  140360318005014363  مورخه 1403/08/17   هیات  موضوع قانون  
تعیین تکلیف وضعیت  ثبتي اراضي  و ساختمانهاي  فاقد  سند رسمي  مستقر در واحد 
ثبتي  لاهیجان ،  تصرفات   مالکانه   وبلامعارض متقاضی    محمد باقر  رستمی  
لاشیدانی فرزند جواد  به  شماره شناسنامه  16    کدملی 2722125242    صادره  از 
لاهیجان   - نسبت به  ششدانگ  یکقطعه زمین   باغ    به مساحت  7423   مترمربع   
شماره پلاك فرعی  2845   مفروزی و مجزی  شده از پلاك  1   فرعی از  اصلي 26    واقع 
درقریه   لاشیدان   انتظام السلطانی لاهیجان   بخش  14 گیلان   به نشانی :  لاهیجان 
-     لاشیدان - پشت  مسجد -   از مورد مالکیت نسقی  جواد  رستمی   محرز گردیده 
است .  لذا  به منظور  اطلاع  عموم مراتب در دو نوبت به فاصله15  روز  آگهي مي شود  
در صورتیکه  اشخاصي نسبت به صدور سند مالکیت  متقاضیان  اعتراضي  داشته باشند  
میتوانند از تاریخ  انتشار  اولین آگهي  به مدت  دو ماه  اعتراض  خود را  به این اداره  تسلیم 
و پس از اخذ رسید ، ظرف  مدت  یکماه  از تاریخ تسلیم  اعتراض  دادخواست  خود را به  
مراجع  قضایي  تقدیم  نمایند  بدیهي است  در صورت انقضاي  مدت مذکور  و عدم وصول 

گواهي  اقامه  دعوي طبق   مقررات  سند مالکیت   صادر خواهد شد . 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/3 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/17

شهریار سلیمی  بازنشین- رییس  ثبت اسناد و املاك  شهرستان لاهیجان
م- الف :2100/1 

***
آگهی فقدان سند مالکیت

 چون وراث  مرحوم  علی صفا صفا نژاد فرزند  رحیم  کدملی 3933608910  مالک 
ششدانگ  اعیان پلاك ثبتی  221 فرعی از 2043    اصلی  بخش  یک  ملایر، با ارائه  
برگ استشهادمحلی که امضاء گواهان در دفترخانه اسناد رسمی شماره 5  ملایر   گواهی 
گردیده و برابر7 فقره   درخواست های صدور  سند   شماره 140362653370000483  الی   
140362653370000489    مورخ 1403/12/7 دفترخانه اسناد رسمی شماره 5 ملایر اعلام 
داشته که سند مالکیت  دفترچه ای مورث  فوق  به شماره سند  455664/3   دفتر 81   
صفحه  525  شماره ثبت 14413  املاك  بخش مربوطه   مفقود  گردیده  و   درخواست 
صدور سند المثنی پلاك مذکور را نموده لذا مراتب باستناد ماده 120 آیین نامه قانون ثبت 
یک نوبت آگهی می شود تا چنانچه کسی مدعی وجود سند مالکیت نزد خود یا انجام 

معامله نسبت به ملک مرقوم باشد از تاریخ نشر این آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود 
را با ضمیمه اصل سند مالکیت یا سند معامله به این اداره تسلیم و رسید دریافت نماید تا 
مورد رسیدگی قرار گیرد بدیهی است پس از انقضای مدت مذکور در صورت عدم وصول 
اعتراض و عدم ارائه  سند مالکیت یا سند معامله طبق مقررات و پس از طی مراحل قانونی 
نسبت به صدور سند مالکیت بنام وراث  اقدام و سند اولیه از درجه اعتبار ساقط خواهد شد .

مرتضی مسعودی- رئیس اداره ثبت اسناد املاك شهرستان ملایر 
تاریخ انتشار:1403/9/3 

شناسه  آگهی : 1831538م- الف : 519
***

آگهی فقدان  سند مالکیت 
 مقدار سه دانگ  از  ششدانگ  پلاك  59192  فرعی  از یک اصلی   واقع در  بخش  9  
تبریز  برابر دفتر  الکترونیکی  139520304001046310  بنام نسرین  حاجی  هاشمی  ثبت و 
سند  چاپی   981766  سری  ج / 94   صادر و تسلیم   گردیده  است  و  مقدار سه  دانگ  
از  ششدانگ  پلاك  59192  فرعی  از یک اصلی  واقع در  بخش  9  تبریز  برابر دفتر  
الکترونیکی   139520304001046311  بنام  حسن  نوروزی  ثبت و  سند چاپی  981767   
سری  ج /  94  صادر و تسلیم  گردیده است  و  وکیل  مالکین  باستناد  وکالتنامه  شماره  
52983  مورخه  1403/7/5  دفتر  516   تهران  و با  ارائه  استشهاد  محلی   بشرح  نامه 
وارده  به شماره  140362650954000248  و 140362650954000247  مورخه  1403/7/16   
مدعی  مفقودی  سند مالکیت  اولیه  به چاپی 981766  و 981767  سری  ج/94  بعلت 
جابجایی شده  و  تقاضای  صدور  سند  المثنی  نموده  که  مراتب  در اجرای  ماده  120 
آئین نامه  قانون  ثبت در یک  نوبت  آگهی  می شود  هر کس  ادعائی  نسبت  به وجود  
سند  مالکیت یا انجام  هر گونه  معامله  نزد  خودرا  دارد  می تواند اعتراض   خود  را کتبا  
به مدت  ده روز  پس  از انتشار آگهی   به اداره  ثبت  تسلیم  نماید  بدیهی است پس از  
انقضای   مدت  قانونی  نسبت  به صدور  سند المثنی  اقدام  خواهد  شد وبه  اعتراضات  

وارده  در خارج  از مدت  تر تیب  اثر داده  نخواهد شد .
 تاریخ انتشار :1403/9/3  غلامرضا  عباس زاده - مدیر واحد ثبتی  حوزه  ثبت  ملک منطقه 

شرق تبریز  از طرف اکبر همتی چرکندی  شناسه آگهی : 1831408
***

آگهی قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
 نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی مصوب 20 / 09 / 1390 و برابر رای 140360310013015314  مورخ 1403/6/27  هیات 
قانون تعیین تکلیف ..... موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی..... چمستان 
..... تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای / خانم لیلا ادیب  فرید فرزند  عباس  
نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین با کاربری  زراعی  به مساحت 00 / 300 متر مربع  به 
شماره پلاك 258 فرعی از 36 اصلی واقع در قریه شیخ  علیکلا  بخش 11 خریداری شده 
از آقای و خانم صادق  کیا محرز گردیده است لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آئین نامه مربوطه این 
آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه و محلی / سراسری در شهرها 
منتشر و در روستاها رای هیأت الصاق تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده 
اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در روستاها از تاریخ الصاق در محل 
تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند. معترض 
باید ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی 
محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت 
قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه 
نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نیست. 
تاریخ انتشار نوبت اول : 1403/09/3 تاریخ انتشار نوبت دوم: 1403/09/17

شناسه آگهی : 1832344رئیس ثبت اسناد و املاك چمستان عین اله تیموری
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7 سکوت تاج درباره پرداخت هزینه دادرسی بیرانوند ازمحل پاداش آتی
رئیس فدراسیون فوتبال به پرسشی درباره پرداخت هزینه دادرسی علیرضا بیرانوند از محل پاداش های آینده این بازیکن پاسخ نداد.مهدی تاج در حاشیه مجمع سالیانه هیئت فوتبال استان خوزستان در گفت وگو با خبرنکار خبرگزاری 
تسنیم در اهواز درباره وضعیت ادامه همکاری فدراسیون فوتبال با وحید شمسایی در سمت سرمربیگری تیم ملی فوتسال اظهار داشت: شمسایی مربی بسیار خوبی است و باید از او استفاده شود. انتقاداتی از تیم ملی وجود دارد که 

متوجه شمسایی نیست.
رئیس فدراسیون فوتبال هنگامی که با سوالی در مورد دستور به خزانه دار فدراسیون بابت کسر هزینه دادرسی علیرضا بیرانوند از پاداش های آینده این بازیکن مواجه شد، پاسخی به این پرسش نداد و محل مصاحبه را ترك کرد.

سایر اخبار

سفر  عدم  بر  مبنی  بحرینی  ناظر  رسمی  اعلام  با 
ملی  تیم  ایران،  به  قزاقستان  بسکتبال  ملی  تیم 

شد. معرفی  دیدار  این  فنی  برنده  کشورمان 
سوی  از  که  بحرینی  ناظر  مهر،  گزارش  به 
بر  نظارت  برای  و  آسیا  بسکتبال  کنفدراسیون 
قزاقستان  و  ایران  بسکتبال  ملی  تیم های  دیدار 
سفر  ایران  به  آسیا  کاپ  انتخابی  دوم  پنجره  در 
از  قزاق ها  امتناع  رسمی  صورت  به  است  کرده 
به  را  دیدار  این  برگزاری  برای  تهران  به  سفر 
اعلام  کشورمان  بسکتبال  فدراسیون  مسئولان 

کرد.
قزاقستان  و  ایران  بسکتبال  ملی  تیم های  دیدار 
از  زمان  طبق  آسیا  کاپ  انتخابی  دوم  پنجره  در 
اما  شود  برگزار  جمعه  روز  باید  شده  تعیین  پیش 
معرفی  بر  مبنی  اقدامی  هیچ  قزاقستان  سوی  از 
رزرو  هماهنگی  جهت  مربیان  و  بازیکنان  ترکیب 

است. نشده  انجام  تهران  در  و هتل  بلیت 
روز  دو  فاصله  در  بحرینی  ناظر  راستا  همین  در 
صورت  به  دیدار  این  برگزاری  زمان  به  مانده 
لغو دیدار روز جمعه  و  قزاقستان  رسمی عدم سفر 
فدراسیون  دبیر  فر  معزی  محسن  کرد.  تائید 
موضوع  این  مهر  خبرنگار  با  گفتگو  در  بسکتبال 

را اعلام کرد.
امتناع  به  توجه  با  و  قانون  طبق  ترتیب  بدین 
حریف از سفر و حضور در محل برگزاری مسابقه، 
ایران برنده 20 بر صفر این دیدار خواهد بود فقط 
بازی  برای  مقرر  ساعت  در  و  جمعه  روز  اینکه 
ناظر  و  داوری  کادر  با  همراه  ایران  ملی  تیم  باید 
امتناع  اینگونه  تا  شوند  حاضر  مسابقه  محل  در 

بازی رسمی شود. زمین  در  از حضور  قزاقستان 
با پیروزی فنی در دیدار برابر قزاقستان، تیم ملی 
امتیازی   6 آسیا  کاپ  انتخابی   E گروه  در  ایران 
نخست  پنجره  در  کشورمان  پوشان  ملی  می شود. 
تیم های  مقابل  شد  برگزار  گذشته  سال  اسفند  که 

برتری شدند. هند صاحب  و  قطر 

غیبت قزاقستان تیم ملی بسکتبال 
ایران را 20 بر صفر برنده کرد

اسبقیان: انتخاب سرپرست برای فدراسیون ها از نظر وزارت ورزش»سم« است
معاون ورزش قهرمانی و حرفه ای وزارت ورزش و جوانان گفت: وزارت ورزش 
هیچ اقدام غیرقانونی انجام نخواهد داد و بنده و شخص آقای وزیر اعتقاد 

داریم انتخاب سرپرست برای فدراسیون ها سم است.
به گزارش مهر، سید محمدشروین اسبقیان در پایان مجمع انتخاباتی 
فدراسیون بولینگ و بیلیارد اظهار کرد: آقای وزیر در رابطه با انتقاداتی که 
مطرح شده بود، گفتند که باید روحیه انتقادپذیری خود را تقویت کنیم. من 
هم تأکید کردم که نقدپذیر هستم، اما توهین را تحمل نمی کنم و قطعاً 
بر اساس موازین قانونی پیگیری خواهم کرد. در جمهوری اسلامی باید به 

قانون احترام بگذاریم و این اصول برای همه باید رعایت شود.
اسبقیان خاطر نشان کرد: در خصوص مسئله ثبت نام ها، توضیح دادم 
که طبق تبصره 1 ذیل بند 16 ماده 13، در سه شرایط، رئیس مجمع 
می تواند سرپرست تعیین کند: 1( فوت رئیس فدراسیون، 2( استعفای رئیس 
فدراسیون، 3( بر اساس آرای مراجع ذی صلاح. حالا چه اتفاقی افتاده است؛ 
برخی دوستان تنها به دو بند اول توجه می کنند و به آرای مراجع ذی صلاح 
توجه نمی کنند. اگر فدراسیون متوقف شود، وزارت ورزش باید بر اساس آرا 

و نظرات دستگاه های ذی ربط عمل کند.
او توضیح داد: وزارت ورزش در راستای مبارزه با فساد این اقدام را انجام داده و 
هیچ اقدام غیرقانونی انجام نمی دهد. من خودم سال ها در آذربایجان شرقی 
به عنوان مدیرکل خدمت کرده ام و کاملًا با دولت ضد فساد دکتر پزشکیان 
آشنایی دارم. در صورتی که شکایاتی به دست ما برسد و دستگاه نظارتی 
احتمال دهد که خطایی صورت گرفته است، بررسی خواهیم کرد تا عدالت 
برقرار شود. ما قصد نداریم کسی را برکنار کنیم، بلکه اگر لازم باشد، یک 
سرپرست منصوب می کنیم تا در شرایطی عادلانه همه کاندیداها بتوانند در 

انتخابات ثبت نام کنند.

اسبقیان در رابطه با فدراسیون بدنسازی گفت: در مورد فدراسیون بدنسازی، 
آنها ثبت نام خود را انجام داده اند و تا اینجا مشکلی وجود ندارد. بر اساس 
مقررات وزارت ورزش، سرپرست فدراسیون تعیین می شود و پس از آن روند 
ادامه خواهد یافت. بنابراین، تأکید می کنم که موضوع سرپرستی برای تمام 
فدراسیون ها نیست و تنها در مواردی که ابهامی وجود داشته باشد، این 
تصمیم گرفته می شود تا عدالت رعایت شود. در خصوص انتخابات، هیچ 
انتخابی به تعویق نمی افتد و ما به هیچ عنوان مخالف برگزاری انتخابات 
نیستیم.از نظر من و شخص آقای دنیامالی سرپرستی برای فدراسیون های 
ورزشی سم است اما در مواقعی که نیاز باشد، تصمیمات لازم را خواهیم 

گرفت.
معاون توسعه ورزش قهرمانی در مورد اتفاقی که قبل از شروع مجمع رخ 
داده بود گفت: من همواره احترام زیادی برای اصحاب قلم، مطبوعات و 
رسانه ها قائل هستم. وقتی وارد مجمع شدم، به سمت خبرنگاران عزیز رفتم 

و به آنها احترام گذاشتم و حالشان را پرسیدم. یکی از دوستان گفت که اجازه 
ورود به خبرنگاران داده نشده است. من عرض کردم که الان هماهنگی لازم 
را انجام می دهم تا مشکلی پیش نیاید، ولی یکی از خبرنگاران با حالتی 
خاص گفت که آیا می توانند اجازه ندهند و بعد حرفی زد که فعلًا به آن 

نمی پردازم.
او ادامه داد: در پاسخ به او، گفتم که شما صحبت می کنید، ولی چرا مطالب 
شما غیرواقعی است؟ او گفت که این موضوع بار حقوقی دارد. من هم 
پاسخ دادم که بار حقوقی مربوط به مطلبی است که اگر سازمان بازرسی 
کل کشور مکاتبه ای با ما داشته باشد، ما موظف به پاسخگویی هستیم. در 
صورت وجود هرگونه ابهام، وظیفه سازمان بازرسی کل کشور است که آن را 
بررسی کرده و سوال کند. من عرض کردم که چرا نامه سازمان بازرسی کل 
کشور به دست ما نرسیده و در سیستم محرمانه حراست وزارت ورزش ثبت 
نشده است، در حالی که شما نامه را روی سایت قرار داده اید. این خود تخلف 
محسوب می شود و مصداق بارز افشای اطلاعات محرمانه است که تبعات 

حقوقی دارد و ما این موضوع را پیگیری خواهیم کرد.
معاون وزیر ورزش تصریح کرد: این خبرنگار که سن دختر من از ایشان 
بزرگ تر است، به من گفت که شما اساسنامه را نمی شناسید. اینکه من 
اساسنامه را بدانم یا نه، موضوعی است که جامعه ورزشی و کارشناسان 
ورزش باید آن را ارزیابی کنند. اما من در هفته بسیج به فرمایشات رهبر 
معظم انقلاب و تفکر بسیجی اشاره کردم که بر اساس آن باید عدالت را 
رعایت کنیم. همچنین باید از تهمت زدن و دروغ گفتن پرهیز کنیم و در 
جمهوری اسلامی در کنار یکدیگر باشیم. در این شرایط، استکبار جهانی 
خود به خود باعث ضربه به بچه های انقلاب می شود. باید توجه کنیم که 

هیچ گاه درون خود انقلاب نباید به یکدیگر آسیب بزنیم.

ژالی آلونسو، سرمربی بایرلورکوزن، حداقل 
تا ماه مارس هیچ تصمیمی برای آینده 

نخواهد گرفت.
از  ژابی پس  به گزارش »ورزش سه«، 
گذشته  فصل  رقابت های  در  قهرمانی 
از  یکی  به  بایرلورکوزن  با  بوندسلیگا 

جذاب ترین و پرطرفدارترین مربیان جوان حال حاضر فوتبال اروپا تبدیل شده 
و نامش در کنار نام باشگاه های بزرگی مانند لیورپول و رئال مادرید و حتی 

منچسترسیتی هم به گوش می رسید.
هرچند لیورپول در نهایت با آرنه اشلوت به توافق رسید و گفته می شود که سیتی 
هم با پپ گواردیولا توافق کرده است تا همچنان روی نیمکت این تیم حضور 
داشته باشد، اما این مربی اسپانیایی همچنان به عنوان یکی از گزینه های اصلی 
برای قبول هدایت رئال مادرید در فصل آینده برای جانشینی کارلو آنچلوتی 
به حساب می آید.شایعات بسیاری در این باره در چند هفته اخیر در رسانه های 
اسپانیایی و آلمانی منتشر شده بود، اما حالا روزنامه مارکا مدعی شده است که 
ژابی فعلا قصد ندارد پاسخی در این باره به رئال یا هر باشگاه دیگری بدهد 
و می خواهد فقط روی عملکرد تیمش در فصل جاری رقابت های بوندسلیگا و 
لیگ قهرمانان اروپا تمرکز کند.این وضعیت به احتمال زیاد تا ماه مارس هم 
ادامه خواهد داشت و ژابی در آن زمان می تواند شرایط را به صورت کامل 
ارزیابی کند و پیشنهاداتی که دریافت کرده است را بررسی کند. مدیر برنامه او 
هم پیش از این تاکید کرده بود که هنوز هیچ مذاکره  ای با مدیران رئال مادرید 

انجام نشده است.

دست رد ژابی به سینه رئال: فعلا نه!

مدیران منچسترسیتی پس از اطمینان از 
حضور پپ گواردیولا، به دنبال امضای 
هستند. هالند  ارلینگ  با  جدید  قرارداد 

تمرکز  سه«،  »ورزش  گزارش  به 
اصلی مدیران منچسترسیتی چند هفته 
با پپ  اخیر روی امضای قرارداد جدید 

گواردیولا و حفظ او روی نیمکت این تیم پس از پایان مهلت قراردادش در 
انتهای این فصل بود و بسیاری از رسانه های انگلیسی خبر دادند که او قرار 
است حداقل دو فصل دیگر در سیتی ماندگار شود.حالا به نظر می رسد که 
مدیران این باشگاه پس از امضای قرارداد جدید با گواردیولا، پروژه جدیدی را 
آغاز کرده اند که مربوط به تمدید قرارداد هالند است، ستاره ای که در دو فصل 
اخیر به هیولایی مهارنشدنی در ترکیب این تیم تبدیل شده و نقش موثری را 
در قهرمانی های سیتی ایفا کرده است.روزنامه انگلیسی سان خبر داده است 
که سیتی تمام تلاشش را به کار گرفته است که این بازیکن را متقاعد کند 
تا قرارداد جدیدی را با این باشگاه به امضا برساند و او را حداقل برای پنج 
فصل دیگر در اختیار داشته باشد نگران جدایی این بازیکن و پیوستن او به 
باشگاه هایی مانند رئال مادرید یا بارسلونا نباشد.گفته می شود که سیتی آماده 
است تا بسته پیشنهادی به ارزش 120 میلیون یورو را به این ستاره نروژی 
پیشنهاد دهد تا بتواند او و اطرافیانش را برای امضای این قرارداد آماده کند، 
اما هنوز این مذاکرات به نتیجه نهایی نرسیده و هالند در حال بررسی تمامی 

شرایط و جوانب برای امضای قرارداد جدید با سیتی است.

پروژه سیتی بعد از پپ: 
رنکینگ روی کرسی های جهانی تأثیر می گذارد؛ 120 میلیون برای هالند!

میلاد تقوی: باید به جمع 10 تیم برتر دنیا برگردیم
رئیس فدراسیون والیبال گفت: رنکینگ جهانی و عملکرد تیم های ملی 
در مسابقات مهمی همچون لیگ ملت ها، مسابقات جهانی و بازی های 
المپیک در کسب کرسی های فدراسیون جهانی والیبال تاثیر زیادی داشت.

به گزارش ایرنا، سید میلاد تقوی و محمدرضا داورزنی روسای کنونی و 
پیشین فدراسیون والیبال در سی ونهمین کنگره جهانی والیبال که از 24 
تا 27 آبان در پورتوی پرتغال برگزار شد، شرکت کردند.رئیس فدراسیون 
والیبال درخصوص این کنگره اظهار داشت: نکته مهمی که در این کنگره 
فدراسیون جهانی والیبال به چشم آمد این بود که رنکینگ جهانی و 
نتایج کشورها در مسابقات بین المللی و به خصوص عملکرد تیم  ملی در 
مسابقات لیگ ملت ها، مسابقات جهانی و المپیک در کسب کرسی های 
فدراسیون جهانی تاثیر زیادی داشت. متاسفانه در چهار سال گذشته والیبال 
ایران جایگاه خود را در دنیا آنطور که حق مان بود، حفظ نکرد و این مسئله 
به ضرر والیبال کشورمان تمام شد.میلاد تقوی افزود: در سال های اخیر و 
بعد از تغییر نسل، تیم ملی ایران روند نزولی داشت و نتوانست جایگاه 
خوبی در رنکینگ جهانی پیدا کند. همچنین در المپیک پاریس هم حضور 
نداشت و تاثیر این موارد را در کنگره جهانی دیدیم. البته والیبال ایران در 
گذشته از رده بیست و هفتم تا رده های هفتم و هشتم دنیا صعود داشت اما 
متاسفانه این جایگاه را بعد از جوانگرایی در تیم از دست دادیم.وی ادامه داد: 
در فدراسیون جهانی والیبال مبنا این است که 10 تیم ملی برتر رنکینگ 

جهانی در تصمیم گیری ها تاثیرگذار باشند. اگر بخواهیم به روزهایی که در 
فدراسیون جهانی تاثیرگذار بودیم بازگردیم، باید تیم ملی کشورمان به جمع 
10 تیم برتر دنیا بازگردد. این مسئله هدف اصلی فدراسیون والیبال است و 
باید به گونه ای عمل کنیم که با کسب پیروزی های ارزشمند در سطح لیگ 
ملت ها و قهرمانی جهان، دوباره با قدرت به جایگاه اصلی خود در دنیا باز 
گردیم.رئیس فدراسیون والیبال با اشاره به اینکه در کنگره جهانی با بسیاری 
از روسا و مسئولان فدراسیون های دیگر کشورها مذاکرات و تعاملات خوبی 
صورت گرفت، یادآور شد: کشورهای عربی می توانند پایگاه بسیارخوبی برای 
والیبال ایران باشند. یکی از موضوعاتی که کمتر به آن توجه کردیم این 
است که با وجود اینکه لژیونرهای زیادی در سطح دنیا داریم، اما در زمینه 
حضور مربیان ایرانی در لیگ های خارجی آنچنان موفق نبوده ایم. مربیان ما 
دانش فنی و نوین خود را به روز کنند و توانمندی های شان را افزایش دهند. 
بخش دیگری که در این باره می تواند تاثیرگذار باشد، حمایت فدراسیون از 
مربیان است. به نظر من با کشورهای عربی و سایر کشورهای همسایه 
که اکثرا از مربیان آمریکای جنوبی استفاده می کنند می توانیم تفاهم نامه 
همکاری منعقد کنیم. در این تفاهم نامه ها باید شرایطی فراهم کرد تا این 
کشورها به استفاده از مربیان ایرانی ترغیب شوند.تقوی در ادامه تصریح 
کرد: جلسات بسیار خوبی هم با نهادهای تاثیرگذار در فدراسیون جهانی 
و آسیایی داشتیم و همچنان یکی از فدراسیون های مهم در فدراسیون 

جهانی هستیم. در مجموع دستاوردهای خیلی خوبی از حضورمان در 
کنگره جهانی داشتیم اما نگاه من ایده آل گرایانه است. ای کاش جزء 10 
تیم برتر دنیا بودیم و می توانستیم کرسی های مهم فدراسیون جهانی را 
در اختیار بگیریم. کسب کرسی های جهانی کمک زیادی به والیبال ملی 
می کند؛ چرا که در بسیاری از مسائل همچون کسب میزبانی ها می توانیم 
دستاوردهای زیادی داشته باشیم.وی درباره جایگاه محمدرضا داورزنی در 
هیات رئیسه فدراسیون جهانی خاطرنشان کرد: این بار آسیای مرکزی در 
هیات رئیسه فدراسیون جهانی نماینده ندارد و به عنوان عضو ذخیره انتخاب 
شد. این موضوع یکی از تصمیمات کنفدراسیون والیبال آسیا بود. دوره 
گذشته آقای داورزنی از سوی منطقه آسیای مرکزی به عنوان نایب رئیس 
معرفی شد ولی در چهار سال گذشته اعضا، اساسنامه منطقه را تغییر دادند 
و تمامی نفرات آن را امضا کردند. بر اساس اساسنامه جدید اختیار معرفی 
نماینده آسیای مرکزی به رئیس منطقه سپرده شد و لطیف به یک باره 
خودش را به عنوان نماینده آسیای مرکزی به کنفدراسیون معرفی کرده بود 
که کنفدراسیون هم او را از آسیای مرکزی به عنوان عضو ذخیره معرفی کرد.

تقوی در پایان افزود: البته هنوز فهرست نهایی نفرات کرسی های مختلف 
فدراسیون جهانی اعلام نشده است و در روزهای آینده از سوی تیم جدید 
مدیریت فدراسیون جهانی والیبال بر اساس سیاست های رئیس جدید اعلام 

خواهد شد.
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رهبر معظم انقلاب، حوزه های علمیه را نیز همچون سایر مجموعه ها نیازمند 
تحول دانستند و گفتند: حوزه علمیه برای مردم و تبلیغ و پیشبرد دین و ایجاد 
حاکمیت دینی است که با توجه به در حال تحول بودن جامعه، حوزه علمیه هم 

باید برای انجام صحیح وظایف خود روزآمد شود.
به گزارش ایرنا،رهبر معظم انقلاب اسلامی  در دیدار جمعی از مدیران، اساتید و 
طلاب جامعةالزهرا)س(، این مجموعه اثرگذار را از پدیده های بی نظیر برآمده از 
انقلاب اسلامی و موجب افزایش سطح معلومات دینی و اثرگذاری زنان دانستند 
و با اشاره به ضرورت تحول و روزآمدی حوزه های علمیه همپای تحولات 
جامعه، گفتند: حوزه های علمیه باید برای مسائل مهم جامعه از جمله مسائل 

اقتصادی، حکمرانی و خانواده نظر داشته باشد.
حضرت آیت الله خامنه ای در این دیدار، تشکیل جامعة الزهرا)س( را مرهون 
ابتکار امام بزرگوار خواندند و گفتند: نفس تشکیل مجموعه ای با مأموریت ارتقاء 
معرفت و آگاهی دینی جمع زیادی از زنان و دختران کشور، بسیار ارزشمند است 

چرا که تا قبل از آن، زنان در تاریخ کشور از چنین امکانی برخوردار نبوده اند.
ایشان با اشاره به صدمات فراوان ناشی از گسترش فرهنگ غربی به جامعه زنان 
در دوره رضاخانی از جمله عوارض ناشی از سطح پایین معلومات دینی زنان و 
نبود مجموعه مختص ارتقاء معرفت دینی آنان، افزودند: امروز جامعةالزهرا)س( 
متکفل این مأموریت مهم است بنابراین هر چه بتوانید دانشجویان بیشتری 

جذب کنید و معلومات دینی آنها را بالاتر ببرید، کاری ارزشمند است.
رهبر انقلاب، لازمه حرکت به سمت تمدن اسلامی را گسترش معارف اصیل 

دینی در میان عموم مردم خواندند و با توجه به این ضرورت، گفتند: تبلیغ و 
تبیین معارف اسلامی و احیاء دین، مأموریت مهم دیگر جامعةالزهرا)س( است 
که باید برای اثرگذاری تربیتی و پیش برُد معنوی زنان که نیمی از جامعه هستند، 

هدفگذاری و برنامه ریزی انجام شود.
حضرت آیت الله خامنه ای تحول را امری طبیعی و قهری در عالمَ خواندند 
افراد عاقل و متدیّن باشد جامعه و  و گفتند: چنانچه زمام تحول به دست 
بشریت اعتلاء پیدا می کند اما بدون آن، تحول رو به گمراهی و انحطاط می رود 

همچنانکه امروز در جوامع غربی، منکرات عقلی به معروف تبدیل شده است.
ایشان حوزه های علمیه را نیز همچون سایر مجموعه ها نیازمند تحول دانستند و 
افزودند: حوزه علمیه برای مردم و تبلیغ و پیش برُد دین و ایجاد حاکمیت دینی 

است که با توجه به در حال تحول بودن جامعه، حوزه علمیه هم باید برای انجام 
صحیح وظایف خود روزآمد شود.

رهبر انقلاب، به روزرسانی کتاب ها و شیوه های درسی در حوزه های علمیه و 
ورود به مسائل مورد نیاز جامعه از جمله مسائل پولی و مالی، حکمرانی، خانواده 
و مسائل جدید همچون رمز ارزها را از جمله الزامات تحول در حوزه علمیه 
خواندند و افزودند: مخالفت با تحول حوزه علمیه، مخالفت با پیشرفت دین در 
کشور است البته کسانی باید تحول را ایجاد کنند که صلاحیت آن را داشته 
باشند.حضرت آیت الله خامنه ای، با اشاره به لزوم حضور زنان دارای سطح 
بالای معارف دینی در رسانه ها و اجتماعات بین المللی و نقش جامعةالزهرا)س( 
در این خصوص، افزودند: بعد از پیروزی انقلاب اسلامی، زنان فاضل پرشماری 
در جامعه حضور دارند که باید برای بیان مسائل مرتبط با زن و خانواده در 
رسانه ها آماده شوند و همچنین باید بتوانند در مجامع بزرگ جهانی و اسلامی 
با استناد به آیات و روایات و نهج البلاغه، مطالب عالی دینی را بیان کنند که 
این کار هم در پیشرفت و شناساندن کشور در دنیا و هم در ایجاد امت اسلامی 

تأثیرگذار خواهد بود.
حضرت آیت الله خامنه ای، برنامه ریزی برای تهذیب و پیشرفت روحی و معنوی 
زنان در جامعةالزهرا)س( را در کنار آموزش های علمی ضروری دانستند و گفتند: 
بانوی برخوردار از اخلاق اسلامی و تهذیب نفس می تواند نسل آینده را متحول 
و تربیت کند.در ابتدای این دیدار، خانم برقعی مدیر جامعةالزهرا)س( گزارشی از 

فعالیت ها و برنامه های این مجموعه بیان کرد.

معاون رئیس جمهور با یادآوری اینکه رهبر معظم انقلاب، موضوع اصلاح این 
قانون را با حساسیت به رئیس مجلس شورای اسلامی ارجاع فرمودند گفت: 
رهبر معظم انقلاب شخصا به دکتر پزشکیان فرمودند با اصلاح قانون تابعیت 
قهری موافق هستم، نظر من را در مجلس شورای اسلامی اعلام کنید تا این 

قانون مانع استفاده از نیروها در مشاغل مختلف نشود.
معاون حقوقی رئیس جمهوری نخستین اقدام تقنینی در مقام معاونت حقوقی 
رئیس جمهوری دولت چهاردهم را تدوین اصلاحیه قانون تابعیت قهری عنوان 

و تصریح کرد: تدوین این اصلاحیه برای من یک افتخار است.
بیشتر بخوانید

نماینده مجلس: »تابعیت مضاعف« مانند »دوهمسری« است / فرد نمی تواند 
همه محبتش را صرف یک  همسرش کند / ظریف می تواند مشاور باشد؛ اما 

معاون نه
نماینده مجلس: »تابعیت مضاعف« مانند »دوهمسری« است / فرد نمی تواند 
همه محبتش را صرف یک  همسرش کند / ظریف می تواند مشاور باشد؛ اما 

معاون نه
محمد سراج عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: این 
ادبیاتی که می گویم ادبیات خوبی نیست اما تابعیت مضاعف مانند این است که 
یکی 2 همسر داشته باشد آیا همه محبتش را صرف یک نفرشان می کند؟ پس 

آن یکی همسرش چه؟ اصلا قابل قبول نیست.
به گزارش »انتخاب«؛ حجت الاسلام و المسلمین مجید انصاری عصر سه شنبه 
ادعایی جز  اینکه  بر  تاکید  با  قم  دانشگاه  در  داوری  بین المللی  در همایش 
خدمتگزاری به جامعه حقوقی کشور نداریم اظهار داشت: بنا داریم با کمک 
استادان، موضوع سازمان حقوقی دولت و سطح دانش حقوقی کشور را ارتقا 

دهیم.
 به نوشته ایرنا، معاون رئیس جمهور همچنین با انتقاد از تصویب قانون ممنوعیت 
به کارگیری افراد 2 تابعیتی در مشاغل خاص خاطر نشان کرد: این قانون در 
سال 1401 تصویب و از سوی شهید آیت الله رئیسی رئیس جمهور وقت ابلاغ 
شد، ما نیز همان موقع در هیات عالی نظارت مجمع تشخیص مصلحت نظام، 

دنبال اصلاح آن بودیم.
 انصاری با ذکر این نکته که این قانون فرصت هایی را از ملت سلب می کند 
گفت: موضوع استفاده از افراد دو تابعیتی در مشاغل، از دید من می تواند هم 

فرصت و هم تهدید باشد. 
وی یادآور شد: بر اساس این قانون، شرط به کارگیری افراد در مناصب حساس، 

این است که تابعیت کشور دیگر را نداشته باشند.
 وی ادامه داد: این شرط که به طور مطلق شامل همسر و فرزندان افراد نیز 
می شود، مردم و کشور را از نخبگان علمی و پژوهشگران برجسته محروم 

کرده است. 
معاون رئیس جمهور با یادآوری اینکه رهبر معظم انقلاب، موضوع اصلاح این 
قانون را با حساسیت به رئیس مجلس شورای اسلامی ارجاع فرمودند گفت: 
رهبر معظم انقلاب شخصا به دکتر پزشکیان فرمودند با اصلاح قانون تابعیت 
قهری موافق هستم، نظر من را در مجلس شورای اسلامی اعلام کنید تا این 

قانون مانع استفاده از نیروها در مشاغل مختلف نشود.
به صورت  نیز  فرهنگی  انقلاب  افزود: شورای  ادامه  در  انصاری همچنین   

هم زمان، در حال پیگیری اصلاح این قانون است.

 معاون رئیس جمهوری در بخشی از سخنان با تاکید بر اینکه 33 کشور نظام 
حقوقی تابعیت خاك را پذیرفته اند بیان داشت: دیپلمات ها و سفیرانی داریم که 
فرزندان آنها در کشورهای دیگر تحصیل می کنند، ما با قانون تابعیت قهری، 

برای همه جرم انگاری کرده ایم.
 وی یادآور شد: استفاده از کسی که تابعیت مضاعف دارد، جرم است، از این رو 

طبق این قانون، جمع کثیری از افراد مجرم محسوب می شوند.
 وی با بیان این مطلب که نمی توانیم دور کشور دیوار بکشیم تصریح کرد: ایران 
یک جزیره دورافتاده در اقیانوس اطلس نیست، بلکه یک کشور متمدن است، 

نمی توانیم ارتباطات علمی را با این کشور قطع کنیم. 
حجت الاسلام انصاری گفت: افتخار می کنم، اولین اقدام تقنینی من در مقام 
معاونت حقوقی رئیس جمهوری دولت چهاردهم، تدوین اصلاحیه قانون تابعیت 

قهری بوده است.
 وی با اینکه این قانون تعداد زیادی انسان های شریف را مجرم قلمداد کرده 
است تصریح کرد: اگر این افراد را از کار برکنار کنیم، در کشور اخلال به وجود 

می آید.
 معاون رئیس جمهوری بیان داشت: خواستار تصویب اصلاحیه قانون تابعیت 
قهری به قید سه فوریت در مجلس شورای اسلامی بودیم، اما مجلس این 

فوریت را با این القا که این لایحه را برای دکتر ظریف آوردند، تصویب نکرد.
 وی همچنین افزود: ما تقاضای یک فوریت کردیم، اکنون نیز ارجاع شده به 

کمیسیون، برای پیگیری و بررسی موضوع حضور پیدا خواهیم کرد.
 معاون رئیس جمهور در بخش دیگری سخنان با تاکید بر این نکته که جامعه 
باید بیش از پیش قدرشناس گنجینه های بزرگ مملکت در همه عرصه ها از 
جمله عرصه حقوق باشد بیان کرد: دارایی های علمی و زیربنای علم و دانش و 

نوآوری و فن آوری کشور در گرو داشتن نیروی انسانی زبده است.
 انصاری همچنین موضوع خاص و پیچیده دیوان داوری ایران و آمریکا را مورد 
اشاره قرار داد و یادآور شد: این موضوع ظرفیت زیادی دارد تا در عرصه های 

مختلف استفاده شود.
 وی با ذکر این نکته که عرصه  حقوق نیز به طور حتم ار این ظرفیت برخوردار 
به ویژه  دانشگاه های مطرح کشور  به سوی  را  نیاز  کرد: دست  اظهار  است 

دانشگاه قم در عرصه حقوق، دراز می کنیم.
 انصاری با بیان اینکه جایگاه دانشگاه قم به سرعت در حال ارتقا است و 
کشور  حقوق  دانشکده های  برترین  ردیف  در  دانشگاه  این  حقوق  دانشکده 

محسوب می شود خاطرنشان کرد: وضعیت کشور چه در حکم رانی داخلی و چه 
در تعامل های بین المللی به گونه ای است که ایفای نقش حقوق و حقوق دانان 

بیش از پیش، ضروری و موثر است.
 معاون رئیس جمهور آثار و دستاوردهای دیوان داوری را مورد اشاره قرار داد و 
گفت: در موارد مشابه نیز اگر از همین الگو استفاده می شد، هزینه های سنگینی 

پرداخت نمی کردیم .
 وی همچنین اضافه کرد: اگر امثال این همایش ها 20 سال پیش برگزار شده 
بود، امروز میراث دار پرونده بسیار پرهزینه و زجرآوری مانند کرسنت نبودیم، 
از عاقبت این پرونده که مشغله ذهنی ما در نظام حقوقی کشور است، پناه 

به خدا می بریم.
 وی یادآور شد: قطعا دیوان داوری و آرا و احکام و پرونده های آن، این ظرفیت 

را داشت که ما را در موضوع های مشابه راهنمایی کند.
 حجت الاسلام و المسلمین انصاری تاکید کرد: جامعه حقوقی کشور و استادان 
باید از این پس، به عنوان یک اقدام پیشگیرانه به کمک دستگاه های اجرایی 

و مردم بیایند. 
وی وضعیت کشور را از حیث دشمنی ها و فشارهای سنگین موجود، غیرمتعارف 
توصیف کرد و گفت: در دوران تحمیل تحریم ها بر کشور، در قراردادها و 
مراودات جهانی، حتی در اظهارنظرها و مصاحبه ها و سخنرانی هایی که هر روز 

از تریبون ها می کنیم، برخورد ناشناخته ای صورت می گیرد.
 وی بیان کرد: اگر با هدایت و راهبری حقوق دانان به ویژه حقوق دانان بین الملل 
که به خطرها آگاهند و آثار گفتار را کاملا تجربه کرده اند، سنجیده و درست رفتار 

شود، هزینه های تحمیلی بر کشور کاهش می یابد.
 انصاری گفت: مردم ما در عرصه های مختلف مظلوم واقع شده اند، با اتهام های 
واهی، مراودات و رفت و آمد شهروندان ایرانی به شهرهای دنیا با هزینه های 

بسیار سنگینی همراه است.
 وی گفت: برای پیشگیری از مسائل مشابه، انجام اقدام های معاضدتی برای 

دولت، نهادهای عمومی، بخش خصوصی و آحاد مردم ضروری است.
 معاون رئیس جمهور تاکید کرد: نباید پس از 45 سال، با وجود حوزه علمیه 
بزرگ قم همچنین دانشگاه ها و فرهیختگان، مساله کشور ما این باشد که 

کلینیک حجاب و یا فیلترینگ آیا یک مساله حقوقی است یا نیست.
 انصاری با بیان اینکه معاونت حقوقی رئیس جمهوری به دنبال احیای فراگیر 
شورای علمی و حقوقی کشور است گفت: ما برای استفاده از ظرفیت مغفول 
مانده حقوق دانان کشور تلاش می کنیم، اگر نتوانیم این دانش ارزشمند را در 

اداره کشور به کار بگیریم، دچار آشفتگی خواهیم شد.
 وی در ادامه یادآور شد: در حال تنقیح 12 هزار عنوان قانونی و 90 هزار عنوان 
مقرره هستیم که به مثابه یک مجموعه نامنسجم و آشفته، نظام حقوقی کشور 

را مشکل ساز کرده اند.
 همایش بین المللی داوری با تاکید بر آموزه های دیوان داوری دعاوی ایران و 
ایالات متحده آمریکا، به همت معاونت حقوقی رئیس جمهوری طی روزهای 
28 و 29 آبان ماه جاری با حضور تعدادی از استادان برجسته، داوران بین المللی و 
پژوهشگران حوزه های مختلف حقوقی در دانشگاه های تهران و قم برگزار شد.

 دیوان داوری ایران و آمریکا از سال 1361 تاسیس و در شهر لاهه هلند 
مستقر شد.

 در این دیوان در مجموع سه هزار و 963 پرونده به ثبت رسیده است.

علی مطهری فعال سیاسی و نماینده سابق مجلس با اشاره به اینکه در صدر اسلام، پیامبر)ص( 
حتی با ابوسفیان مذاکره کرد، گفت: با وجود اینکه ترامپ به دلیل ترور شهید سلیمانی باید 

قصاص شود، اگر لازم باشد باید با ترامپ مذاکره کنیم!
نماینده مردم تهران در دوره های هشتم، نهم و دهم مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با 
تابناك تاکید کرد که سایت ها و شبکه های اجتماعی که فیلتر شده اند بهتر است به حالت عادی 

بازگردند. متن این گفت وگو را از نظر می گذرانید:
نظرتان درباره فیلترینگ چیست؟ آیا به نظر شما امکان دارد فیلترینگ برداشته شود؟ به  خصوص 

درباره مصادیق مانند یوتیوب که گاهی به عنوان یک دانشگاه مجازی از آن یاد می شود؟
فیلترینگ در کشور ما کارکرد خود را از دست داده و در واقع به یک اقدام بی حاصل تبدیل 
شده است. به نظرم به صلاح مردم و کشور است که سایت ها و شبکه های اجتماعی که فیلتر 
شده اند به حالت عادی بازگردند. موافقان فیلترینگ بر این باورند که شبکه های اجتماعی که در 
خارج از کشور اداره می شوند باید در ایران دفتر داشته باشند و تعهداتی را بپذیرند و ضوابطی را 
رعایت کنند، اما به دلیل تحریم ها و نبود منافع اقتصادی برای این شرکت ها در ایران آن ها مایل 

به پذیرش این امر نیستند.
بعضی ها دلیل واقعی فیلترینگ را مافیا و اقتصاد فیتلرشکن فروش ها می دانند، 

نظر شما چیست؟
با وجود فیلترینگ اکثر مردم به این شبکه ها دسترسی دارند و هزینه های زیادی برای خرید 
فیلترشکن پرداخت می کنند که معلوم نیست این پول ها به دست چه کسانی می رسد یا بخش 
اعظم این پول ها به خارج از کشور می رود زیرا سرویس دهندگان فیلترشکن ها سرویس های خود 

را از خارج از کشور دریافت می کنند. 
فیلترینگ نه  تنها فایده ای ندارد، بلکه به کشور ضرر می زند؛ و امیدوارم کسانی که در شورای 
عالی فضای مجازی هستند همکاری کنند و رفع فیلترینگ انجام بشود. چرا که بسیاری از 
باز می شوند و نوجوان ها و  فیلترشکن  با  نیستند  سایت های که در حالت عادی در دسترس 
جوان ها می توانند به سایت های مستهجن دسترسی پیدا کنند که برای اخلاق این قشر جوان 

و نوجوان مضر است
بنابراین، فیلترینگ نه  تنها فایده ای ندارد، بلکه به کشور ضرر می زند. امیدوارم کسانی که در 
شورای عالی فضای مجازی هستند همکاری کنند و رفع فیلترینگ انجام شود چراکه بسیاری 
از سایت هایی که در حالت عادی در دسترس نیستند با فیلترشکن باز می شوند و نوجوان ها و 
جوان ها می توانند به سایت های مستهجن دسترسی پیدا کنند که برای اخلاق این قشر جوان و 
نوجوان مضر است. یعنی از هر جهت بررسی کنید می بینید به ضرر کشور است و این وضعیت 

باید به پایان برسد.
کرد.  ایجاد  مضر  محتوا های  کنترل  برای  سازوکار هایی  می توان  فیلترینگ  رفع  از  بعد  البته 
بخش های اخلاقی آسیب زا در این شبکه ها باید محدود شوند یا برای آن ها مانع ایجاد کرد 
باشد.  آزاد  باید  اظهار عقیده ها هستند  و  بیان، گفتگو ها  آزادی  به  مربوط  اما بخش هایی که 
اگر کسی دروغی را رواج دهد یا به کسی تهمت بزند و آن را منتشر کند، مانند همه کشور ها 
می توان از طریق مراجع قضایی برخورد کرد. به هر حال اگر این کار زودتر صورت بگیرد به 

صلاح کشور است.
فکر می كنید آقای پزشکیان توانایی یا اختیاری برای رفع فیلترینگ دارند؟

ایشان تلاش خود را می کنند ولی در شورای عالی فضای مجازی تعداد آرای دولت کم است 
و بیشتر اعضا مخالف رفع فیلترینگ هستند. البته ممکن است آقای پزشکیان با استدلال های 
خود بتوانند مخالفان را قانع کنند. در هر حال باید تلاش کنند به خصوص که قول هایی هم در 

زمینه ی رفع فیلترینگ به مردم داده شده  که بهتر است به این وعده ها عمل کنند.
نظر شما درباره مذاکره مستقیم ایران با دونالد ترامپ چیست؟ آیا موافق این موضوع هستید؟

 این مسئله بستگی به رفتار آنها دارد. ما باید منتظر بمانیم تا ترامپ سر کار بیاید تا ببینیم 
چه مواضعی خواهند داشت و متناسب با مواضع آن ها تصمیم بگیریم بنابراین در حال حاضر 

نمی توان پاسخ قطعی داد.
 اما آیا شما به صورت كلی با مذاكره مستقیم با آمریکا موافقید؟

 بله، اگر منافع کشور و منافع اسلام اقتضا کند باید مذاکره انجام شود. اگر بناست مذاکره ای 
صورت بگیرد باید مذاکره ی مستقیم باشد نه اینکه کشور دیگری را واسطه قرار دهیم چون 
واسطه ها همیشه دنبال منافع خودشان هم هستند. البته در مورد آقای ترامپ چون قاتل سردار 
سلیمانی است طبیعتاً ملاحظاتی ایجاد می کند. برخی می گویند ما با قاتل سردار سلیمانی مذاکره 

نمی کنیم.
خب چه پاسخی به این ملاحظات دارید؟

آنچه مسلم است اگر ما این توانایی را داشتیم، نه فقط ما ایرانی ها، بلکه تمام مسلمانان و آزادگان 
جهان، اگر این توانایی را داشتیم باید او را به دلیل ترور سردار سلیمانی قصاص می کردیم چراکه 
خود ترامپ به صراحت اعلام کرد که من این کار را کردم و خودش به این اقدام اقرار کرده 
است. اما حالا که این اتفاق نیفتاده و او رئیس جمهور آمریکاست، به احترام مردم آمریکا ما باید 
به هر حال او را بپذیریم و در صورتی که به مذاکره نیاز باشد با او مذاکره کنیم. چنان که پیامبر 
اسلام)ص( هم با ابوسفیان که قاتل حمزه سیدالشهدا بود قبل از فتح مکه مذاکره کردند تا مکه 

بدون خونریزی فتح شود بنابراین باید مصالح کشور را در نظر گرفت.

سفیر پیشین ایران در نروژ گفت: روس ها به دنبال آن هستند تا در این خصوص یک 
بازدارندگی به نفع خود ایجاد کنند که این بازدارندگی را سعی می کنند در وهله اول با 

انتقام سخت از اوکراین پیام خود را به غرب بدهند.
عبدالرضا فرجی راد، سفیر پیشین ایران در نروژ با اشاره به هزارمین روز جنگ اوکراین و 
تحولات جدید سیاسی و میدانی در این پرونده در گفت وگو با خبرنگار ایلنا اظهار کرد: 
باتوجه به اینکه جو بایدن چندی دیگر باید از کاخ سفید خارج شود اما شاهد آن هستیم 
که او طی فرمانی مجوز استفاده اوکراین از تسلیحات دوربرد علیه خاك روسیه را به این 
کشور اعطا کرد. باید متوجه بود که حدود 250 پایگاه نظامی در روسیه وجود دارد که 
در حمله نظامی به اوکراین مشارکت دارند و از این تعداد حدود 45 پایگاه، پایگاه هوایی 
است و برای اوکراین این میزان از پایگاه ها اهمیت بیشتری نسبت به سایر آنها دارد. بر 
همین اساس برای اینکه اوکراین بتواند پایگاه های مذکور را هدف قرار دهد، ایالات 
متحده مجوز استفاده از تسلیحات دوربرد را علیه خاك روسیه صادر کرد. در این میان باید 
متوجه بود که ابلاغ دکترین جدید هسته ای روسیه هم یک اقدام غیرعملی به حساب 
می آید و غرب به خوبی می داند که در مواجهه با مسکو نباید دست به هرگونه اقدام اتمی 

یا هسته ای بزند. 
وی ادامه داد: تمامی این اتفاقات در حالی رخ می دهد که به نظر می رسد در پشت پرده 
دولت بایدن با کشورهای اروپایی به خصوص انگلیس و فرانسه به یک توافق مشخص 
دست پیدا کردند تا لندن و پاریس هم مجوز استفاده اوکراین از تسلیحات دوربرد آنها را 
صادر کنند و در نهایت این اقدامات باعث شود تا پل های پشت سر دونالد ترامپ خراب 
شود. به عبارتی دیگر، آنها به دنبال آن هستند تا این پیام را مخابره کنند که با آمدن دونالد 
ترامپ به کاخ سفید احتمال دارد دولت او توافقی با اوکراین اما به نفع روسیه را مطرح 
کند. حتی طی روزهای اخیر نزدیکان و اطرافیان ترامپ هم در مصاحبه ها و تحلیل های 
خود به این موضوع اشاره کردند که اوکراین باید از جزیره کریمه و مناطقی که در شرق 
این کشور سقوط کرده به نوعی چشمپوشی کنند. از سوی دیگر اروپایی ها اعتقاد دارند که 
رفتار ترامپ در مواجهه با اوکراین می تواند پرونده این جنگ را به سمتی پیش ببرد که 
امنیت اروپا به دلیل روی کار آمدن ترامپ به خطر بیفتد و این در حالیست که وضعیت 

ناتو هم به مانند گذشته نخواهد بود. 
این استاد ژئوپلیتیک تصریح کرد: معتقدم که اقدامات اخیر اتحادیه اروپا علیه ایران هم در 
این راستا قابل تحلیل است. اینکه اروپایی ها اعلام کنند به دلیل تحویل موشک و پهپاد از 
سوی تهران به مسکو کشورمان باید مورد تحریم قرار بگیرد، موضوعی است که می تواند 
نشان دهنده سیاست تهاجمی اتحادیه اروپا باشد. اینکه دیده می شود اتحادیه اروپا با شدت 
وارد میدان شده و دقیقاً علیه گفته های ترامپ گام برمی دارد نشان می دهد که اروپایی ها 
به دنبال خراب کردن پل های پشت سر ترامپ هستند و می خواهند بر اساس راهبرد خود 
دست به اقدامی بزنند که رئیس جمهوری جدید ایالات متحده نتواند به راحتی مشکلات 
را حل و فصل کرده یا حداقل وعده های خود را عملیاتی کند. این در حالیست که حالا 
روسیه صراحتا اعلام کرده که در مواجهه با این تصمیم آمریکا و اروپا زیرساخت های 
کی یف را مورد هدف قرار خواهد داد و بر همین اساس سفارت ایالات متحده و برخی 

دیگر از کشورهای اروپایی در پایتخت اوکراین تعطیل شدند. 
وی گفت: باید توجه شود که روسیه بدون شک این اقدام غرب و اعطای مجوز استفاده 
از تسلیحات دوربرد به اوکراین را تلافی خواهند کرد. واقعیت این است که روسیه در 
این شرایط صرفاً نظاره گر نخواهند بود. روس ها به دنبال آن هستند تا در این خصوص 
یک بازدارندگی به نفع خود ایجاد کنند که این بازدارندگی را سعی می کنند در وهله اول 
با انتقام سخت از اوکراین پیام خود را به غرب بدهند. از منظر دیگر باید توجه داشت که 
هرگونه استفاده از تسلیحات هسته ای تاکتیکی توسط مسکو علیه اوکراین، ترامپ را در 
مقام تضعیف شده قرار خواهد داد. به همین دلیل روسیه متوجه است که در شرایط کنونی 
نباید از تسلیحات هسته ای استفاده کند اما در کل روس ها دو هدف را دنبال می کنند؛ 
نخست آنکه اوکراین از موشک های دوربرد آمریکا استفاده نکند و دوم اینکه طوری با 
این موضوع مقابله کند که مانع استفاده اوکراین از موشک های انگلیسی و اروپایی شود. 
به نظرم روس ها حملات سختی را علیه اوکراین و به خصوص کی یف انجام می دهند تا 
غیرنظامیان این کشور زیر فشار قرار بگیرند و در نهایت دولت زلنسکی دیگر از این مدل 

تسلیحات علیه مسکو استفاده نکند.
وی در پایان خاطرنشان کرد: در این روند ممکن است که نزدیکان ترامپ در پشت 
صحنه به اوکراین و زلنسکی در جهت عدم استفاده از تسلیحات غربی علیه روسیه 
هشدار بدهند و به او بگویند که در صورت ادامه شرایط کنونی ممکن است او را به عنوان 
عامل تشدید کننده جنگ به دنیا معرفی کنند. اما اگر اوکراین از این موشک ها به صورت 
صحیح استفاده کند که موجب تضعیف روسیه شود آن وقت دست ترامپ برای مذاکره 
و تامین منافع خود در قبال روسیه بازتر خواهد شد، اما در کل تصور نمی کنم که روس ها 
در این خصوص آرام بنشینند و اقدامات خود را انجام خواهند داد و حالا باید منتظر بود و 

دید که روزها چگونه می خواهند با این وضعیت کنار بیایند.

نماینده چین در شورای امنیت سازمان ملل  در واکنش 
به اقدام آمریکا در توی قطعنامه شورای امنیت سازمان 
که  گفت  غزه  باریکه  در  فوری  آتش بس  درباره  ملل 
استفاده آمریکا از وتو علیه آتش بس، تمام آرزوی مردم 

غزه را نابود کرد و تاریخ آن را فراموش نخواهد کرد.
به  همچنان  »آمریکا  گفت:  سخنانش  ادامه  در  وی 
با وجود  ادامه می دهد و  ارسال تسلیحات به اسرائیل 
نزدیک شدن به قحطی در غزه، همواره برای اقدامات 

خود توجیه می آورد«.
افزود:  ملل  سازمان  امنیت  شورای  در  چین  نماینده 
وجود  این  با  و  شدند  کشته  غزه  در  نفر  هزار   44«
آتش بس  نقض  برای  وتو  حق  از  استفاده  در  آمریکا 

تردید نکرده است«.
پیش نویس  بار  چهارمین  برای  امروز  عصر  آمریکا 
حالی  در  این  کرد،  وتو  را  غزه  در  آتش بس  قطعنامه 
است که 14 عضو دیگر شورای امنیت به این قطعنامه 

رای مثبت داده بودند.

به گزارش همشهری آنلاین، نشست فصلی شورای 
حکام آژانس بین المللی انرژی اتمی با گزارش مدیرکل 

آژانس آغاز به کار کرد.
دفتر نمایندگی روسیه در وین با انتشار یک عکس خبر 
داد که نشست شورای حکام با سخنرانی افتتاحیه رافائل 
گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی شروع 

شد.
که  کرد  اعلام  سخنرانی  این  از  بخشی  در  گروسی 
در  غنی سازی  توقف  برای  آژانس  درخواست  »ایران 

سطح 60 درصد را پذیرفت.«
ساعتی قبل از آغاز نشست شورای حکام، سید عباس 
عراقچی وزیر خارجه ایران در تماس تلفنی با گروسی 
تماس تلفنی برقرار کرد و به او درباره تحرکات ضد 

ایرانی غرب هشدار داد.
قطعنامه  غربی،  کشورهای  که  بود  آمده  خبرها  در 
توبیخی علیه برنامه هسته ای ایران به نشست شورای 

حکام پیشنهاد دادند.
عراقچی در تماس با گروسی تصریح کرد: در صورتی 
که طرف های مقابل بی توجه به حسن نیت و رویکرد 
تعاملی ایران، اقدامات غیرسازنده را در نشست شورای 
حکام از طریق صدور قطعنامه در دستورکار قرار دهند، 

ایران به نحو مقتضی و متناسب پاسخ خواهد داد.
نشست  در  اتمی  انرژی  بین المللی  آژانس  مدیرکل 
از  پرهیز  برای  شورای حکام خواستار »خویشتنداری 

تشدید تنش بر سر موضوع هسته ای ایران« شد.

سناریوهای اوکراین و روسیه علیه 
یکدیگر پس از 1000 روز جنگ

اقدام آتی مسکو برای ضربه به 
کی یف و اروپا

چین:تاریخ، وتوی آتش بس 
غزه توسط آمریکا را 
فراموش نخواهد کرد

در دیدار جمعی از مدیران، اساتید و طلاب جامعه الزهرا؛
رهبر انقلاب: حوزه  علمیه باید به روز و پاسخگوی مسائل جدید باشد

معاون حقوقی رئیس جمهور: 
رهبری شخصا به دکتر پزشکیان فرمودند با اصلاح قانون تابعیت قهری موافق هستم؛ گفتند نظر 

من را در مجلس اعلام کنید تا این قانون مانع استفاده از نیرو ها در مشاغل مختلف نشود

فیلترینگ به ضرر کشور است/ ترامپ باید قصاص شود، اما مذاکره لازم باشد، انجام می دهیم!

گروسی مدعی شد:
ایران درخواست آژانس برای توقف 

غنی سازی 60 درصد را پذیرفت


